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Vesel božič, ponosnopraznovanje 
dneva samostojnosti Tn etnotnosti

'ter srečno 2022!
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Adventni venčki za praznične dni iz župnije Leskovec
1 /adventni čas so zavzeto in ustvarjalno vstopili tudi v 
V župniji sv. Andraža v Leskovcu. Dan pred prvo adven

tno nedeljo, 27. novembra, so za tamkajšnje veroučen- 
ce pripravili delavnico adventnih venčkov, ki sojih nato 
odnesli v cerkev, kjer so počakali na blagoslov.

Letošnje delavnice je organizirala mentorica Damjana, a je žal 
zbolela, zato so veroukarje skozi izdelavo adventnega venčka 
vodile njena sestra Darja in njune prijateljice. Otroci so se

izkazali s svojo ustvarjalnostjo in nastali so unikatni izdelki. 
Adventne venčke je nato na prvo adventno nedeljo blagoslovil 
Edi Vajda, tamkajšnji nekdanji dolgoletni župnik, ki je vodil 
slovesnost Andraževe nedelje, farnega žegnanja.

PK
Foto: arhiv župnije

Obogatimo svoje življenje.
Ne s stvarmi, ki imajo vrednost, 
ampak s stvarmi, ki so vrednote.

(R. Kerševan)

Srečno 2022!

Uredniški odbor Naš glas
dsm,
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Spoštovane občanke in 
spoštovani občani!
Odštevamo zadnje dneve še enega »posebnega« leta 2021. 
Tudi to leto je zaznamovano z virusom covida-19, ki se kot 
nevidni sovražnik širi med nami in po vsem svetu. Pri izva
janju številnih investicij v naši občini smo zaradi covida-19 
imeli težave. To se je odražalo predvsem v podaljšanju rokov 
za zaključek posameznih del. Zgodilo se je, da je celotna sku
pina delavcev zbolela. Prišla je druga skupina, ki je tudi zbole
la. Največji davek te bolezni so plačah naše občanke in obča
ni, ki so izgubili svoje življenje. Mnogi naši občani so bili na 
robu, ali bodo preživeli ah ne. Mnogim je ta bolezen pustila 
trajne posledice.

Kljub vsem težavam pa končujemo še eno uspešno leto. Kaj 
vse nam je uspelo postoriti na različnih področjih, si lahko 
preberete v vsebini zadnje letošnje izdaje našega glasila. Se 
več o poslovanju in delu v letu 2021 pa bo mogoče prebrati v 
Poslovnem poročilu Občine Videm za leto 2021, ki bo javno 
objavljeno na naši novi spletni strani.

prostore, kjer smo se jim zahvalili za njihov trud in pomem
ben prispevek k prepoznavnosti naših krajev.

V teh decembrskih dneh bomo razveselili najmlajše. Božiček 
jih bo obiskal po krajevnih skupnostih in jim razdelil darila. 
Starejše in osamljene obiskujem po domovih, kjer jim izro
čim tudi priložnostna darilca. Skoraj na celotnem območju 
naše občine so naše sodelavke in sodelavci režijskega obrata 
poskrbeli za skromnejšo okrasitev. Pričakujem, da boste tudi 
vi, spoštovani občanke in občani, okrasili svoje domove, tako 
v notranjosti kakor zunaj.

Načrt dela oziroma proračun za leto 2022 so svetnice in sve
tniki občinskega sveta enotno potrdili. Plod našega skupnega 
dela v dosedanjem triletnem mandatu se odraža v številnih 
projektih za naslednje leto. Sodelavcem občinske uprave gre 
zahvala za izjemno delo, saj jim je uspelo pridobiti potreb
no dokumentacijo, ki je kronana z gradbenim dovoljenjem. 
Sele pridobljeno gradbeno dovoljenje daje možnost prijave 
na različne razpise za pridobitev dodatnega denarja. Tukaj 
gre zahvala naši poslanki DZ Suzani Lep Simenko, ki nas 
sproti seznanja, kateri razpisi so v pripravi in koliko sredstev 
bo na razpolago. Žal smo še vedno v obdobju, ko nas duši 
preobsežna administracija. Upamo, da bo v prihodnje prišlo 
do potrebne spremembe zakonodaje, s katero morajo obči
ne dobiti več pristojnosti pri gospodarjenju s prostorom. Se 
vedno je nepotrebno veliko število soglasij in mnenj uradni
kov, ki specifičnosti našega terena sploh ne poznajo.

Leto 2021 bo zaznamovano tudi po tem, da so naši rojaki 
in naši občani dah poseben prispevek k prepoznavnosti naše 
občine. Ob različnih priložnostih smo jih povabili v občinske

Veseli me, da se posamezna društva vključujejo v zunanjo 
okrasitev posameznih vasi oziroma zaselkov. Saj res, številna 
društva naše občine so prejela finančna sredstva, zato je prav, 
da si kakšno točko prislužijo tudi v decembrskem času. Seve
da ob upoštevanju ukrepov in navodil zdravstvene stroke.

Pred koncem mojega prispevka vam prenašam poziv mini
stra za zdravje, ki je v videu z vsemi župani slovenskih občin 
pozval k cepljenju. Sam sem cepljen s tretjim odmerkom, če 
bo treba, se bom cepil tudi naslednjič. Tako mi je svetovala 
tudi moja osebna zdravnica.

Želim vam, da decembrske praznike preživite kar se da mirno, 
predvsem v zdravju in medsebojnem spoštovanju. Vesel božič, 
ponosno praznovanje dneva samostojnosti in enotnosti ter srečno 
novo leto 2022 vam želim!

Zupan Branko Marinič

Glasilo izdaja Občina Videm, Videm pri Ptuju 54, tel.: 761 94 00, e-pošta: info@videm.si. Uredniški odbor: Tatjana Mohorko (odgovorna urednica), 
Marjan Nahberger (namestnik odg. urednice), Petra Krajnc (lektorica), mag. Ivan Božičko, Friderik Likavec, Alojz Čeh, Dejan Tramšek, Tadej Podvršek.
Oblikovanje in tisk: Vejica, Rado Škrjanec, s. p., Ul. Lackove čete 3, Ptuj, 041 684 910. Na osnovi mnenja Urada Vlade RS za informiranje, št.: 23/90- 

541/96-12, se za glasilo plačuje 8,5-odstotni davek. Glasilo Naš glas je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Urad Vlade RS za informiranje, pod 
zaporedno številko 1332, in razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 356. Glasilo je brezplačno in ga prejmejo gospo
dinjstva v Občini Videm. Fotografija na naslovnici: Božiček na obisku v Občini Videm. Naklada 2150 kosov.

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - DECEMBER 2021



20. redna seja občinskega sveta
1 /torek, 7. decembra, je potekala 20. redna seja sve- 
V ta Občinskega sveta Občine Videm. Občinska seja je 

zaradi preprečevanja širjenja nalezljive bolezni covid-19 
potekala v prostorih kulturne dvorane Občine Videm, 
za udeležbo na seji so morali svetniki izpolnjevati pogoj 
PCT. Na redni decembrski seji so sodelovali vsi svetniki in 
svetnice.

Videmski občinski svetniki so na 20. redni seji soglasno potr
dili predlog proračuna za leto 2022, v katerem so predvi
deni prihodki v višini 8.329.184,02 EUR, odhodki v višini 
9.462.284,54 EUR, sredstva za investicije so namenjena v 
višini 5.168.009,59 EUR. Za potrebe sofinanciranja investicij 
je načrtovano tudi zadolževanje v višini 1.500.000,00 EUR. 
Nekatere pomembnejše investicije v letu 2022 so izgradnja 
vrtca v Vidmu, energetska prenova občinskih stavb (vrtec 
Videm, OS Sela, OS Leskovec, občinska stavba), kanalizacija

Utrinka z decembrske seje občinskega sveta. Foto: SIP TV

Leskovec, kanalizacija Lancova vas, Barislavci, Sela, Trnovci, 
investicijsko vzdrževanje in gradnja občinskih cest ter druge. 
Občinski svetniki so na seji podali soglasje OS Videm k 
preoblikovanju oddelkov vrtca v šolskem letu 2021/2022, 
potrdili sklep o cenikih v Občini Videm za leto 2022, sklep 
o vrednosti točke za izračun nadomestila za uporabo stavb
nega zemljišča za leto 2022, ki ostaja enaka kot v letu 2021, 
in sicer 0,0014 EUR. Občinski svet je potrdil tudi program 
oskrbe s pitno vodo za obdobje 2022—2026, ki ga je pripravi
lo Komunalno podjetje Ptuj, d. d., in letni program ravnanja 
s komunalnimi odpadki na območju Občine Videm za leto 
2022, ki ga je podal izvajalec obveznih gospodarskih javnih 
služb ravnanja s komunalnimi odpadki, podjetje Cisto mesto 
Ptuj, d. o. o.

Občinska uprava

Zimska služba 2021/22
Z^bčina Videm izvaja zimsko službo na dolžini 
VZ225.781 m cest, kar predstavlja 72.083 m lokalnih 
cest in 155.697 m javnih poti. Zimsko službo v sezoni 
2021/22 izvaja šest pogodbenih izvajalcev, Cestno podje
tje Ptuj in režijski obrat Občine Videm.

V skladu s Pravilnikom o izvajanju zimske službe na območju 
Občine Videm imamo določene prioritete izvajanja:
—pluženje lokalnih cest se izvede, ko zapade 10 cm snega, v hri

bovitem delu se lahko izvede tudi z manj zapadlega snega;
—pluženje javnih poti se izvede, ko zapade 10 cm snega, v hribo

vitem delu se lahko izvede tudi z manj zapadlega snega;
—pluženje pločnikov in parkirišč;
—pluženje avtobusnih postajališč.
Za posipavanje asfaltnih cest s soljo imamo urejenih 10 depo
nij: Tržeč — Režijski obrat, Sela — Trnovec (CPP), Dolena 
— Rodni Vrh, Dolena — Vildon, Majski Vrh — Matoh, Mala 
Varnica — Ložina, Velika Varnica, Belavšek — Skotiš n jak in

9. decembra smo se prebudili v zasneženo jutro in že zgodaj so 
bili na delu tudi izvajalci zimske službe. Foto: arhiv občinske upra
ve

Zg. Leskovec — pokopališče. Glede na izdelano prioriteto izva
janja zimske službe so se občani Občine Videm o pluženju 
odcepov k hišam, ki jih ne upravlja Občina Videm, dolžni 
dogovoriti na lastne stroške.

Občinska uprava
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Projekti v Občini Videm
1 /eseli nas, da se lahko ob zaključku proračunskega
V leta 2021 pohvalimo z izvedbo večjih investicij na 

območju Občine Videm, ki so pripomogle k boljši kako
vosti življenja naših občanov in razvoju občine. V občinski 
upravi se zavedamo, da so pričakovanja in želje občanov 
velike, zato z zadanimi investicijami in vzdrževanji objek
tov, cestne infrastrukture in drugih javnih površin začne
mo takoj v začetku leta.

V prvih mesecih leta in vse do pomladi, ko smo lahko zače
li izvedbo del, ki so pod budnim očesom vseh vas na terenu, 
smo si prizadevali pripraviti vso projektno dokumentacijo, 
pridobiti ustrezna soglasja in dovoljenja. Tako smo v prvih 
mesecih leta, ki se končuje, izvedli meritve cestnih odsekov, ki 
so bili predmet cestnega programa v letu 2021, in jih lastni
ško uredili. S pripravljavci projektne dokumentacije za izved
bo vodovodnega in kanalizacijskega omrežja smo usklajevali 
in iskali najboljše možnosti poteka vodov kanalizacijskega 
in vodovodnega omrežja s čim manjšimi posegi na zasebna 
zemljišča ter pridobili gradbeno dovoljenje za izvedbo projek
tov Kanalizacija Lancova vas in Kanalizacija Šturmovci.

DO SREDINE JULIJA ZAKLJUČEK IZVEDBE 
CESTNEGA PROGRAMA ZA LETO 2021

V drugem kvartalu smo začeli viden del investicij in vzdrževa
nja. Do sredine julija smo končali izvedbo cestnega programa 
za leto 2021, v sklopu katerega smo izvedb modernizacijo jav
ne poti, odsek Sp. Pristava, v dolžini 450 m, modernizacijo 
javne poti Trdobojci, in sicer tri odseke v dolžini 522 m, in 
modernizacijo javne poti Sela v dolžini 630 m.

Letošnja dela v cestni infrastrukturi smo uspešno končali.

USPEŠNO KANDIDIRALI NA JAVNIH RAZPISIH 
- PRIDOBILI POMEMBNA DODATNA 
SREDSTVA ZA NALOŽBE

V maju smo prejeli odločbo o uspešnosti kandidiranja na

javnem razpisu Fundacije za šport za sofinanciranje gradnje 
športnih objektov in površin za šport v naravi. Na javni razpis 
smo prijavili projekt Ureditev športnega parka Pobrežje, kjer 
smo s sredstvi Fundacije za šport in lastnimi sredstvi izvedb 
gradbena in obrtniška dela za izvedbo ureditve asfaltnih špor
tnih igrišč in igrišča za odbojko na mivki ter nakup športne 
opreme (goli, koši, lovilne mreže idr.).
Tako kot za šport smo pridobili sredstva tudi na področju 
razvoja kulture. Uspešni smo bili na razpisu Ministrstva za 
kulturo, v sklopu katerega smo v Doleni uredili vaški dom. 
Na zunanjih površinah smo izgradili letni odprti prireditve
ni prostor. Obstoječo makadamsko površino smo asfaltirali, 
utrditi približno meter visoke brežine z betonsko škarpo ter 
ustrezno opremili z instalacijskimi kanali za elektriko, razsve
tljavo in vodnim odvajanjem.
Uspešni smo bili pri pogajanjih z Ministrstvom za okolje in 
prostor, Sektorjem za zmanjševanje posledic naravnih nesreč, 
s katerimi smo sklenili dve pogodbi za dodelitev sredstev za 
sanacijo plazov — za plaz Belavšek in plaz Rep išče. Dela na 
obeh plazovih smo končali v decembru.
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Izvedena so že bila obsežna zemeljska dela na sanaciji plazu v 
Repiščah in se bodo še nadaljevala.

UREJAMO POKOPALIŠČI VIDEM IN LESKOVEC
V drugi polovici leta smo začeli tudi urejanje pokopališč 
Leskovec in Videm. Na pokopališču Leskovec smo uredi
li poti, asfaltirali prostor pred vežico in prestavili prostor za 
odlaganje smeti na primernejše mesto in ga ogradili s kovin
sko ograjo. Na pokopališču Videm smo začeli projekt izgra
dnje žarnega zidu — uredili smo projektno dokumentacijo 
in pridobili gradbeno dovoljenje. Prvo fazo izgradnje bomo 
konačali letos — uredili bomo 126 žarnih niš.

Na videmskem pokopališču letos končujemo prvo fazo izgradnje, v 
sklopu katere urejamo 126 žarnih niš.

V DECEMBRU ZAKLJUČEK KANALIZACIJSKIH 
DEL V LANCOVI VASI

V decembru smo končali tudi projekt Kanalizacija Lancova 
vas. V sklopu projekta smo uredili kanalizacijsko omrežje in 
posodobili obstoječe vodovodno omrežje, pri katerem smo 
dotrajane cevi zamenjali z novejšimi cevmi iz okolju in lju
dem prijaznejših materialov. Projekt bomo v naslednjem pro
računskem letu nadaljevali v smeri Sela, Barislovci in Trnovec, 
saj smo v vmesnem času uspešno uredili projektno dokumen
tacijo in pridobili gradbeno dovoljenje za nadaljevanje izgra
dnje kanalizacijskega omrežja.
Prav tako smo v drugi polovici leta skupaj z D RS V in Obči
no Kidričevo končali tudi dva javna razpisa — javni razpis za

Urejanje nujnih del na vodovodnem omrežju na območju Haloz.

izvedbo storitev projektiranja, dobave opreme in gradnjo za 
izvedbo projekta »Zmanjšanje poplavne ogroženosti na pore
čju Polskave« in javni razpis za storitve inženirja po pogod
benih določilih FIDIC (Bela knjiga) in nadzornika po GZ v 
sklopu operacije »Zmanjšanje poplavne ogroženosti na pore
čju Polskave«. Izvajalci bodo dela na terenu začeli v nasle
dnjem letu.
V septembru smo se skupaj s partnerji prijavili na javni poziv 
za izbor operacij LAS Haloze z operacijo z nazivom Krepitev 
blagovne znamke in pomen rastišča Haloz za pridelavo vin. 
Pri prijavi operacije smo bili uspešni in bomo v letu 2022 
dobili sofinancirane upravičene stroške za izvedbo operacije, 
v sklopu katere bomo skupaj s partnerji uredili Vidovo klet in 
organizirali strokovne delavnice za vinogradnike.

DOSEGLI POMEMBEN DOGOVOR S 
PERUTNINO PTUJ

V letu 2021 smo po večletnih pogajanjih in usklajevanjih s 
Perutnino Ptuj, d. o. o., uredili celotno območje farm Dra- 
ženci. Skupaj smo si zemljišča razdelili na način, da sta tako 
Perutnina Ptuj kot Občina Videm postali lastnici zaključene 
celote zemljišč. S tem smo pridobili 8 ha zemljišča.

NABOR INVESTICIJ ZA LETO 2022 DOBRO 
POZNAN

Leto 2021 smo tako končali z uspešno končanimi investicija
mi, ki so pomembno vplivale na razvoj občine v celoti. Hkra
ti smo si prizadevali pripravljati vso potrebno dokumentacijo 
in dovoljenja za izvedbo investicij v letu 2022. Tako nam je 
uspelo pridobiti gradbeno dovoljenje za nadaljevanje izgra
dnje kanalizacije v smeri Sela, Barislovci, Trnovec, gradbeno 
dovoljenje za kanalizacijo Šturmovci, gradbeno dovoljenje za 
kanalizacijo Leskovec in gradbeno dovoljenje za širitev vrtca 
Videm. Kandidirali smo na razpisu JOB 2021 v zvezi z ener
getsko sanacijo objektov v lasti Občine Videm in na razpisu 
Fundacije za šport, tokrat za igrišče v Tržcu. Pričakujemo, 
da bomo uspešni na obeh razpisih. Pripravili smo odmere 
in lastniško uredili javne poti, ki bodo v letu 2022 predmet 
vzdrževanja in modernizacije.

Občinska uprava
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Zahvala stanovalcev videmskega bloka
Ho dolgih letih prizadevanj, obljub in velike želje, da bi 

okrog videmskega stanovanjskega bloka dobili asfal
tno prevleko, seje stanovalcem želja naposled le uresniči
la v letošnjem letu.

Okolica bloka in vhod vanj sta zdaj videti povsem drugače 
in tudi lepše, nam je zaupal eden od lastnikov stanovanja, pa 
tudi bolj urejeno je zdaj vse skupaj. Ko bo blok dobil še novo 
zunanjo podobo, za kar se stanovalci že trudijo, pa bo vse sku
paj videti še lepše.
Stanovalci in lastniki stanovanj v videmskem bloku se ob novi 
pridobitvi zahvaljujejo Občini Videm in vsem, ki so pomagali, 
daje izpolnjena njihova velika želja. Okrog videmskega bloka je po novem asfalt. Foto: TM

Pokopališče pri sv. Andražu v Halozah v novi podobi
K lasa dežela in naši ljudje od nekdaj ohranjajo spoštljiv 
I odnos do rajnih in do pokopališč - njihovih posle
dnjih počivališč na tem svet. Morda je res, kar vsi brez 
pomisleka potrdimo, da namreč nepoznani kraj in nje
govo podobo najbolje spoznaš, če se najprej podaš na 
pokopališče.

V naši občini imamo dve pokopališči: v Vidmu pri Ptuju in 
Leskovcu. Za obe občina in občinsko vodstvo zelo lepo skr
bita. V našem prostoru si prizadevamo za lepe in spoštljive 
medsebojne odnose, zato ni nič čudnega, če imamo tudi lepo 
urejeni pokopališči, saj še vedno velja: kako do bližnjega v 
življenju, tako tudi ob smrti in po njej.
V poletnem času in pred praznikom vseh svetih je naša občina 
veliko postorila na leskovškem pokopališču. Ozvočenje je zdaj 
urejeno tako, da se na vsakem kotičku in ob vsakem grobu

Na leskovškem pokopališču so obnovljene pokopališke poti.

Na novo je postavljen križ na pokopališču. Foto: TM

lepo sliši, obnovljene so pokopališke poti, deponija je dobila 
lično ograjo, najlepše pa se že od daleč vidi na novo postavljen 
pokopališki križ.
Takole smo v Leskovcu razmišljali: Ce že poskrbimo za zna
menja (križe in kapele) »na terenu«, se toliko bolj spodobi, 
da je lepo tudi osrednje pokopališko znamenje. Občina je pri
sluhnila našim željam in pobudam. Danes je pokopališče pri 
sv. Andražu v Halozah eno lepših vsaj v bližnji okolici. Pri kri
žu so sodelovali mojstri: mizar Boris Svenšek, klepar Stanko 
Vidovič, ključavničar Branko Krajnc. Kot pri številnih opravi
lih tudi pri tem ni šlo brez pomočnikov — Branka Lukmana in 
p. Jožeta Petka.

PJP
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Zbiranje odpadkov v zbirnih centrih
Povečali smo razpoložljivost zbirnih centrov v upravljanju 
podjetja Cisto mesto Ptuj, kamor lahko pripeljete in brezplač
no oddate odpadke, ki spadajo v okvir zbiranja gospodarske 
javne službe. Na povezavi https://cistomesto.si/zbirni-centri/ 
prav tako najdete informacijo, katere odpadke lahko pripeljete 
v zbirni center.

ZBIRNI CENTER VIDEM
Lokacija: v industrijski coni (glej zemljevid lokacij na: https:// 
cistomesto.si/zbirni-centri/)

AKCIJA ODVOZA KOSOVNIH ODPADKOV
Obveščamo vas, da bo akcija odvoda kosovnih odpadkov kot 
običajno izvedena dvakrat v letu, prvič v maju/juniju in dru
gič v septembru/oktobru. Naročilnico prejmete z eno izmed 
naslednjih položnic. Preverite, kaj sodi med kosovne odpad
ke, informacije najdete prav tako med navodili za ločevanje 
na povezavi QR ali https://cistomesto.si/wp-content/uploads/ 
kosovni-odpadki.pdf.

Vaš zbiralec odpadkov
Cisto mesto Ptuj

Dan Letni odpiralni čas 
(april—oktober)

Zimski odpiralni čas 
(november—marec) Opombe

Ponedeljek in sreda 11.00-18.00 9.30-16.30 vsak ponedeljek in sreda 
razen praznikov

Sobota 8.00-11.00 8.00-11.00 dve soboti v mesecu — glej 
koledar odvoza

*Točni datumi odprtja zbirnih centrov so objavljeni na naši spletni strani in v urnikih odvozov za leto 2021 — glej moder kvadratek 
na koledarju: I

Kam z odpadki od domačih kolin
podjetje Čisto mesto Ptuj prevzema odpadke od 

kolin v naslednjih zbirnih centrih: Kidričevo, Duplek, 
Majšperk, Videm in Žetale.

Pri tem opozarjamo, da lahko izvajalci javne službe na zbir
nih centrih zbiramo izključno živalske stranske proizvode 
(ŽSP) kategorije 3, izključno iz zakola za domačo uporabo. 
To pomeni, da ne zbiramo in prevzemamo drugih odpad
kov od kolin, ki zapadejo v 2. ali celo 1. kategorijo ŽSP (to 
so čreva idr.).
Živalski stranski proizvodi nastanejo ob zakolu ah poginu 
Živah oz. ob predelavi proizvodov živalskega izvora. To so 
lahko cela telesa ali le deli živali, proizvodi živalskega izvora 
ali drugi proizvodi, ki so pridobljeni iz živali in niso name
njeni prehrani ljudi. V primeru nepravilne rabe ali odstrani
tve lahko predstavljajo tveganje za zdravje ljudi in živali ter 
okolje, zato so pravila za ravnanje z njimi predpisana tako v 
zakonodaji Evropske unije kot tudi v slovenski nacionalni 
zakonodaji.
Ločimo jih v tri kategorije glede na raven tveganja za javno 
zdravje in zdravje živali:
— ŽSP kategorije 1 so snovi, ki vsebujejo potencialno rizi

čen material, zato jih predelamo in odstranimo kot odpa
dek s sežigom v sežigalnici. Najpogosteje so to živali, ki so

okužene ali obstaja sum, da bi lahko bile okužene oz. vse
bujejo nedovoljene snovi, ki delujejo kot nevarni onesna
ževalci okolja. Med ŽSP kategorije 1 uvrščamo tudi trupla 
hišnih ljubljenčkov, Živah iz zooloških vrtov in gostinske 
odpadke, ki nastanejo v mednarodnem prometu.

— ŽSP kategorije 2 so prav tako snovi, ki lahko vsebujejo 
rizičen material. Mednje uvrščamo poginule Živah, vsebi
ne prebavnega trakta živali, flotate, pokvarjeno meso, bla
to ipd. ŽSP kategorije 2 predelamo podobno kot katego
rijo 1.

— ŽSP kategorije 3 so sicer užitne snovi živalskega izvora, a 
jih ljudje iz komercialnih razlogov pogosto ne uporabimo 
in zavržemo. To so npr. deli živali (kože, kopita, parklji, 
rogovi, ščetine prašičev, perje).

V ŽSP kategorije 3 ne spadajo odpadki tipa: čreva, glava 
živali, kosti idr. Ti odpadki zapadejo v ŽSP kategorije 2. 
Podjetje Cisto mesto Ptuj za to kategorijo nima dovoljenja 
zbiranja in prevzema.

Občina Videm ima sprejet Pravilnik o financiranju in odla
ganju živalskih stranskih proizvodov (Uradno glasilo sloven
skih občin, št. 6/2018), na podlagi katerega svojim obča
nom financira odlaganje ŽSP kategorije 3. Upravičenec
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do financiranja odlaganja teh odpadkov mora imeti stalno 
prebivališče v Občini Videm in mora biti lastnik živali, 
pri kateri je nastal ŽSP. Pravico do financiranja odlaganja 
odpadkov ŽSP kategorije 3 uveljavlja upravičenec s pisno 
vlogo na obrazcu, ki ga prejme pri Občinski upravi Občine 
Videm ali najde na spletni strani Občine Videm.
Za območje celotne države je bila z odločbo Vlade RS druž
bi KOTO, d. o. o., podeljena koncesija za izvajanje državne 
gospodarske javne službe ravnanja z živalskimi stranskimi 
proizvodi kategorij 1 in 2. Koncesionar KOTO, d. o. o.,

ima za zbiranje ostankov od zakola izbranega podizvajalca, 
to je Nacionalni veterinarski inštitut.
Povzročitelj, pri katerem nastane ŽSP kategorij 1 in 2, 
zaradi proizvodnje živil za lastno uporabo, naroči odvoz 
odpadkov na naslednjih telefonskih številkah: 02 749 36 
78, 02 749 36 87, 02 461 31 50 (Nacionalni veterinarski 
inštitut Maribor), prevzem je plačljiv in se izvaja od pone
deljka do petka med 7. in 15. uro.

Cisto mesto Ptuj
Občinska uprava

Zmanjšakmo dolg do Zemlje
etošnji dan Zemlje (22. april 2021) nas opozarja, da se 

Lne moremo več vrniti v prejšnji način življenja. Nago
varja nas, da lahko skupaj preprečimo prihajajoče kata
strofe podnebnih sprememb in uničenja našega naravne
ga okolja.

Skupaj lahko obnovimo naš planet Zemljo, če zmanjšamo 
okoljski odtis. Ekološki ali okoljski odtis spada med najbolj 
celostne kazalnike trajnosti, ki obravnavajo okoljsko razse
žnost razvoja in pritiske človeka na ekosisteme. Meri narav
ne vire in ekosistemske storitve, ki jih človek uporablja, in jih 
primerja z njihovo biološko zmogljivostjo obnavljanja (bio- 
kapaciteta). Odtis merimo v globalnih hektarjih (gha). Na 
Zemlji je 12,2 milijarde hektarjev produktivnih površin (npr. 
travniki, pašniki, obdelovalne površine, gozdovi, ribolovna 
območja). To pomeni, da ima vsak prebivalec našega plane
ta približno 1,7 hektarja rodovitne površine za zadovoljevanje 
svojih potreb po naravnih virih.

KAKO LAHKO ZMANJŠAMO SVOJ DOLG DO 
ZEMLJE

Na ekološki odtis pomembno vplivamo posamezniki s svo
jim življenjskim stilom in navadami. Z malimi spremembami 
življenjskega sloga bomo na daljši rok znatno zmanjšali osebni 
okoljski odtis, na primer:
— Transport: Smiselno načrtujmo in organizirajmo osebni pre

voz. Za prevoz v službo ali po opravkih raje izberemo javni 
prevoz, kolo, hojo ali druge oblike aktivne mobilnosti.

— Potrošniška družba: Kupci se premalokrat vprašamo, ali 
izdelek res potrebujemo ah si ga lahko izposodimo. Z vsa
kim nakupom pride tudi do odpadkov, poleg tega pa se za 
izdelkom »skriva« energija, ki je bila potrebna za proizvod in 
prevoz. Pri nakupovanju uporabljajmo svojo vrečko iz blaga 
ali papirja. Ko organiziramo piknik, lahko gostom ponudi
mo steklene ali papirnate kozarce in pribor iz lesa ali kovine.

— Spremenimo prehranske navade: Rdeče meso nadomestimo 
z belim mesom ali z vegetarijanskimi sestavinami. Proizvo

Zimsko jutro ob reki Polskavi

dnja 1 tone govedine namreč zahteva 14-krat več biološko 
produktivnih površin kot pridelava 1 tone žita. Poleg tega je 
za 1 kilogram govedine potrebnih 15.400 litrov vode. Torej 
kupujmo lokalno pridelana in proizvedena živila in manj 
predelana živila z manj embalaže.

— Embalaža: Nekateri izdelki so zasnovani tako, da nas silijo 
k uporabi netrajnostnih materialov. Poskušajmo se izogniti 
uporabi plastenk, plastičnih kozarcev, pribora in slamic za 
enkratno uporabo. Izogibajmo se nakupu pijač, ki se tržijo v 
plastičnih kapsulah (razni topli napitki) in drugo.

— Oblačila: Predstavljajo 3 % globalnega okoljskega odtisa. Pri 
nakupovanju oblačil (kot tudi drugih izdelkov) naj štejejo 
uporabnost, večnamembnost, kakovost in kvantiteta.

— Delovna mesta: Na delovnem mestu preživimo velik del 
časa in posledično »proizvedemo« nezanemarljiv del okolj
skega odtisa. Nujno je, da dobre prakse iz zasebnega življe
nja prenesemo na delovno mesto in obratno.

NAMESTO ZAKLJUČKA
Postanimo aktivni državljani in končno poskrbimo za dobro
bit planeta, okolja, nas in naših zanamcev.

Besedilo in foto: mag. Ivan Božičko
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Spoštovane občanke, spoštovani občani Občine Videm!
eto 2021 gre počasi h koncu. Tudi letošnje leto je bilo 

Lv več pogledih drugačno, polno preizkušenj in novih 
izzivov. Konec leta je ponavadi tudi čas, ko se ozremo 
nazaj in razmislimo, kaj je bilo v preteklem letu dobrega 
in kaj bi vendarle lahko naredili drugače, ter se z novim 
upanjem zazremo v prihodnost.

Konec leta je zelo aktiven tudi v Državnem zboru na števil
nih rednih in izrednih sejah. V jesenskem času smo poslanci 
največ časa namenih obravnavi sprememb proračuna za leto 
2022 in potrjevanju novega proračuna za leto 2023. Oba pro
računska dokumenta sta bila pripravljena v precej nepredvi
dljivih okoliščinah, a sta kljub temu zelo razvojno naravnana, 
saj se z njima krepijo investicije, ki se bodo v prihodnjih letih 
izvajale povsod po državi. Skupno se bo za investicije nameni
lo kar 2,3 mlrd evrov.

Za leti 2022 in 2023 je z dvigom povprečnin v potrjenih pro
računskih dokumentih tudi tokrat omogočeno, da se bodo 
lahko izvedle potrebne investicije v občinah. Iz tega naslo
va bo tako Občina Videm v prihodnjem letu v svoj prora
čun prejela še dodatnih 120.600 evrov finančnih sredstev, ki 
se bodo lahko namenila za dodatna vlaganja. Vesela sem, da 
se številne, s strani države podprte investicije izvajajo tudi v 
našem lokalnem okolju.

Že v začetku leta se bo začela gradnja urgentnega centra Ptuj, 
ki smo ga v Spodnjem Podravju predolgo čakali in ga končno 
pod aktualno vlado le dočakali. V teku so postopki za izgra
dnjo pločnika in sanacijo ceste skozi Zg. Leskovec, pospešeno 
se sanirajo plazovi, kmalu se bo začela gradnja protipoplav
ne zaščite reke Polskave, zagotovljena so finančna sredstva za 
širitev vrtca Videm v višini okoli 1.012.000 evrov. Za obmej
na problemska območja, kamor spada tudi Občina Videm, 
se pripravlja program razvojnih spodbud za obdobje 2022— 
2025, ki bo usmerjen v spodbujanje investicij in ustvarjanje 
novih delovnih mest na teh območjih.

Poleg proračunskih dokumentov so bili na sejah v jesenskem 
času obravnavani še številni drugi zakoni, ki bodo vplivali na 
naše vsakodnevno življenje, in sicer zakon o debirokratizaci- 
ji, zakon o dolgotrajni oskrbi, zakon o dohodnini, gradbeni 
zakon, zakona o organiziranosti in delu v policiji, kazenski 
zakonik idr. Kot najpomembnejša zakona v tem naboru lahko 
izpostavim predvsem zakon o dolgotrajni oskrbi, ki smo ga po 
več letih pričakovanj vendarle dočakali, in zakon o dohodni
ni, ki bo, če bo sprejet tudi v zadnji obravnavi sredi decem
bra, prinesel višje neto plače za vse. V predlogu zakona o 
dohodnini je namreč predvidena postopna sprememba dviga

splošne olajšave s 3500 evrov na 7500 evrov, kar poenostavlje
no povedano pomeni, da bo vsak na letnem nivoju prejel eno 
neto plačo več.

Predlog zakona prinaša še druge pomembne novosti: znižu
je se davčna stopnja v petem dohodninskem razredu s 50 na 
45 %, znižuje se stopnja dohodnine od dohodka iz oddaje 
premoženja v najem s 27,5 % na 15 %, znižuje se stopnja 
dohodnine od dohodka iz kapitala s 27,5 % na 25 %, prinaša 
oprostitev plačila dohodnine iz naslova družinske pokojnine 
in dohodkov, izplačanih iz šolskih skladov, uvaja se seniorska 
olajšava, na podlagi katere bodo prejemniki pokojnin neob
davčeni do dohodka v višini 1433 evrov, uvaja se olajšava za 
vlaganje v digitalno preobrazbo, dviguje se olajšava za podje
tja, ki sprejmejo vajenca, dijaka, študenta po učni pogodbi s 
trenutnih 20 % na 80 % povprečne plače, za samostojne pod
jetnike pa se dviguje tudi olajšava za deficitarne poklice.

Spoštovani,
pred nami je tisti posebni, čarobni čas leta. Naj bodo decembrski 
dnevi obdani z vonjem dobrot iz domače peči. Vzemite si čas zase 
in za svoje naj dražje. Želim vam mirne in blagoslovljene božične 
praznike ter ponosno praznovanje dneva samostojnosti in enotno
sti. Leto, ki je pred nami, naj bo radodarno z zdravjem, ljube
znijo in z vsem tistim, kar vam je v življenju drago. Vse le dobro 
vam želim!

Suzana Lep Šimenko,
poslanka DZ RS
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Na zadnjih dveh sejah občinskega sveta smo svetniki naj
več pozornosti namenili proračunu Občine Videm za leto 
2022. Na oktobrski seji smo sprejeli sklep, s katerim smo 
predlog proračuna poslali v javno obravnavo. Svetniki 
smo bili tokrat enotni, da je predlog proračuna uravno
težen za celotno območje občine, zato smo na decembrski 
seji potrdili proračun Občine Videm za leto 2022.
Med obema rednima sejama sveta Občine Videm smo 
svetniki odločali tudi na dopisni seji. Na njej smo potrdili 
predlog DIIP Ureditev športnega igrišča Tržeč. S potrdi
tvijo tega sklepa smo zagotovili sredstva, s katerimi bodo, 
s pomočjo financiranja Fundacije za šport, zagotovljena 
sredstva za ureditev igrišča Tržeč. Na igrišču vTržcu bosta 
med drugim kmalu urejena igrišče za odbojko na mivki in 
fitnes na prostem.
Z zadovoljstvom lahko rečemo, da smo izzive v letu 2021 
uspešno premagali. Dobrega sodelovanja z vsemi svetniki 
občinskega sveta in občinsko upravo si želimo tudi v pri
hajajočem letu.

Katja Svenšek

/
t
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šfafto (eto odnaA odA^a,
/toka novo teto nam padeta.

nove. nam. bo vfilo.
6aft ga^fenfa yu>va nam odkuto.

Želimo vam miren in blagoslovljen 
božič ter ponosno praznovanje dneva 
samostojnosti in enotnosti.

Leto 2022 naj vam prinese zdravja, 
sreče, osebnega zadovoljstva ter moči 
za dosego zastavljenih ciljev.

OO SDS Videm
Slovenska demokratska stranka
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Stranka DeSUS ob zaključku leta
Svetniška skupina stranke DeSUS je sledila zastavljenim 
ciljem stranke in se z vsemi močmi in argumenti aktiv
no vključevala v sprejemanje odločitev Občinskega sveta 
Občine Videm. Aktivno smo se vključili v javno razpra
vo o predlogu proračuna Občine Videm za poslovno leto 
2022. Aktivnosti so bile usmerjene zlasti v kapitalske pri
hodke občine, načrtovane zadolžitve in planirane investi
cije v letu 2022.
Člani stranke TO DeSUS smo del svojega prostega časa 
namenili tudi izobraževanju. V tem letu, ki se počasi izte
ka, smo se podali na ogled Koroške. Spoznali smo boga
to gospodarsko, kulturno in kulinarično dediščino naše 
narečno zanimive pokrajine. Sprejeli smo program izobra
ževanja za leto 2022, spoznavali bomo Dolenjsko.

Mag. Ivan Božičko, 
predsednik TO DeSUS Videm

Udeleženci strokovne ekskurzije. Foto: arhiv stranke

+vJil+ * ,* +,

Delovne aktivnosti v stranki so že usmerjene v naslednje 
leto, volilno leto, ki bo nehote na piano postavilo minu
le aktivnosti strank in njihove načrte za prihodnost naše 
družbe.

Spoštovani clanice in elani stranke DeSUS ter občanke in 
občani Občine Videm, v prihajajočem letu vam želim obilo 
zdravja, sreče in poslovnih uspehov.
SREČNO 2022! Ostanite zdravi!

Mag. Ivan Božičko, 
predsednik TO DeSUS Videm
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Spoštovani občanke in občani!
Slovenska ljudska stranka je v jesen
ski del vstopila zelo aktivno, saj smo 
skupaj z drugimi koalicijskimi skupi
nami sodelovali pri pripravi proraču

na za leto 2022. Stranka SLS si prizadeva za hitrejši razvoj 
na vseh področjih, vendar korona kriza pušča globalne 
posledice. Želimo, da bi nam v letu 2022 uspelo izpeljati 
čim več investicijskih načrtov in zagotoviti sredstva za ena
komerno razvijanje celotne občine.
Menimo, da je proračun za leto narejen dobro, saj v njem 
vidimo kot glavni projekt gradnjo vrtca v Vidmu. S tem 
bomo zagotovili, da bodo vsi otroci iz Občine Videm imeli 
možnost obiskovanja vrtca v domači občini. Zavedamo se, 
da sta prioritetna naloga tudi gradnja kanalizacije in pro
tipoplavna zaščita reke Polskava, ki naj bi se začela v letu 
2022. Upamo, da nam bo leto 2022 veliko bolj naklonje
no kot leto 2020 in da bomo lahko znova delovali po nor
malnih sistemih, saj se sedaj pojavljajo težave z organizaci
jo sestankov in izvedbo aktivnosti. Želimo tudi, da občani 
ostanejo zdravi ter pazijo nase in na ljudi okoli sebe. Ko se 
bodo ukrepi sprostili, pa si želimo pomoči vseh občanov, da 
bomo lahko postavili življenje nazaj v čas, kot smo ga doži
vljali pred covidom-19.

SLS.
Slovenske ljudska airanka

SLS.
SlftvArlAk* Iji.rfikn Ktrnnhji

Kljub slabim epidemiološkim razme
ram smo v Slovenski ljudski stranki, 

občinski odbor Videm, organizirali tradicionalni kosta
njev piknik za člane in simpatizerje naše stranke. Zbralo 
se nas je kar nekaj, ob dobri jedači in pijači smo si privo
ščili tudi kostanje.
Obiskala nas je tudi podpredsednica SLS in predsednica 
regijskega odbora Ptuj - Ormož Suzana Krause ter nam 
zaželela veliko dobrega dela in zdravja tudi naprej. 
Epidemija nas je tudi v naši stranki prikrajšala za kakšen 
izlet in podobno druženje, vendar upamo, da bomo lahko 
to nadoknadili ob koncu te more.
Vsem, elanom in simpatizerjem SLS OO Videm želim blago
slovljene božične praznike in srečno novo leto ter obilo zdrav
ja v letu 2022.

Bojan Merc,
predsednik OO SLS Videm

Stranka SLS se bo še naprej z vsemi močni trudila za našo 
Občino Videm.

OO SLS Videm

Nova Slovenija - krščanski demokrati

N.Si
Z novimi slogani in nagovori »NSi za vse ljudi, verjamemo 
v sodelovanje in ustvarimo Slovenijo priložnosti in gospodar
skega uspeha«smo na 15. kongresu 27. novembra v Roga
ški Slatini stopili v predvolilno obdobje državnozborskih 
volitev, ki bodo aprila 2022. Opravljeno delo v trenutni 
vladni koaliciji na vseh področjih našega ministrovanja 
nam daje vzgib in vero v boljši jutri tudi na novih podro
čjih delovanja, kot so človekovo dostojanstvo, pravičnost, 
mir in varnost.
Program za volilno obdobje 2022—2026 ima pet osnov
nih vsebinskih sklopov: zeleno socialno-tržno gospodarstvo, 
dostopno javno zdravstvo, država v službi človeka, vsestran
ski razvoj posameznika, povezana enakomerno razvita Slo
venija. Sestavlja jih 14 poglavij za učinkovito delo vlade 
in vodenje države. V njih je devet strokovnih skupin pri
pravilo 75 projektov in 75 ključnih ukrepov.
V naši, 8. volilni enoti Ptuj je v 11. volilnem okraju potr
jena poslanska kandidatka za državnozborske volitve — to 
je Petra Feguš iz Dežna pri Podlehniku.
Božično-novoletna poslanica in praznovanje dneva samo
stojnosti in enotnosti naj bosta letos namenjena skrbi za 
sočloveka. »Življenje je dar!« Naj bo dar tudi naše osebno 
sočutje in družbena odgovornost s ciljem premagovanja 
pandemije SARS-CoV-2 virusne nadloge. Tako ob pra
znovanjih v osnovni družbeni celici — družini — v dolgih 
večerih najdite čas tudi zase, za osebno rast in za utrditev 
zaupanja v znanost. Vse dobro!

NSi — krščanski demokrati
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*. ŽELIMO VAM BLAGOSLOVLJENE
BOŽIČNE IN NOVOLETNE PRAZNIKE
TBR PONOSNO PRAZNOVANJE
DNEVA SAMOSTOJNOSTI IN ENOTNOSTI.

NOVO LETO NAJ ZAZNAMUJEJO 
* ZDRAVJE, SREČA IN ZADOVOLJSTVO.

VSE DOBRO V LETU 2022!

OBČINSKI ODBOR NSi VIDEM PRI PTUJU

NSi
SMS

Spoštovane občanke, spoštovani občani!
Sreča je tisto, kar bomo ob prihajajočih praznikih naj
pogosteje želeli drug drugemu. Kjer koli jo boste iskali, 
iskreno upamo, da jo boste v prihajajočem letu tudi našli. 
Najprej vam prisrčno voščimo lepe božične praznike. 
Želimo, da jih preživite v osrečujočem okolju, da jih 
posvetite družini in najbližjim.
Želimo, da v novo leto 2022 vstopite optimistično. Tudi v 
novem letu naj bo vaš korak odmeven, vaša beseda pogu
mna, vaše življenje iskrivo, zdravo, ustvarjalno in polno 
lepih trenutkov.
Iskrene čestitke tudi ob državnem prazniku — 26. decem
bru, dnevu samostojnosti in enotnosti, ko se ponosno 
spominjamo plebiscita, na katerem smo Slovenke in Slo
venci izglasovali samostojno državo Slovenijo.

SMS — Zeleni Evrope LO Videm
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SMS - Zeleni Evrope LO Videm
Vstopamo v zadnje leto mandata, v katerem so nam voliv
ci zaupali več kot 650 glasov, kar je pomenilo štiri svetni
ške mandate od 17 v občinskem svetu (Brane Kolednik, 
Dušan Serdinšek, Peter Jagarinec in Darko Jerenec).
Tako kot vedno smo tudi v tem mandatu na sejah občin
skega sveta zelo aktivni in poskušamo s svojimi predlogi, 
pobudami, idejami in ne nazadnje s svojimi dolgoletni
mi izkušnjami prispevati k boljšemu razvoju naše občine. 
Vendar smo kot »opozicijski« svetniki velikokrat preglaso
vani in preslišani.
Na decembrski seji občinskega sveta je bil sprejet še zadnji 
proračun v tem mandatu. V naši svetniški skupini smo 
imeli največ pomislekov glede dodatnega zadolževanja, saj 
je bil župan na začetku svojega mandata zelo proti kakr
šnemu koli zadolževanju in prodaji 8 ha zemljišča pri far
mah Draženci.
Naslednje leto bo politično zelo pestro, saj bo treba pred 
vas volivce prinesti rezultate dosedanjega dela in predsta
viti načrte za naprej. Tega se zavedamo tudi v naši stranki, 
zato že potekajo aktivnosti za bližajoče se parlamentarne 
kakor tudi lokalne volitve.
Ob koncu leta se še enkrat zahvaljujemo vsem občanom 
za izkazano zaupanje in hkrati obljubljamo, da se bomo 
še naprej po svojih najboljših močeh zavzemali za celovit 
napredek in razvoj Občine Videm.
Glede na velikost proračuna smo bili mnenja, da bi se 
lahko s temi sredstvi načrtovala še kakšna investicija več 
in da je za nekatere krajevne skupnosti namenjenih pre
malo sredstev.
S tem, ko je bil proračun za naslednje leto sprejet in je 
bilo tako zagotovljenih več kot dovolj sredstev, lahko 
občinska uprava pravočasno začne razpise in druge aktiv
nosti. Ob upoštevanju, da imamo iz naše občine tudi 
poslanko in da je obstoječemu vodstvu občine naklonjena 
aktualna vlada, ne vidimo nobenih razlogov, da zastavljeni 
cilji ne bi bili realizirani v tem mandatu.
Ob prihajajočem dnevu samostojnosti in enotnosti ter božič- 
no-novoletnih praznikih želimo vsem občanom obilo miru, 
sreče in veselja. V letu 2022 pa veliko zdravja, dobre volje, 
ljubezni, poguma in vztrajnosti.

SMS — Zeleni Evrope LO Videm
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Jožef Milošič ponosen na 50-letnico družinskega 
podjetja
1 /idemčan Jožef Milošič je človek, ki je ob svojem pod- 
V jetju leta in leta počel še marsikaj drugega, kar ga je 

sproščalo in dalo energije za nove podvige. Vse do upo
kojitve leta 2006 je bil zelo spoštovan in iskan obrtnik po 
vsej državi, aktiven član Obrtno-podjetniške zbornice Slo
venije, tudi v lokalni politiki je bil en mandat. Danes pa 
skupaj z ženo Marto, ki je bila njegova desna roka v pod
jetju, uživa v Majskem Vrhu, v svoji zidanici, od koder ima 
prelep pogled na domačo občino, Ptuj in bližnje hribe.

Malo se še posveča vinogradništvu in kletarjenju, kjer je 
nekoč dosegal izjemne uspehe, bil je tudi prvak sorte, osvojil 
zlato medaljo na Vino Ljubljana in še nekaj drugih vinskih 
odličij, že od nekdaj pa je vpet tudi v glasbo in pogosto ga sre
čujemo na nastopih s prijatelji — ljudskimi godci in orgličarji.
V Majskem Vrhu pri Milošičevih je še posebej prijetno takrat, 
ko se srečajo družinski člani, Jožefovi štirje sinovi z družinami 
in prijatelji.
Leta 1971 je Milošič z veliko poguma, znanjem in neverje
tno voljo ustanovil lastno podjetje Elektrotehnika Milošič. Po 
35 letih je dejavnost prenesel na sina Iztoka Milošiča, pod
jetje se je nato razvijalo, sledilo smernicam na trgu in vse do 
danes uspelo obdržati dolgoletno tradicijo. Ob zlatem jubi
leju je lastnica in direktorica podjetja Elektrotehnika Milo
šič, d. o. o., snaha Suzana Milošič in Jožef je ponosen, da se je 
podjetje obdržalo in gre posel naprej.
A pogled v Milošičevo preteklost je kaj drugega kot zanimiv 
in v pogovoru z nekdanjim obrtnikom smo odprli zgod
bo njegove dolge podjetniške poti. Se preden se je odločil za 
samostojno pot, je delal v Elekrokovinarju na Ptuju, kjer je 
bil vodilni monter, a ker časi niso bili vsem naklonjeni in mu 
na firmi niso odobrili kredita za gradnjo hiše, se je v trenut
ku odločil, da gre na svoje, in dal odpoved. Tako je na hitro 
postal obrtnik, sedež podjetja je najprej imel v Pletarski uli
ci, tam je bil okrog pet let, nato je sledila selitev na Potrčevo 
cesto 28, kjer je vzel prostore v najem in jih sčasoma odkupil 
ter generalno preuredil. Podjetje ima na tem naslovu sedež še 
danes. Med delom je Jožef naredil še srednjo elektrotehnič
no šolo, mojstrski izpit in pridobil naziv elektroinštalaterski 
mojster, uspešno je opravil tudi izobraževanje za varnostnega 
tehnika, že leta 1995 pa je pridobil certifikat multiplikarja za 
mojstrske izpite. Velja dodati, da je med prvimi na Ptuju pri
dobil odločbo ministrstva, pristojnega za energetiko, za izvaja
nje elektromeritev in razsvetljave.

JOŽEF MILOŠIČ: »IMEL SEM DOBRE 
DELAVCE«

V podjetju je Jožef najprej delal sam, potem je počasi prido

Jožef Milošič je častni član Območne obrtno-podjetniške zbornice 
Ptuj. Priznanje mu je ob 45-letnici zbornice podelil predsednik 
Milan Majer. Foto: Foto Langerholc

bil zaupanja vredne sodelavce in imel je dobre delavce, pove v 
pogovoru. V podjetju so se najprej ukvarjali z izvajanjem elek- 
troinštalacij v individualnih stanovanjskih objektih, kasneje so 
dejavnost širili še na druge objekte in dodali nove dejavnosti, 
kot so pametne inštalacije, hišna avtomatizacija, projektiranje, 
nadzor in meritve. Jožef in njegovi sodelavci so se morali veli
ko izobraževati, saj so novosti kar prihajale ena za drugo, in 
poudaril je, da bi brez znanja težko zmogli in bili uspešni.
Bili so dobri in slabi čas za podjetnike v tej stroki, doživeli so 
tudi veliko neprijetnih zgodb, tudi stečaje firm, za katere so 
delali, v pogovoru pove Milošič, ki je delo v prvih letih samo
stojne Slovenije moral poiskati tudi po razpisih, in tako je 
prišel do posla na ministrstvih, inštitutih, v Državnem zboru, 
kjer so bili prisotni na področju investicij in vzdrževanja kar 
dvajset let, z investicijskim vzdrževanjem so bili prisotni tudi 
na mejnih prehodih.
Veliko je skozi vsa leta delal z mladimi, vajenci, ki so se pri 
Milošiču izobraževali za poklic elektroinštalater. »Vsvoji obra
tovalnici sem izšolal ogromno vajencev, vseh skupaj 38, veliko 
od njih pa je danes že tudi uspešnih obrtnikov podjetnikov, dva 
od njih sta Vladimir Janžekovič in Milan Zajšek. Ministrstvo 
za šolstvo me je imenovalo še za predsednika izpitnega odbora 
za pridobitev naziva elektroinštalaterski mojster in s ponosom 
povem, da sem se podpisal pod šestdeset mojstrskih izpitov.
Bil sem tudi aktiven član Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije, 
že takoj leta 1972 sem se pridružil zbornici. V letih 1998—2002 
sem bil predsednik Območne zbornice Ptuj, nato en mandat 
podpredsednik, bil sem tudi predsednik elektrosekcije, zdaj pa 
sem v okviru zbornice vodja upokojencev,« pove Milošič, ki je 
leta 2016 ob jubileju zbornice postal tudi častni član Območ
ne obrtno-podjetniške zbornice Ptuj za zasluge pri razvijanju
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obrtništva in zasebnega podjetništva ter aktivnega dela v zbor
nici.
Sicer pa je vrsto let pri svojem delu največji poudarek dajal 
kadrom, ki delajo v obrti, zato je v obdobju njegovega vode
nja zbornice bilo vzpostavljeno zgledno sodelovanje s Skla
dom za izobraževanje delavcev na Ptuju in Šolskim centrom 
Ptuj. Kot multiplikator še vedno aktivno deluje pri izobraže
vanju za poklic elektroinštalater, prek OOZ Ptuj pa sodeluje 
tudi v ekipi za promocijo obrtnih poklicev.
Leto 2021 je jubilejno leto za podjetje Elektrotehnika Milošič 
in 25. avgusta je bil tisti praznični dan, ki pa ga letos zara

di corona ukrepov niso mogli obeležiti, kot bi si ustanovitelj 
podjetja želel. Jožef se rad spominja praznovanja 40-letnice, 
ko so se srečah z vsemi, ki so delali v podjetju in prispeva
li k uspehu. Zahvalili so se jim s posebno zahvalo, povabili 
pa so tudi poslovne partnerje. Tako si želi, da bi bilo tudi ob 
50-letnici, na praznovanju, ko bo čas za to primeren in bodo 
razmere boljše, kot so zdaj. Takrat bodo nazdravili doseda
njim uspehom in da bi bilo Elektrotehniki Milošič dobro tudi 
v prihodnje.

TM

V Pobrežju seje veliko naredilo
1 /sako leto se po krajevnih skupnostih naše občine 
V dogaja veliko na področju infrastrukture. Tudi Pobrež

je ni nobena izjema in predsednik KS Pobrežje Andrej 
Forstnerič je zadovoljen.

Andrej Forstnerič, predsednik 
KS Pobrežje, je zadovoljen 
z opravljenim delom v leto
šnjem letu.

Forstnerič je povedal, da so glede na razmere, kakršne so, 
lahko zelo zadovoljni. Letos so dokončno opremili kuhinjo 
v vaškem domu z velikimi lonci, ki so pogoj za kuhinjo in 
pripravo večjih obrokov. Preplastili so cesto Lah—Jeromel pa 
tudi cesto od Murkove kapele proti Vidmu. Največja investi
cija letošnjega leta pa je bilo športno igrišče v športnem parku 
Pobrežje. Najprej so odstranili asfalt, nato pa naredili kom
pletni izkop zaradi trdnosti podlage. Investicija je bila vredna 
50.000 evrov, pridobili pa so tudi 16.000 evrov evropskih 
sredstev iz Fundacije za šport.
Načrti so že tudi za naslednje leto, ko naj bi se nadaljevalo 
urejanje igrišča za odbojko, v načrtu sta tudi izgradnja nad
streška za kegljače in postavitev igral za najmlajše. Največja 
investicija v naslednjem letu naj bi bila izgradnja pločnika, 
odvodnjavanja in razsvetljave na relaciji Miral—Tement v vre
dnosti 150.000 evrov. Želja je tudi obnoviti most pri Geče
vem ribniku in most na cesti, ki pelje na Bimarjevo. Tudi 
ceste oziroma »prečjaki« naj bi prišli na vrsto za obnovo, ven
dar zaradi gradnje daljnovoda, ki še ni končana, še ni ocenje
na škoda, ki je oziroma še bo nastala ob tem. Vaška dvorana 
naj bi dobila še ustrezno prezračevanje, klimatsko napravo

Igrišče v športnem parku Pobrežje že ima novo, lepšo podobo.

in nov strop. Pred domom so na novih drogovih že izobe
šene zastave. Letošnje leto pa je končal Božiček, ki je tudi v 
Pobrežju obdaril predšolske otroke, je še povedal predsednik 
KS Pobrežje Andrej Forstnerič.

Besedilo in foto: MN

Novi drogovi pred vaško dvorano in na njih že izobešene zastave
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Novičke iz KS Dolena
K lajprej o največji pridobitvi v okviru obnove Doma 
I krajanov Dolena. 11. oktobra so bila končana obno
vitvena dela zunanjih makadamskih površin z izgradnjo 
večnamenske ploščadi, namenjene športno-kulturnim 
in družabnim dogodkom ter parkirišču. Da bo projekt v 
popolnosti končan, pa bomo morali počakati do pomladi.

Na južni del ploščadi bomo namesto montažnih odrov posta
vili tradicionalni dvoredni kmečki kozolec »dopler« kot stal
no prizorišče na prostem. Ob betonski ploščadi bo namesto 
kovinske ograje postavljena brajda. Potrebna zemeljska dela 
v okolici smo v oktobru s prostovoljno akcijo že opravili. Se 
enkrat poudarimo, da so bila sredstva za izgradnjo večnamen
ske ploščadi pridobljena iz javnega razpisa Ministrstva za kul
turo JP J KI 2021. Sredstva za nabavo kozolca pa zbiramo z 
donacijami in društvenimi prispevki. Hvala vsem, ki sodeluje
te s prostovoljnim delom in prispevki.
Obnovitvena dela se nadaljujejo tudi v domu. V novembru 
nam je uspelo položiti vse elemente talnega ogrevanja v veliki 
dvorani in pritličnih pisarnah ter vgraditi estrihe. V decem
bru so na vrsti polaganje že nabavljene keramike in pleskarska 
dela. Tako nam za prihodnje leto ostaneta dokončna ureditev 
vhodne poti za invalide in toplotna obnova fasade.
V pričakovanju novega leta si svet KS, predsednik Dušan 
Hebar, vsi prostovoljci in člani društev s sedežem v prostorih 
doma krajanov želimo, da pandemični ukrepi kar se da hitro 
minejo. Dragi krajani, vsi si želimo krajevnih prireditev, zato 
upamo, da dom in njegov namen začneta spet služiti široki 
paleti društvenih in družabnih dogodkov.
Zaradi omejitev druženja je Miklavž otroke nagovoril kar prek 
spletnih povezav. Nekatere, menda zelo pridne, je obiskal celo 
na domovih in jih skromno obdaril. Tudi Božiček se je najavil 
in že obiskal naše otroke.
V imenu vodstva KS in v svojem imenu vsem krajanom, vod-

Nova ploščad pri Domu krajanov Dolena

Dom krajanov Dolena se prenavlja. Na fotografiji mojstri izvajajo 
vgradnjo podtlakov.

stvu občine in bralcem ob praznovanjih Miklavža, božiča, dneva 
samostojnosti in enotnosti ter novega leta želimo obilo zdravja, 
veselja, ljubezni in sreče. Naj nas še naprej družita in krepita 
medsebojno spoštovanje in pomoč.

Besedilo in foto: FL

ji, j

Polaganje keramike v veliki dvorani
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KS Sela v letu 2021
v

^*lani Sveta Krajevne skupnosti Sela smo se letos sesta
vili na dvajsetih sejah. Pohvalimo se lahko z zglednim 
sodelovanjem v zadnjem mandatu in skoraj 100-odsto- 
tno udeležbo članov sveta na sejah. Smelo načrtujemo 
manjše in večje investicije na območju KS Sela.

Osnova za naše delo je načrt investicij, ki smo ga sprejeli na 
začetku mandata in se ga držimo. Investicije smo načrtovali 
za obdobje 2019—2026. Glede na realizacijo lahko rečemo, da 
zastavljeni načrt prehitevamo. Naše delo dobro teče tudi zara
di zglednega sodelovanja z vodstvom Občine Videm, za kar se 
zahvaljujemo županu Branku Mariniču. Dobro delo se odraža 
tudi v večjih in manjših investicijah, ki jih načrtujemo v okvi
ru proračunskih sredstev, namenjenih KS Sela, in s sredstvi iz 
postavk, ki jim jih v proračun uspe umestiti našim občinskim 
svetnikom v sodelovanju z občinsko upravo.
V letu 2021 se je tako izvedlo kar nekaj investicij. V sklopu 
urejanja celovite podobe Občine Videm so se v središču KS 
ob župnijskem domu postavili drogovi za zastave, na katerih 
smo ob krajevnem prazniku prvič izobesili tudi zastavo KS 
Sela.
Telekomunikacijski operater Telemach je začel polaganje 
cevne kanalizacije za povezavo območja KS Sela na optič
no omrežje. V okviru teh del je bila s kabelskim internetom 
povezana tudi zgradba gasilskega doma, s čimer je društvom 
omogočen dostop do internetnega omrežja.
V sklopu posodabljanja sistema javne razsvetljave so bile letos 
v KS Sela zamenjane vse svetilke in nadomeščene z varčnej
šimi LED svetilkami, dodatno pa sta bili postavljeni še dve 
obcestni svetilki na odseku ceste Sela—Dolena pri Jernejšku.
KS Sela se že nekaj let aktivno vključuje v razdeljevanje pake
tov Rdečega križa socialno ranljivim prebivalcem. V letu 
2021 se je izvedlo pet deljenj paketov, skupaj pa se je razdelilo 
okrog 200 paketov pomoči.
Iz sredstev za delovanje KS Sela in sredstev KS Sela za investi-

V sklopu urejanja celovite podobe Občine Videm so v središču KS 
ob župnijskem domu na novih drogovih izobesili zastave, ob kra
jevnem prazniku pa tudi zastavo KS. Foto: TM

Ob krajevnem prazniku je bil prijeten dogodek z druženjem na 
novem odseku modernizirane ceste.

cije so se zasadile dodatne lipe pri avtobusnem postajališču v 
Trnovcu. Vse ulice so bile na novo označene z označevalnimi 
tablami s hišnimi številkami. KS Sela je namenila sredstva za 
ureditev izolacije na kegljišču Sela, za ureditev prostorov ŠD 
Selan v sobi pod odrom kulturne dvorane in za ureditev pro
storov gasilskega doma, kjer ima KS tudi sedež.
Nadaljevala se je tudi obnova kulturne dvorane. V pomladnih 
mesecih se je nabavil nov govorniški pult, v jesenskih mesecih 
pa je bilo nameščeno novo vgradno ozvočenje v dvorani. Tako 
ostaja v letu 2022 le še obnova odra, s čimer bo dvorana zasi
jala v celoti.
Izvedli smo še nekaj manjših investicij: nabavo košev za smeti 
pri OS Sela, člani društva upokojencev so poskrbeli za obno
vo krajevnih tabel, ki smo jih postavili leta 2016 ob srečanju 
Selanov, ter postavili stojala za kolesa na kegljišču na Selih, na 
križišču proti »Krčkovemu« mostu pa se je postavilo dodatno 
obcestno ogledalo.
Zavedamo se, da je treba skrbeti tudi za urejen videz javnih 
površin in objektov. Tako je bila dokončno urejena Intihar- 
jeva kapela ob glavni vpadni cesti v središče naselij Sela in 
Barislovci. Kapela je osvetljena, območje kapele zavarovano 
z obcestnimi količki, zasajena so bila nova drevesa, v priho
dnjem letu pa načrtujemo še postavitev gredic s cvetjem in 
namestitev informativne table z informacijami o kapeli.
Kljub omejitvam zaradi epidemije smo julija izvedli 24. kra
jevni praznik z osrednjo prireditvijo in odprtjem modernizira
ne ceste Murko—Smolinger in postavitev mlaja. V juniju smo 
se s krajani udeležili golažijade ob odprtju ceste na Osterper- 
gerjevno v sosednji KS Dolena. Na tem srečanju smo se na 
pobudo članov Sveta KS Dolena pogovarjali tudi o možno
stih za ureditev pohodniške poti med Selami in Doleno, ki bi 
deloma potekala po stari šolski poti. Izpeljali smo tudi čistilno 
akcijo, letos sicer na prilagojen način, tako da so posamezne 
skupine krajanov ločeno čistile določena območja.
Zahvala vsem krajankam in krajanom za vzorno sodelovanje, 
podporo, udeležbo na dogodkih in vse dobre predloge za še 
boljši razvoj in lep videz naših naselij.
V letu 2022, ki prihaja, vam želimo le najboljše, veliko zdravja 
in medsebojnega razumevanja, spoštovanja, dobrih idej in pri
stnih druženj. Vesel božič in srečno v letu 2022!

KS Sela
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Robiju Butolenu čestital župan Marinič
etos jeseni je v slovenski pa tudi tuji javnosti zelo 

Lodmevala novica o tem, da je papež Frančišek v dar 
sprejel prav posebno harmoniko, ki jo je izdelal Robert 
(Robi) Butolen. Harmoniko je papežu predal svetovno 
znani harmonikar Denis Novato, ki je tudi promotor har
monik Butolen. Za ta in tudi druge uspehe na glasbeni 
poti je na priložnostnem sprejemu v prostorih občine 29. 
oktobra Robiju čestital videmski župan Branko Marinič.

Robi namreč izhaja iz Občine Videm, doma je bil v Dravinj
skem Vrhu. Tukaj se je tudi začela njegova glasbena pot, doma 
je pri rosnih sedemnajstih izdelal svojo prvo harmoniko in čez 
leta je to strast do harmonike spremenil v uspešen posel. Že 
velikokrat je povedal, da ga je harmonika spremljala od otro
štva, ko je začel igrati diatonično, potem pa je igral tudi klavi
ature in bobne v različnih glasbenih zasedbah.

Denis Novato je harmoniko Butolen predal v roke papežu 
Frančišku. Za Robija Butolena je to izjemen dosežek na glasbenem 
področju.

»Hvala Občini Videm in posebna zahvala županu Branku 
Mariniču za povabilo in za posebno priznanje občine. Priznanje 
bo s ponosom krasilo salon harmonik Butolen,« je po prejemu pri
znanja na FB-strani zapisal Robi Butolen.

Robi je zelo ponosen, da je imel to lepo priložnost in da je to 
dejanje naletelo na tako velik, pozitiven odmev, ponosen pa je 
tudi zato, ker Slovenija letos praznuje 30 let samostojnosti, 20 
let pa je že od takrat, ko je izdelal prvo harmoniko. Pravi, da 
sta zanj to dva zgodovinska dogodka.
Župan Marinič je Robiju čestital ter mu zaželel veliko uspeha 
na njegovi podjetniški in tudi glasbeni poti. V domači Obči
ni Videm pa je imel Robi lepo priložnost za predstavitev na 
misijonskem dogodku v župnijski cerkvi sv. Vida, kjer je na 
harmoniko zaigral pesem Ti domača hiša skupine Minores, v 
kateri je prepeval videmski rojak misijonar pater Miha Dre
venšek. Pesem je bila posvečena tudi spominu nanj ob 10. 
obletnici njegove smrti.
Robi zdaj že nekaj časa s partnerko živi v Občini Podlehnik, 
kjer si je ustvaril nov dom in uredil delavnico, v kateri razvija 
nove ideje in se ponosno predstavlja z novimi harmonikami 
blagovne znamke Butolen.

TM

Oblikoval je svoje lastno okovje in dizajn, po katerem so har
monike Butolen prepoznavne. Uspelo mu je prodreti na tuji 
trg in danes ima poslovne partnerje v Nemčiji, Švici, Avstriji, 
na Nizozemskem, Hrvaškem in doma v Sloveniji. Robija pa je 
zelo presenetil klic s slovenskega veleposlaništva v Vatikanu, 
ko so mu povedali, da bi želeli harmoniko, narejeno iz slo
venskega lesa, in to za papeža. Izziv je sprejel in naredil prele
po harmoniko iz slovenske resonančne smreke, vse dodatke, 
kot so gumbi in drugo na harmoniki, je naredil iz orehovega 
lesa, vsi kovinski deli pa so narejeni iz bakra. Na harmoniko je 
vgraviral posvetilo: »Papežu Frančišku z ljubeznijo.« Ko je bila 
harmonika narejena in sprejem pri papežu Frančišku dogo
vorjen, mu je harmoniko predal svetovno znani harmonikar 
Denis Novato, ki je tudi odlične promotor harmonik Buto
len.

Robi je na letošnjem misijonskem dogodku v Vidmu pri Ptuju v 
župnijski cerkvi sv. Vida zaigral na svojo harmoniko in navdušil 
navzoče. Foto: osebni arhiv Butolen
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Župan čestital zlatemu maturantu

1 /prostorih občine Videm je bil v petek, 29. oktobra, 
V županov sprejem za zlatega maturanta poklicne 
mature Renata Horvata iz Pobrežja.

Renato je z odliko opravil maturo na Strojni šoli Ptuj v šol
skem letu 2020/2021, za kar mu je čestital tudi župan Obči
ne Videm Branko Marinič na krajšem sprejemu ter mu zaželel 
veliko uspeha na njegovi nadaljnji poti šolanja. Podelil mu je 
posebno priznanje in mu izročil priložnostno darilo Občine 
Videm.

Občinska uprava

r

Župan Branko Marinič je čestital zlatemu maturantu Renatu 
Horvatu. Foto: arhiv občinske uprave

Trgatev v občinskem vinogradu uspešna
"Tudi letošnja trgatev v videmskem občinskem vinogra- 

I du pri Vidovi kleti je bila skromna po udeležbi trgačev, 
a obilna po pridelku. Trte, za katere lepo skrbi občinski 
kletar Rudi Potrč, so znova dobro obrodile in dale sladke 
grozde.

V družbi gostitelja župana Branka Mariniča so se zbrali nje
govi sodelavci iz občinske uprave, nekateri občinski svetniki, 
patri, ptujska vinska kraljica Monika Kovačič in predsednik 
KTD Soviče - Dravci Stanko Vegan, ki je ob občinskem pra
zniku podarilo klopotec. Vsi skupaj so potrgali grozdje in naz
dravili novemu vinskemu letniku. Župan Marinič in kletar 
Potrča sta na trgatvi predstavila prve ocene o kakovosti grozd
ja in napovedala, da bo nov letnik odličen.

Utrinki z letošnje občinske trgatve

Za dobro voljo so skrbeli Ljudski godci KD Franceta Forstne
riča Videm.

Besedilo in foto: TM
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Tudi potomka stare trte dobro obrodila
1 /Ljubstavi, pri občinskem kletar- 
V ju Rudiju Potrču, ki je tudi član 

občinskega sveta Videm, je bila nekaj 
dni za občinsko trgatvijo še prav 
posebna trgatev potomke stare trte 
- žametne črnine. Tudi letos je dala 
obilen pridelek, kar 56 zdravih in 
sladkih grozdov.

Pri Potrčevih so se zbrali domači in pri
jatelji, župan Vidma Branko Marinič, 
poslanka Suzana Lep Simenko, Andrej 
Rebernišek, predsednik Društva vino
gradnikov in sadjarjev Osrednje Sloven
ske gorice, katerega član je tudi Potrč, 
aktualna ptujska vinska kraljica Monika 
Kovačič in prejšnja vinska kraljica Eva 
Gašperšič. Vsak od njih je odrezal svoj
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Na trgatvi potomke stare trte v Ljubstavi, pri Rudiju in Danici Potrč, je bilo tudi letos veselo. 
Foto: Vinc Hvalec
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grozd in na koncu so napreša- 
li okrog 50 litrov soka žlahtne 
trte, je povedal Rudi Potrč, ki se 
zelo veseli novega letnika 2021, s 
prejšnjim 2020 pa so na letošnji 
trgatvi tudi nazdravili.
Ob tej priložnosti je Potrč župa
nu Mariniču podelil še 21 stekle
nic žlahtnega vina, enako pa je 
storil tudi že na trgatvi na Destr
niku in Ptuju, kjer sta župan in 
županja prejela svojo korpo ste
klenic žametne črnine. Za dobro 
voljo so na trgatvi v Ljubstavi 
skrbeli Ljudski godci iz Hajdoš.

TM
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Trgatev v Šturmovcih
"Topla jesen nam je omogočila druženje na prostem in 

I tako smo lahko opravili trgatev na Petrovi domači
ji. Prvo oktobrsko nedeljo smo se mladi in mladi po srcu 
zbrali na Petrovi domačiji in obrali brajde na že tradicio
nalni trgatvi.

Jože Topolovec in Lan Arnuš sta s harmoniko pričarala dobro 
vzdušje. Pripravili smo pogostitev, zaradi pridnih pekov pa 
smo se tudi posladkali. Tako smo poskrbeli, da bomo v nasle
dnjem letu, ko bodo dnevi spet daljši in toplejši, lahko spet 
organizirali kakšno druženje, kjer bomo žlahtno kapljico lah
ko tudi pokusili. Letos se je namreč mošt spremenil v vino kar 
brez naše zabave, čeprav s pomočjo pridnih rok, ki skrbijo za 
klet in za žlahtno kapljico v sodih.
Za sodelovanje v letošnjem letu se iskreno zahvaljujemo vsem čla
nom TD Sturmača, vaščanom Šturmovcev in našim prijateljem. 
Želimo vam prijetne praznične decembrske dni.

Laura Rožman Krivec

Stran 21 __

Trgatev na Petrovi domačiji. Foto: arhiv Rožman

^*lani KTD Klopotec Soviče - Dravci in DOD Haloze so 
V—nadvse uspešno opravili jesenska opravila. Najprej so 
se lotili trgatve modre kavčine, nato pa še trgatve v vzorč
nem vinogradu ob etnološki zbirki v Dravcih.

Delo je potekalo v okrnjeni sestavi, a bilo je dovolj pridnih 
rok, da je bilo dobro in hitro opravljeno. Tudi z letino so 
zadovoljni, saj so imeli letos še posebej lep pridelek. Člani 
obeh društev so se srečali še ob martinovem, ko so po tradiciji 
sneli klopotec in nazdravili novemu letniku. Veselijo se tre
nutka, ko se bodo lahko spet srečali v večjem številu in naz
dravili dosežkom ter se zahvalili naravi za dobro letino.

Izredno lep pridelek v vzorčnem vinogradu

Vesela družba na trgatvi
Ob martinovem so sneli klopotec in nazdravili novemu letniku. 
Foto: arhiv Korpič
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V pobreški kleti kljub pandemiji zori mlado vino
K larava se ne ozira na vse, kar se dogaja okoli nas, in 
I M nas je tudi letos nagradila z grozdjem na brajdah in v 
vinogradih ter nam dala dobro kapljico.

Predlanski kletar Franci Drevenšek in podkletar Andrej For
stnerič sta poskrbela, da je tudi letos kljub vsemu priteklo v 
vaško klet nekaj mošta. Tudi letos za pridelek skrbi gospodar 
vaškega doma Ludvik Bedrač. Trgatev je potekala v septem-

V pobreški kleti kletar Franci Drevenšek in podkletar Andrej 
Forstnerič skrbita, da bo vinska kapljica tudi letos kakovostna.

Trgatev na Kočarjevi domačiji v Pobrežju

bru na Kočarjevi domačiji, nekaj pa je primaknil tudi tamkaj
šnji sosed. Celotna bera nabranega je dala 170 litrov mošta, 
nekaj pa je v kleti še starega vina, ki ga ni bilo mogoče popiti 
na druženjih, kot smo bili do sedaj navajeni. Je pa za staro 
kapljico prav tako treba poskrbeti do takrat, ko se bodo vrata 
kleti lahko ponovno odprla.

Besedilo in foto: MN

Videmske kmetice z učenci pripravljale štrudelj
Z^snovna šola Videm je naše društvo povabila k sode- 
VVlovanju pri snemanju kratkega filma o pripravi in 
peki jabolčnega štrudlja na Petrovi domačiji v Šturmov
cih, ki so ga v šoli predvajali ob Tradicionalnem sloven
skem zajtrku.

Utrinki s Petrove domačije, kjer je nastal štrudelj po domačih recep
tih. Foto: arhiv OŠ Videm

Učenke in članice so nenadoma postale prave igralke, statist
ke in kuharice, ki znajo zamesiti in razvaljati testo, olupiti in 
naribati jabolka ter v sodelovanju z našimi članicami speči 
okusen domači štrudelj. Skupaj smo se nasmejali, ko je bilo 
treba znova in znova ponoviti isti kader; veselje in smeh sta 
bila zelo nalezljiva. Razigranost, mladost in sprejemanje starej
ših so za dobro družbo pomembni dejavniki.
Ob dogodku smo pripravili zloženko z recepti in nasveti za
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Voščilo

dober štrudelj. Razstavili smo tudi nekaj pletenih izdelkov, ki 
jih pletejo naše članice za mrzle zimske dni in za dobrodelne 
trenutke v domačem okolju.
Osnovni šoli Videm se zahvaljujemo za povabilo in nepozab
no, prijetno druženje.

Društvo kmetic Občine Videm

Brezglutenski jabolčni štrudelj
Sestavine:

200 g brezglutenske bele moke (Schar mix B)
ščep soli
2 žlici olja
1 dl mlačne vode
8 jabolk
cimet
maslo za premaz

Priprava:
Moko, sol, toplo vodo in olje zmešamo v gladko testo. 
Testo naoljimo, pokrijemo s prozorno folijo in ga damo 
počivat za pol ure.
Jabolka olupimo, naribamo, poljubno sladkamo, po oku
su dodamo sladkor in cimet.
Testo preložimo na zelo pomokano krpo.
Razvaljamo čim bolj na tanko — ker je testo iz brezgluten
ske moke, ga žal ne bomo mogli razvleči.

Recepte je pripravila: Marija Kolednik Črnila

Stran 23

Se je sreča v mrzlih dneh, 
še so želje v ljudeh. 
Stari čas je že odšel, 

pevec svojo pesem je zapel. 
Zdravja, sreče in veselja 
in še majhna skrita želja, 
naj vas spremljajo povsod, 

kamor v novem letu 
pelje vaša pot...

Kvašeni štrudelj naših babic
Sestavine:

60 dag gladke moke 
pol kocke kvasa 
ščep sladkorja 
4 žlice sončničnega olja 
žlička soli
kozarec mlačne vode

Nadev:
1 kg naribanih jabolk 
poravnana žlička cimeta 
pest sladkorja 
1 ali 2 pesti rozin
1 jajce
2 žlici mleka

Priprava:
Iz sestavin zamesimo kvašeno testo in ga damo vzhajat. 
Med tem naribamo jabolka. Testo razvaljamo, potresemo 
z jabolki, obilno tudi s cimetom, sladkorjem in rozina
mi. Zvijemo v zvitek, 15 minut naj še vzhaja na toplem. 
Preden damo zvitek v pečico, ga prebodemo in narahlo 
pomažemo z mešanico jajca in mleka. Pečemo 40 minut 
na 180 °C.
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Jabolčni zavitek iz vlečenega testa
Sestavine:

400 g gladke moke
2 dl tople vode
3 jedilne žlice olja 
1 ščep soli
1 čajna žlička kisa

Nadev:
8 velikih jabolk
2 jedilni žlici mletih orehov ali mandljev
2 jedilni žlici kokosovega ali rjavega sladkorja 
cimet za posip

Drugo:
stopljeno maslo za premaz
krušne drobtine za posip
peki papir ali stopljeno maslo za premaz pekača

Pobreško društvo žensk je vedno aktivno

Z^dkar imajo v domu vaščanov 
Pobrežje na novo urejeno kuhi

njo, se članice Društva žensk Pobrež
je večkrat zberejo in iz kuhinje oma
mno zadiši.

Tako so se 23. oktobra dobile na dru
ženju in pripravljale odlične marmelade, 
od marelične do aronijeve. Ženske so 
skrbno zbirale domače in drugo sadje 
ter ga s seboj prinesle v vaški dom, kjer

so s skupnimi močmi pripravile okusne 
izdelke. Na koncu so spekle še palačin
ke in jih namazale s svežimi marmela
dami ter ocenile, da so vse zelo dobre, 
na palačinkah pa odlične.
Ponovno so stopile skupaj na pobudo 
predsednice Dragice Erhatič tik pred 
prvo adventno nedeljo in pripravi
le adventni venček, ki so ga postavile 
okrog Mlakarjevega križa. Ob tem sta 
jim pomagala podjetje Sveča in Stefan

Pobrežanke so ob pomoči prizadevnih kra
janov in podjetnikov prvič naredile adventni 
venček na prostem pri Mlakarjevi kapeli.

Topolovec, ki vedno poskrbi za kakšne 
kovinske pripomočke, varjenje in pre
voze. Velja omeniti, da vse članice skr-
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bij o za zdravje in tako se ne dobivajo v 
večjem številu.
Letos ne bodo pripravile občnega zbo
ra kakor tudi ne zaključka, imajo pa za 
prihodnje leto že veliko idej in načr
tov, če bodo le epidemiološke razmere 
dopuščale društvene dejavnosti. Vse, 
kar so naredile, bi rade tudi pokazale 
vaščanom na kakšni razstavi oziroma 
veselem srečanju. Obljubljajo tudi svojo 
Facebook stran, na kateri bodo o vsem s 
svežimi informacijami in njihovem delu 
obveščale vse, ki jih zanima delo Dru
štva žensk Pobrežje.

Besedilo in foto: MN V vaški kuhinji so ženske pripravile paleto odličnih marmelad.

Članice aktiva žena Dolena so v veliko pomoč
A ktivnosti aktiva žena Dolena, ki deluje znotraj Folklor- 

/"Anega društva Rožmarin Dolena, so zaradi epidemio
loških ukrepov okrnjene. A njihovo delo je kljub vsemu 
obsežno. Kot spretne amaterske rokodelke, slikarke, obli
kovalke in ustvarjalke vezenin so v novembru za proto
kolarne potrebe Občine Videm in KS Dolena ustvarile več 
kot 300 unikatnih božično-novoletnih voščilnic.

Le delček ustvarjenega je potekal v delovni skupini (cepljene 
in prebolele). Večina ustvarjenega je bilo tako osebno delo 
doma ob družini. Koliko ur in dni večernega dela so opravile, 
bralci preverite kar sami, začnite ustvarjati. Spoznali boste, da 
našim ženam ob dolgih poznojesenskih in zimskih večerih ni

Pridne ženske roke so v Doleni vedno dobrodošle.

Dolenske žene so ob koncu leta ustvarile več kot tristo prazničnih 
voščilnic.

dolgčas in da je čas za ustvarjanje dodana vrednost aktivnemu 
življenjskemu slogu.
Seveda pa to ni bilo edino poslanstvo aktiva žena. V oktobru 
so sodelovale pri urejanju okolice doma krajanov ob novo as
faltirani večnamenski ploščadi, pripravile so izdatno malico in 
odstranile zeliščno gredo, ki bo na pomlad dobila novo podo
bo. Trenutno se pripravljajo na zaključno ureditev svoje klub
ske sobe v domu, kjer je že izdelan nov estrih. Z akcijskim 
delom pa je treba opraviti še prenovo stropnih oblog in ple
skarska dela. Morda jim uspe, da vse končajo do novega leta.

Besedilo in foto: FL
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Demoni se že pripravljajo na fašenk
v

^*lani društva Koranti Demoni 
V—poskušamo ostati kljub zahtevni 
situaciji in različnim omejitvam aktiv
ni in izvajati dejavnosti, kolikor se le 
da.

Se pred martinovanjem smo organizirali 
pohod in kostanjev piknik. Sprehodili 
smo se po haloških gričih v okolici sv. 
Avguština, nato smo pri predsedni
ku pripravili piknik ter se družili ob 
moštvu in pečenih kostanjih.
Z martinovanjem so se uradno začele 
priprave na naslednji fašenk, za katere-
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Na pohodu po Halozah

Prenovljena klubska soba je nova pridobi
tev za društvo. Foto: arhiv društva

ga si želimo in upamo, da bo veliko bolj 
aktiven, kot je bil letošnji. Naše pripra
ve smo začeli kar na sedežu društva, kjer 
smo se odločili prenoviti našo klubsko 
sobo. Ob tej priložnosti se zahvaljujemo 
vsem, ki so k temu kakor koli pripomo
gli in nam namenih svoj čas.

Ob koncu leta vam želimo veliko lepih 
trenutkov ob praznovanju božičnih pra
znikov, predvsem pa zdravja in osebnega 
zadovoljstva v letu 2022.

KTED Korantov Demoni

Kam le čas beži, kam se mu mudi
"Tako smo se spraševali šurcarji, člani Društva za ohra- 

I njanje ljudskega izročila Šurc Leskovec, ko smo letos 
praznovali deset let delovanja. Res je, da v času, ko zaradi 
epidemije in ukrepov ne moremo opraviti tistega, kar je 
bila naša želja, pa vendar lahko s ponosom povemo, da 
smo presenetili naše romarje Leskovčane s pritrkovanjem 
na Brezju.

Romanje je organiziral naš župnik pater Jože Petek. Uspelo 
nam je obeležiti našo obletnico, na kateri so bili navzoči tudi 
naši prijatelji iz videmske občine kot tudi iz sosednje Hrva
ške. Upamo, da prihajajo boljši časi. Za dobro sodelovanje se 
zahvaljujemo Občini Videm, Krajevni skupnosti Leskovec in 
vsem, ki ste nam bili v pomoč.
Naj nas novorojeno dete popelje v luč dobrote, upanja, topline, 
naj v naših domovih zasije zvezda, ki nas bo popeljala in sve
tila na poti, poti ljubezni, sreče in zdravja ter dobre volje v letu 
2022.

Društvo Sure
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V leskovškem TD imajo še veliko načrtov
Q ilo je le nekaj trenutkov, ko nam je bilo dovoljeno, 
Dda smo se družili, četudi za kratek čas, toda vez med 
nami ostaja. Vztrajati moramo.

Čeprav nismo izvedli celotnega programa, ki smo si zadali na 
občnem zboru, živimo v upanju, da prihajajo boljši časi. Edi
no, kar nam ostaja. Zahvala vsem za pomoč, Občini Videm,

Krajevni skupnosti Leskovec in vsem, ki sodelujete z nami. 
Naj nas v prihodnje vodi misel: Vse, v kar upate, naj se izpol
ni, kar iščete, naj se odkrije, kar si želite, naj se uresniči.
Naj nam novorojeno božično dete prinese veliko topline, božjega 
blagoslova, novo leto pa naj bo vsem občankam in občanom vese
lo, zdravo in polno uspehov.

TD Klopotec Leskovec v Halozah

Decembrsko darilo za trinajstletno pevko Pio Krajnc
IV VI lada pevka, osnovnošolka Pia Krajnc iz Vidma Ptuju, 
IVI učenka 8. razreda OŠ Videm, je dosegla nov uspeh v 
svoji kratki glasbeni karieri. Na mednarodnem otroškem 
internet festivalu Little Shells (Školjkice) v Novem Sadu v 
Srbiji je z videospotom pesmi Nov svet v svoji kategoriji 
dosegla odlično drugo mesto in osvojila srca številnih obi
skovalcev družbenih omrežij. Pijine nastope si je namreč v 
zadnjem času ogledalo že več 10 tisoč ljudi, kar je izjemno.

Do 1. decembra so v družini Krajnc držali pesti za svojo naj
ljubšo pevko in čakali na rezultat, ki pa jih je zelo razveselil, 
še najbolj pa mlado talentirano pevko Pio, ki je upala na naj
boljše in dobila prekrasno decembrsko darilo.
»Zelo sem bila vesela drugega mesta, vesela je bila tudi moja dru
žina, z mano so se veselili nekateri moji sošolci, ki sem jim zaupa
la, da tekmujem on line. To je bil mednarodni otroški festival in 
konkurenca je bila kar huda. Zelo vesela pa je tudi moja mentori
ca Ana, s katero že delava načrte za naprej. Pri Arsani imamo po 
novem tudi pevski kvartet, smo še na začetku in česa konkretnega 
zdaj še ne morem povedati. Glasba mi veliko pomeni in v tej smeri 
bom tudi nadaljevala. Super so vse te nove izkušnje, ki sem jih dobi
la na nastopih, tekmovanjih in snemanjih,« je dejala mlada pevka, 
ki v glasbi zelo uživa.

Videmčanka Pia Krajnc je letos nastopila v velikem finalu na med
narodnem otroškem pevskem festivalu Brežice. Foto: Luka Rudman

ZAČETEK NA TEKMOVANJU OTROCI POJEJO 
SLOVENSKE PESMI IN SEVESELIJO

Pia je prvič nastopila na prireditvi Otroci pojejo slovenske 
pesmi in se veselijo že pri sedmih letih, mamica Brigita in ati 
Matej pa med pogovorom razkrijeta, da je prepevala, še pre
den je spregovorila. Torej ji je bilo petje položeno v zibko in 
ta svoj talent je z leti še bolj razvila, se izpopolnila in veliko 
naučila v Vokalni šoli Arsana, ki jo obiskuje četrto leto, nje
na mentorica pa je odlična pevka Ana Delin. Na tekmovanju 
Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo je Pia nastopila 
kar šestkrat, trikrat je bila polfinalistka, dvakrat je bila uvršče
na v finale prireditve, in sicer v 6. in 7. sezoni. V šesti sezoni 
je nastopila s pesmijo Bodi z mano do konca avtorice Tinkare 
Kovač, v sedmi sezoni pa s pesmijo Nov svet, katere avtorja sta 
Ana in Mladen Delin.

FESTIVAL V BREŽICAH, NASTOPI Z BRATOM 
NIKOM

Uspehi in nastopi so se Pii kar nadaljevali in letos junija se 
je uvrstila v polfinale Mednarodnega otroškega pevskega festi
vala Brežice, ki je potekal konec avgusta. Med zelo izkušeno 
mednarodno konkurenci je Pii uspel preboj v veliki finale 
festivala, v živo pa je zapela pesem My Heart Will Go On Celi
ne Dion.
Z bratom Nikom, prav tako pevcem in tudi kitaristom, fina
listom 5. sezone prireditve Otroci pojejo slovenske pesmi in 
se veselijo, skupaj nastopata že od malih nog. Nastopila sta 
na dobrodelni prireditvi, osnovnošolskih in srednješolskih 
dogodkih, porokah, odprtjih razstav in še na mnogih drugih 
kulturnih dogodkih, nepogrešljiva pa sta tudi na družinskih 
praznovanjih. Skupaj sta Nik in Pia tri leta zapored nastopila 
na Odru mladih v okviru Festivala Arsana in navdušila poslu
šalce.
Pred Pio je še vsa prihodnost in njene skrite želje bodo prav 
gotovo nekoč uresničene. Njeni lep glas, nasmeh in prijaznost 
pa jo bodo popeljali med zvezde, tako ji napovedujejo. Sreč
no, Pia!

TM
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Posebnost župnije sv. Vida
■^godovina župnije sv. Vida je zelo zanimiva. Iz Gor- 

njegrajskega urbarja je razvidno, da je sv. Vid spadal 
pod hoško nadžupnijo. Iz tega je razvidno, da je bila že 
na začetku 15. st. ob Dravinji lokalija z vikarjem na čelu. 
Sv. Vid je v 15. st. imel naslednje podružnice: sv. Katari
na, sedaj sv. Barbara v Halozah, sv. Andraž v Leskovcu, sv. 
Janž ob Dravinji in Devica Marija v Podlehniku.

Okoli leta 1560 se je začelo za župnijo sv. Vida žalostno obdobje, 
ki je trajalo 60 let. Grof Jakov Cekely je postal kalvinist in je 
leta 1592 prodal faro sv. Vida za tri tisoč goldinarjev nekemu 
Hrvatu Janžu Teneviču. Ta je pobiral samo dohodke, za božjo 
službo pa ni skrbel. Zato je bilo verno ljudstvo razkačeno nanj. 
Bila je celo nevarnost krvave vstaje. Boljši časi so se začeli, ko je 
cesar Ferdinand leta 1617 na praznik sv. Marka župnijo predal 
graškim minoritom. To je samo utrinek iz zgodovine župnije 
sv. Vida.
Težki časi so bili tudi za časa kuge, ki je razsajala v letih 1672, 
1680 in 1682. Razlika med kugo, ki se je nekaj let ponavljala, 
je bila v tem, da ni bilo nobenih zdravil, kot jih imamo danes. 
Če bi takrat imeli zdravilo, bi najbrž podirali plotove, samo 
da bi se rešili, tako pa so svoje umrle pokopavali kar na vrto
vih. Danes pa je drugače. Ljudi bi morali prinesti do zdravni
ka, da bi se cepili. Ljudje pač dajemo podobo svojemu času. 
Podobo naše župnije danes dajemo mi vsi: verni, manj verni, 
izobraženi in manj izobraženi, bogati in manj bogati, duhov
no revni in ljudje z bogatim duhovnim izkustvom. Naš čas 
gradimo vsi.
Pred kratkim me je spreletelo spoznanje, da je župnija sv. 
Vida nekaj posebnega, ker je zelo misijonska. Redko najde
te župnijo s tremi misijonskimi poklici. Res je, da je eden, p. 
Miha Drevenšek, že deset let v večnosti, toda njegov duh je 
še vedno zelo živ. To se je izkazalo na vseslovenski misijonski 
nedelji, ki smo jo obhajali v naši župniji. Pater Miha je bil 
misijonar vizionar, ki ni samo sledil času, ampak je hodil pred 
njim. To je zelo lepo opisano v knjigi p. Janeza Samperla.

___  Stran 28 ___________________________

Utrinek z misijonske nedelje v župniji sv. Vida

Drevenškovo leto se bo nada
ljevalo do naslednje misijon
ske nedelje. V nedeljo, 19. 
junija, je predvidena osrednja 
proslava v spomin na našega 
velikega rojaka pri nas v Vid
mu, če bodo razmere covid to 
dovoljevale.
Veliki misijonar našega časa, 
ki je dodal podobo misijonske 
župnije, je nadškof in metro
polit ter predsednik škofo
vske konference v Izmirju p. 
dr. Martin Kmetec. Čeprav je 
daleč v Turčiji, je zelo močno 
povezen s svojo domačo župnijo

Daleč naprtile tekel
P. MIHA DREVENŠEK

vroiimimiiipMivZiimbV

Minorit p. Janez Šamperl 
je letos izdal novo knjigo o 
sobratu p. Mihu Drevenšku 
z naslovom Daleč naprej je 
tekel.

V kloštru na Ptuju je 7. novembra svoje večne zaobljube pri sestrah 
Frančiškankah Marijinih misijonarkah izrekla s. Iva Horvat iz Vidma 
pri Ptuju. Foto: arhiv župnije sv. Vida

V svet korone vstopa Mali Bog, 
želi, da mir bi bil povsod. 

Preveč zmede je v našem narodu, 
pravo mesto dajmo vedno Bogu.

Strpnost pot je do edinosti, 
kmečka pamet pa je pot do modro

sti.
Praznike želimo od srca si svete, 

pesmi miru naj bodo vsem izpete.

Blagoslovljene praznike želijo 
patri iz Vidma
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V kloštru na Ptuju je 7- novembra svoje večne zaobljube pri 
sestrah Frančiškankah Marijinih misijonarkah izrekla s. Iva 
Horvat iz Vidma pri Ptuju. Rečeno je bilo, da bo dobila svoj 
prvi misijonski mandat v Indiji. Tja bo odšla po primernih 
pripravah. Svojo redovniško formacijo in pripravo na svoje 
poslanstvo je dala skozi na Poljskem, v Franciji in Ljubljani. 
Ena od teh sester, s. Romana Kocjančič, je priljubljena vodite
ljica oddaje Obzorje duha na RTV Slovenija.
Vsi ti naši misijonarji so resnični ambasadorji Slovenije in 
Cerkve na Slovenskem. Zato smo upravičeno ponosni nanje. 
Morda nekateri modrujejo, zakaj naši misijonarji odhajajo v 
daljne dežele, ko pa pri nas primanjkuje duhovnikov. Moja 
pokojna mati je rekla: »Se splača pošiljati misijonarje v kra
je, kjer krščanska vera raste, saj bodo od tam prihajali k nam 
misijonarji, ko pri nas vera opeša.« Res je, da po nas vera živi 
ah umira. Trudimo se, da bomo vsi ustvarjali svet edinosti in 
sožitja.

P. Tarzicij Kolenko

Občina Videm podarila tisoč zelenih klobukov

Osrednje praznovanje letošnje misijonske nedelje, ki je 
24. oktobra potekala v župniji sv. Vida, se je sklenilo z 
dobrodelno noto. Vse navzoče je ob koncu slovesnosti 
v cerkvi sv. Vida nagovoril tudi videmski župan Branko 
Marinič. Med drugim je povedal, da je Občina Videm 
izredno ponosna na našega rojaka p. Miha Drevenška, ki 
je ime Občine Videm ponesel v slovenski in svetovni pro
stor. Ob Drevenškovem letu je Občina Videm podarila 
tisoč zelenih klobučkov (zeleni klobuk je bil prepoznavni 
znak p. Miha, op. a.), vsa zbrana sredstva pa bodo name
nih misijonarkam in misijonarjem po svetu. »Bodimo 
danes vsi vsaj za trenutek pod klobukom Miha Dreven
šek,« je svoj nagovor sklenil župan Marinič.

PK

Zahvalna nedelja na Selih
Qrva nedelja v novembru, po prazniku vseh svetih, se 

po cerkvenem koledarju obhaja kot zahvalna nedelja. 
Če so lani cerkve na ta dan samevale, pa je bilo letos dru
gače. Slovesno sojo obeležili tudi pri sv. Družini na Selih, 
kjer je o zahvalni nedelji pričal tudi lep aranžma pred cer
kvijo, narejen iz številnih darov narave.

Zahvalno nedeljo smo letos praznovali 7. novembra, sveto 
mašo pa je v podružnični cerkvi sv. Družine daroval p. Benja
min Mlakar. Cerkev je bila na ta dan še posebej lepo okra
šena. Po številnih slovenskih cerkvah se je namreč ohranila 
lepa navada, da je oltar na ta dan okrašen s pridelki narave, 
na oltar pa sta položena tudi kolač kruha in vino. Zasluge za 
zares čudovita jesenska aranžmaja gredo letos Roziki Murko, 
naši prizadevni faranki.

Pridelki in darovi narave na zahvalno nedeljo pred oltarjem ...

... in pred oglasnim kozolcem pri cerkvi sv. Družine na Selih

Morda se nam zdi, da v teh korona časih ne moremo biti hva
ležni za veliko stvari. Vendar je potreben le malo globlji pre
mislek in lahko ugotovimo, da drži to, kar je nekoč zapisal L. 
M. Montgomery: »Koliko vsega je za vse nas na tem svetu, če le 
imamo oči, da to opazimo, in srce, da to vzljubimo, in roko, da 
to stisnemo k sebi.«

Besedilo in foto: Petra Krajnc
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Sv. Miklavž našel pot do otrok
Qrvi decembrski obdarovalec sv. Miklavž je imel tudi 

letos zahtevno nalogo. Zaradi ukrepov se žal ni mogel 
z otroki srečati v živo, so pa prizadevni člani Folklornega 
društva Lancova vas tudi letos poskrbeli, da je lahko na 
daljavo pozdravil vse pridne otroke. S pomočjo SIP TV so 
posneli kratko oddajo.

Predsednica FD Lancova vas Barbara Sitar je povedala, da so 
bili tudi letos žal primorani tradicionalno miklavževanje v 
Lancovi vasi speljati na daljavo. Tako so k sodelovanju pova
bili SIP TV, ki je v posebni Miklavževi oddaji prikazala delav-

Utrinek z delavnice izdelovanja dišeče pomaranče 
Foto: arhiv FD Lancova vas

Letošnji Miklavžev pozdrav za vse pridne otroke na daljavo ...

nico izdelovanja dišeče pomaranče, otroci so lahko prisluhnili 
zgodbam o sv. Miklavžu, vse pa so prepletli z ljudsko glas
bo. Ob koncu se jim je pridružil še sv. Miklavž v spremstvu 
parkljev in angelčkov ter za vse pride otroke prinesel darila. 
Pri snemanju so sodelovali člani FD Lancova vas in Zdenka 
Golub, oddaja pa je bila na sporedu televizije SIP TV na pred
večer paznika sv. Nikolaja, 5. decembra. Ob tem v FD Lanco
va vas dodajajo, naj ne pozabimo na Miklavževe besede: »Če 
bi vsak delil, kar ima, bi vsi imeli dovolj.«

PK

Z adventom vstopili v praznični čas
^ prvo adventno nedeljo, ki smo jo letos obhajali zadnjo 
O novembrsko nedeljo, se začnejo priprave na božič, za 
mnoge najlepši družinski praznik. Na ta dan je bilo pra
znično tudi pri sv. Družini na Selih, kjer je sv. mašo daroval 
p. Klemen Slapšak, slovesnost pa je obogatil tudi domači 
MeCPZ sv. Družine pod vodstvom Sandija Potočnika.

Priprave na prvo adventno nedeljo so se na Selih začele že dan 
prej, ko sta Rozika Murko in Jožica Potočnik za tamkajšnje 
veroučence pripravili delavnico izdelovanja adventnih venč
kov, Rozika pa je tudi letos poskrbela, da lahko tako doma
čini kot mimoidoči občudujejo lep in velik adventni venec 
pred cerkvijo. Adventni venec je namreč najvidnejše zunanje 
znamenje adventa. Sveto mašo je daroval p. Klemen Slapšak 
in med mašo blagoslovil adventne venčke v cerkvi in velik 
adventni venec pred cerkvijo, ki tudi letos krasi središče Sel.

Besedilo in foto: Petra Krajnc

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - DECEMBER 2021



0-kr

W._a^V'

Miklavž nekoliko drugače
|Xot otrokom se nam je Miklavž 
l\tako trdno zapisal v srce, da se 
ga tudi odrasli radi spomnimo in se 
obdarimo, kaj šele otroci. Le zakaj? 
Gotovo zato, ker je v naravi dobrote 
to, da se razdaja in na nič ne gleda - 
ne na leta, ne na stan, ne na družbeni 
položaj, na nič se ne ozira.

Ker je taka, je zato tudi zelo iznajdlji
va. Sv. Miklavž, ki jo na tako prikupen 
način pooseblja, nas je letos v Leskovcu 
in na Selih o tem ponovno prepričal. 
Ker še vedno upoštevamo ukrepe, da bi 
se obvarovali pred covid okužbo, in se 
ni bilo priporočljivo srečati z njim na 
način, kot smo bili vsako leto vajeni, je 
otroke obiskal v šoli (v Leskovcu tudi v 
vrtcu). Sončen jesenski dan je omogočil, 
da so se šolarji z Miklavžem srečali kar 
na šolskem dvorišču. Vse je na skromen 
način obdaril, izpustil ni niti učiteljic, 
ki so na srečanje pripeljale svoje razrede.

Obisk sv. Miklavža letos malo drugače ... 
Foto: arhiv župnije

Otroci so bili tako presenečeni, da so se 
jim v očeh bleščale iskrice zadovoljstva, 
hvaležnosti in sreče. Selški otroci so bili 
tako razigrani, da jim je parkelj proti 
koncu srečanja komaj pobegnil.
V Leskovcu se otroci za to, da jih je 
Miklavž lahko obdaril, zahvaljujejo KS

(nekaj malega tudi župniji), selske pa 
je letos presenetila kar sv. Družina, ki 
najbolje ve, kaj potrebuje otrokovo srce: 
malo topline, pozornosti in ljubezni, ki 
potem preraste v velik dar.

PJP

90. rojstni dan Cecilije Arnuš
IZonec oktobra je častitljivih 90 let dopolnila Videmčan- 
l\ka Cecilija Arnuš. Rojstni dan je praznovala v krogu 
svoje družine, 24. oktobra pa jo je na domu obiskal tudi 
župan Občine Videm Branko Marinič ter slavljenki čestital 
v imenu občank in občanov. Županu so se na obisku pri 
Arnuševih pridružili še pater Tarzicij Kolenko, Vida Pignar 
iz župnijske Karitas in tajnik DU Videm Franci Hliš.

Slavljenka je goste pričakala pred hišo, med cvetjem, ki je 
njena velika ljubezen, tam pa so izmenjali dobre želje in pri
ložnostna darila. Župan Marinič je slavljenki zaželel veliko 
dobre volje, optimizma in predvsem zdravja, ki naj ji služi še 
dolgo let. P. Tarzicij je dejal, da je starost krona življenja in da 
je lepo, ko je človek star, da daje nekaj od sebe, in gospe Cili- 
ki, kot jo mnogi kličejo, zaželel zdravja in vsega dobrega. 
Gospa Cecilija je ob našem obisku povedala, da ima haloške 
korenine, da je bila v mladih letih doma v Vareji. Z možem 
Janezom, od katerega se je poslovila že pred 28 leti, sta si sku
pen dom ustvarila v Vidmu pri Ptuju, kjer živi na jesen življe
nja. V mladih letih je bila zaposlena v ptujski Pletarni in še 
danes zna plesti, v življenju pa je zmeraj rada dela, skrbela za 
dom in družino, v prostem času pa se je rada družila in veliko 
prepevala. Deset let je pela z ljudskimi pevkami v Pobrežju,

Župan Branko Marinič je čestital gospe Ceciliji za njen 90. rojstni 
dan.

izdali so tudi zgoščenko, in na to ima še danes lepe spomine. 
Pesmi so ji še zmeraj zelo pri srcu, veliko besedil zna na pamet 
in tudi ob svojem prazniku je gospa Cecilija z veseljem zapela. 
Ob tem se je spomnila še na svoje najdražje, na hčerko Ceci
lijo in sina Danila, ki je žal že pokojni in nanj ohranja veliko 
lepih spominov. Zelo je ponosna na svoje štiri vnuke, Danil- 
čija, ki pa je umrl že v dvajsetem letu, na Karmen, Darjo in
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Jubilantka Cecilija Arnuš je bila počaščena obiska iz občine, župni
je in društva upokojencev.

Danielo, ki jih je velikokrat čuvala in lepo skrbela zanje. Njen 
ponos pa so tudi pravniki: Tjaša, David, Mateja in Žara.
Po praznovanju je v uredništvo Naš glas gospa Cecilija posla
la vsebino naslednje zahvale: »Spoštovani. Vesela sem, bila toliko 
lepih čestitk in lepih želja ob mojem 90. rojstnem dnevu. Želim 
se zahvaliti vsem gostom, gospodu županu, gospodu župniku,

Slavljenka v krogu svoje družine na praznični dan

predstavnici Karitas, tajniku DUpa tudi cerkvenim zastopni
kom, gospodu Tončku Horvatu, redovnici in njeni spremljevalki, 
sosedoma Tončku in Slavici Ivančič ter vsem, ki so se spomnili 
name.
S Spoštovanjem, Cecilija Arnuš.«

Besedilo in foto: TM

Aktivnosti DU Videm
eto 2021 se poslavlja. Sonce ima 

L vse manjšo moč, noči so vse dalj
še. Stopili smo že v veseli december, v 
čas božično-novoletnih praznikov. To 
je tudi čas, ko ocenjujemo delo izte
kajočega se leta in načrtujemo aktiv
nosti za leto, kije pred nami.

Slavljenka Cecilija Arnuš v družbi Francija 
Hliša, tajnika DU Videm. Foto: TM

Pohodniki DU Videm so se podali na jesenski pohod ob reki Dravinji. Foto: arhiv DU
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V vodstvu društva se zavedamo, kaj je 
naše poslanstvo, da nudimo članom 
rekreativno, kulturno, športno in še 
kako druženje, skratka, da jim lepšamo 
leta na jesen življenja. Spisek aktivno
sti letošnjega leta je skromen. Želje in 
načrte nam kroji virus, ukrepe NIJZ 
moramo spoštovati. Med letom je bilo 
nekaj aktivnosti, predvsem na prostem,

od kolesarjenja okrog Ptujskega jezera 
do piknika, pohodov, ogleda tehnične
ga muzeja v Bistri in obiska pri patru 
Janezu v Stangi. Sodelovali smo pri 
varovanju šolskih poti ob začetku šol
skega leta, tudi kegljišča na vrvico niso 
samevala, saj naši člani pridno kegljajo. 
Žal pa nista bila izvedena zbor članov in 
vsakoletni zaključek leta za naše člane.
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To druženje s petjem in glasbo močno pogrešamo. Čez leto je 
vsako sredo odprta društvena pisarna od 9- do 11. ure.
Med bolj prijetne dogodke v društvu pa spada obisk naših čla
nov ob praznovanju 90. rojstnega dne. Letos smo imeli kar 
šest slavljenk, ki smo jih obiskali na domu, in 42-krat vošči
li s pismeno voščilnico članicam in članom, ki so praznovali 
okrogli rojstni dan. Se enkrat vsem iskrene čestitke.
Pred božičnimi prazniki bodo naši predstavniki na domovih 
obiskali starejše nad 80 let in invalide ter jih obdarili s skro
mnim darilom, žal tokrat brez prijetnega klepeta z upanjem, 
da bo naslednje leto to možno. V letu 2021 je članarino pla
čalo 365 članov, od tega 207 članov v vzajemni posmrtni

sklad. Pet članov je odstopilo, štirinajst članov pa se je od nas 
za vedno poslovilo. Pogrešali vas bomo, dragi naši člani, še 
posebej člana ljudskih pevcev DU Videm Janka Bedrača. Jan
ko, ohranili te bomo v lepem spominu.

Spoštovani clanice in elani, držimo pesti, da se koronavirus kma
lu poslovi in se naše druženje obnovi. Do naslednjega druženja 
ostanite zdravi, imejte se lepo. To naj velja za božično-novoletne 
praznike in vse druge dni vam Upravni odbor DU Videm želi.

Franci Hliš, 
tajnik DU Videm

Iz Društva upokojencev Dolena
K I ajprej sporočamo, da v DU Dolena z veseljem ugota- 
I vljamo odgovorno ravnanje večine članov v skrbi za 
splošno zaščito pred pandemično boleznijo SARS-CoV-2. 
Precepljenost članov je velika, tudi že s tretjim odmer
kom zaščite. Veliko članov se je cepilo tudi proti gripi. Žal 
obstajajo med nami tudi nezaupljivi. Nekateri so zboleli s 
hudo obliko bolezni in morali v bolnišnično oskrbo. Žal, 
vsi se niso vrnili. Še enkrat sožalje svojcem.

Med dogodki v jesenskem času je bilo najprej veselo ob trga
tvi naše brajde ob Domu krajanov v Doleni in pospravljanju 
našega mini klopotca. Koliko in kako dobro so trgači in kle
tarji »prešah«, bomo preverili, ko bo konec omejitev druženja. 
Člani so bili tudi telesno aktivni. V oktobru in novembru, 
ko so zunanje temperature še dopuščale, so redno vadili naši 
kegljači. Ves november so zainteresirani enkrat tedensko po 
dve uri vadili nordijsko hojo. V 8-urnem strokovno vodenem 
brezplačnem tečaju z zaključnim sprehodom po haloških gri
čih se je devet udeležencev seznanilo s pomenom kakovostne 
in dovršene vadbe hoje s palicami. Spoznali so tudi potreb
no spremljajočo gimnastično vadbo za ogrevanje in sprošča

Nekateri člani društva so se jeseni zbrali na trgatvi.

Ustvarjalni večeri upokojencev, ko so izdelovali adventne koledarje 
za vnuke. Foto: arhiv društva

nje. Vsi so se naučili treh osnovnih načinov učinkovite rabe 
nordijskih palic pri hoji po ravnini in na vzpon ter varnega 
spuščanja po strmini. Tečajniki tudi poznajo, kako skrbeti za 
zdrav življenjski slog v tretjem življenjskem obdobju. Tudi na 
prijetno druženje niso pozabili, saj so bili v naravi in na varni 
razdalji.
Ob koncu člane obveščamo, da je še vedno na voljo program 
medsebojne pomoči in druženja po telefonu. Hkrati vam spo
ročamo, da vas bodo naši člani upravnega odbora, če bo sreča
nje mogoče opraviti zunaj hiše, obiskali s koledarjem in skro
mnim darilom društva.
Upravni odbor in predsednica društva Zofija Hebar elanom in 
vsem bralcem občinskega glasila ob božično-novoletnem prazno
vanju želita obilo zdravja, sreče, veselja in strpnosti.

FL
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Utrip dogajanja v DU Leskovec
eta 2019 je vodenje Društva upokojencev (DU) Lesko- 

Lvec prevzel Franc Stopajnik in z ekipo v upravnem 
odboru društva si je zadal obsežen program aktivnosti in 
cilje, a je korona čas naredil svoje. Nekatere načrte jim je v 
društvu uspelo uresničiti, tudi opraviti vrsto nalog, bili so 
na nekaj skupnih druženjih, na tekmovanjih po kegljiščih 
v občini, zadnje leto pa so najboljša druženja na skupnih 
pohodih po Halozah.

Letos julija so se leskovški upokojenci podali na izlet po 
Dolenjski, kjer so obiskali muzeja Lojzeta Slaka in Toneta 
Pavčka pa tudi grad Otočec, Kostanjevico na Krki in si ogle
dali znameniti Dolinškov kozolec. V oktobru so imeli načrto
van izlet na Goričko z ogledom Vulkanije, a je odpadel. Tudi 
Rogla je bila v programu, je povedal Stopajnik, ki verjame, 
da bodo prihodnje leto to lahko nadoknadili. Pevke ljudskih 
pesmi so imele lani dva nastopa, letos pa žal nobenega, zado
voljen pa je, ker so se lahko dobivali kegljači, ki so pridno 
vadili in bili uspešni v občinski kegljaški ligi, tako moška kot 
tudi ženska ekipa. Letos jim je skupaj s SD Leskovec zunanji 
prostor s kegljiščem uspelo zapreti s ploščami in je tam zdaj 
veliko bolj prijetno, za pomoč in sodelovanje pa se zahvaljuje
jo Občini Videm.

Leskovški upokojenci so letos prehodili kar nekaj kilometrov po 
haloških gričih in dolinah. Povsod je bilo lepo ...
Foto: Jože Voglar

V DU Leskovec imajo trenutno 136 članov, še nedolgo nazaj 
jih je bilo 142 in nekateri so se za večno poslovili, šest pa jih je 
izstopilo, med njimi tudi taki, ki niso plačali članarine in vza
jemne, kar pa je bil potem strošek društva, je pojasnil Stopaj
nik. V upravnem odboru, kjer sta predsedniku v veliko pomoč 
tajnica Danica Medved in blagajničarka Slavica Grgič, ves ta 
čas delajo nemoteno in komaj čakajo, da ne bo več ukrepov in 
bodo spet druženja, kar starejši najbolj potrebujejo.
DU Leskovec želi vsem svojim elanom ter vsem občankam in 
občanom veliko dobrega, sreče, zdravja in zadovoljstva v novem 
letu.

TM
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Pohodi v DU Leskovec
v
■^e drugo leto mineva, ko nima- 

mo več občnih zborov, izletov 
in drugih srečanj. Vse nam je vzela 
ta nevidna korona. Bojimo se je, saj 
ne vemo, kdaj bo obiskala katerega 
od nas. Tudi kegljanje smo ukinili, a 
dobili smo se na nekaj pohodih.

V minulih letih smo imeli po en pohod 
letno, in ker smo komaj čakali, da se 
spet srečamo, čeprav z maskami, smo 
se odločili, da bomo imeli pohod vsak 
mesec. Tako tudi nadaljujemo — vsake
ga dvajsetega v mesecu se dobimo na 
pohodu. Začeli smo 20. aprila letos in 
zbralo se nas je 21. Sli smo čez Belavšek 
v Rep išče, kjer smo imeli obilno mali
co. Tam smo tudi zapeli in se potem 
po drugi poti vrnili. Seveda smo pazili 
na razdaljo in vse drugo. Ko smo ime
li tretji pohod, je bilo zelo vroče, toda 
kljub temu smo se podali na pot. Sli 
smo čez spodnji del Strmca, pred staro 
hišo in veliko lipo pa smo zapeli pesem

»Pod lipico zeleno«. Naslednjič smo šli 
po daljši poti čez Belavšek, kjer smo obi
skali našo starejšo upokojenko in pevko. 
Bila je vesela, mi pa tudi. Mesec je hitro 
naokrog in spet smo se dobili. Napotili 
smo se čez Strmec mimo Rozingerja. Z 
nami je šel tudi predsednik Franc Sto- 
pajnik. Ogledali smo si stare in nove 
hiške ter v mislih obiskali pokojne pri
jatelje. Na koncu pohoda smo se usta
vili tudi pri predsedniku, kjer smo se 
okrepčali. Tudi Milena nas je povabila. 
Moram pa omeniti, da gremo vsakič na 
drugo pot in se po drugi strani vrnemo, 
saj so naše Haloze, naši kraji lepi in to 
zdaj p o bliže spoznavamo.
Ce se pošalim, si vodo iz nahrbtnika 
vedno prinesemo domov. Naši Haložani 
so preveč gostoljubni, da bi nas pusti
li lačne in žejne. Dobro razpoloženi in 
zadovoljni se vrnemo vsak na svoj dom z 
novo energijo in lepimi spomini.

Lenka Krajnc

Upokojenci - pohodi
Komaj smo čakali, 

da zopet bi se zbrali, 
da imeli bi pohod 

in sprostili se po pot.

Po naravi smo hodih, 
se veselo razvedrili, 

saj dovolj nam je zapora, 
ko zapira nas korona.

Danes vsi smo bili veseli, 
družili se in peli, 

pa čeprav dva metra vsak zase, 
saj v Halozah ni trase.

Sedaj vsak mesec se dobimo, 
vsakič na drugi hrib hitimo, 

da spoznamo še tam kraj 
in ocenimo svoj raj.

Lenka Krajnc

V DU Sela optimistično končujejo leto

Selški upokojenci letos jeseni na zadnjem druženju v domači selski dvorani 
Foto: Jurček Lamot

"udi v Društvu upokojencev Sela letos zaradi epidemi
oloških ukrepov niso mogli izpeljati vseh načrtovanih 

nalog, a nekatere so sredi leta vendarle izvedli. Zadnjič

letos so nazdravili na skupnem jesenskem druženju v pro
svetni dvorani Sela. Na srečanje jih je prišlo okrog 60, sku
paj pa so strnili dogodke z letošnjih dogajanj, med seboj
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izmenjali lepe spomine in si obljubili, da se spomladi spet 
srečajo v še večjem številu.

Da jim tudi letos v društvu ni bilo lahko, saj so si želeli več 
druženja, pove predsednica Tilika Vidovič, ob tem pa doda, 
da so vendarle imeli veliko lepih srečanj na selskem kegljišču, 
kjer sta obe ekipi (moška in ženska) pridno vadili za tekmo
vanja v ligi in se tudi dobro odrezali. Ob lepih dnevih so se 
s kolesom podali po videmski in okoliških občinah, se vmes 
ustavili na kavici in klepetu, z veseljem so bili člani tudi na 
osrednji proslavi ob prazniku KS Sela, drugih dogodkov, tudi 
občnega zbora, pa žal v tem obdobju ni bilo. V lepem spomi

nu predsednici ostaja tudi jesensko druženje in komaj čaka, 
da bodo v društvu lahko nadaljevali zastavljeno delo in več 
pozornosti namenili tudi projektom, kot je projekt Starejši za 
starejše, ki ga v društvu uspešno izvajajo.
V prazničnem decembru bodo nekateri člani DU Sela obiska
li tudi starejše člane nad 80 let ter jim ob voščilu in stisku 
roke izročili še majhno pozornost v obliki društvenega darila. 
D U Sela se vsem svojim elanom in tudi drugim zahvaljuje za 
dobro sodelovanje in podporo v letu, ki se izteka. Novo leto naj 
bo radodarno z zdravjem, srečo in zadovoljstvom. Vsem pa želijo 
vesel božič in kar najlepše praznične dni.

TM

FD Lancova vas na festivalu etn o frizure sveta

Utrinek z zanimivega festivala etno frizu
re sveta

V
^*lani Folklornega društva Lancova 
V—vas so se sredi septembra odpra
vili na krajše gostovanje v sosednjo 
Hrvaško, kjer so se v Vinkove!h ude
ležili 12. mednarodnega festivala 
»Ethno hairstyles of the vvorld« (etno 
frizure sveta).

Barbara Sitar, predsednica FD Lancova 
vas, je povedala, da festival etno frizure 
sveta poteka znotraj enega največjih in 
najstarejših hrvaških folklornih festiva
lov — Vinkovačke jeseni. Številne dogod
ke (državna folklorna srečanja, tambu- 
raški koncerti, kulinarična doživetja, 
povorke) neposredno prenaša tudi hrva
ška televizija.

Na srečanju folklornih skupin na Ptuju

»Predstavili smo dve lancovski noši 
(nedeljsko in delavsko) ter pripadajoči fri
zuri. Nekoč je bilo v navadi, da so se žene 
in dekleta česale na prečo po sredini glave. 
Lase so vedno spletale v kite iz treh pra
menov. Matere so deklicam vedno spletale 
po dve kiti. Dekleta pa so si kite spletale 
že same. Starejše so imele kiti speti v venec 
okrog glave ali v figo na temenu,« opiše 
značilne frizure takratnega časa.
Na festivalu so se poleg lancovskih fol- 
klornikov predstavili tudi predstavniki 
Rusije, Hrvaške, Italije, Srbije, Albanije, 
Bosne in Hercegovine idr. Udeležili so 
se tudi seminarja o etno frizurah sveta, 
zelo zanimivo pa je bilo tudi v praktič
nem delu, ko so se preizkusili v izdelavi 
hrvaške frizure, ki je sestavljena iz kar

48 pramenov las. O tej nadvse zanimivi 
izkušnji je B. Sitar povedala: »Po kon
čanem seminarju smo dobili dva modela, 
ki smo ju oblekli v naši noši in jima nato 
naredili frizuro. Dekleti iz Hrvaške sta 
bili izredno navdušeni nad našimi pre
prostimi, a hkrati lepimi kostumi. Sledilo 
je fotografiranje modelov za izdajo revije 
o etno frizurah sveta za leto 2021. Na 
koncu smo se skupine predstavile še na 
glavnem odru, kjer smo se modeli spre
hodili po ritmih glasbe iz države, ki so 
jo predstavljale. Hkrati je potekala tudi 
predstavitev noše, pokrajine in frizure.«
V začetku oktobra so se udeležili tudi 
srečanja folklornih skupin, ki je pote
kalo na Ptuju, predstavilo pa se je devet 
skupin iz OI JSKD Ptuj. Posnetke gene-
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ralke in nastopa so poslali v Ljubljano 
na izbor za državno srečanje folklornih 
skupin. Občnega zbora zaradi ukrepov 
niso izvedli v spomladanskem času, sre
čali so se šele 15. oktobra ter potrdili 
poročila in načrt dela za tekoče leto.

PRAZNIČNI KOLEDAR IN 
VOŠČILO
Ob koncu leta v FD Lancova vas člani

tudi letos pripravljajo koledar. Sitarjeva 
ob tem dodaja, da bo vaščane pričakal 
v nabiralnikih, »veseli pa bomo vsakršne 
podpore in prostovoljnih prispevkov, ki 
nam bodo pomagali pri uresničevanju 
naših nadaljnjih ciljev«.
Danes po vseh krajih zemlje, nekaj nov' 
ga se godi,
sivi starček slovo jemlje, mlado dete se 
rodi.

Sivi starček, staro leto v jamo večnosti 
beži,
mlado dete, novo leto pa med nami oživi. 
(Slovenska ljudska)
Člani in članice FD Lancova vas želijo 
vse dobro v letu, ki prihaja. Obilo zdrav
ja in osebnega zadovoljstva, predvsem pa 
naj bo leto prepleteno z glasbo in plesom. 
Miren božič in srečno 2022!

PK

Jesen v FD Rožmarin Dolena

Odrasla in veteranska folklorna skupina FD Rožmarin Dolena na srečanju FS na Ptuju 
Foto: arhiv društva

xz
^*lani FD Rožmarin Dolena smo 
V—jeseni bili zelo aktivni. Zraven 
rednih vaj smo se udeležili sreča
nja folklornih skupin na Ptuju, ki je 
potekalo v organizaciji JSKD Ptuj. Kar 
devet folklornih skupin je nastopilo, 
med temi tudi odrasla folklorna sku
pina in veteranska folklorna skupina 
FD Rožmarin Dolena, na katero smo 
še kako ponosni.

Na Destrniku smo s plesom pope
strili program ob odprtju razstave ob 
30-letnici vojne za Slovenijo. Med dru
gim smo v obnavljanju prostorov, saj 
smo se po 40 letnih iz spodnjih prosto
rov preselili v zgornje prostore Doma 
krajanov Dolena. Članice aktiva žena 
pridno izdelujejo novoletne voščilni
ce in raznovrstne dekorativne izdelke. 
Člani odrasle in mladinske folklor
ne skupine so povezali program na Ta 
veseli dan kulture v Narodnem domu 
na Ptuju, ki ga je organiziral JSKD OI 
Ptuj. Na omenjeni prireditvi so bile 
podeljene Maroltove značke nekaterim

našim članom. Konec leta bomo name
nih pospravljanju in urejanju prostorov 
ter snovanju novih načrtov za nadaljnje 
delo, saj bo kmalu pust, kjer bosta naš 
Jurek in Rabolj preganjala zimo.

Želimo vam prijetne in v miru preživete 
praznike ter veliko lepega, čarobnega in s 
srečo prežetega v novem letu 2022.

Vaši rožmarinovo
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Projekt »Mala pozornost za veliko veselje«
nNružba DEOS skupaj z Zavodom 
LzAktivna starost že šesto leto 
zaporedoma pripravlja prostovoljski 
projekt pod imenom »Mala pozor
nost za veliko srce«.

Namen projekta je zbrati 21.000 pra
zničnih voščil za 21.000 starejših, ki 
bivajo v domovih in centrih za starejše 
po Sloveniji. Starejši v času napredka 
tehnologije dobivajo vse manj pisem in 
voščil, marsikdo pa nima nikogar, od 
katerega bi lahko kaj prejel.
Strokovni delavci vrtca Videm, Sela in 
Leskovec se zavedamo pomena med
generacijskega sodelovanja in podpore 
kakor tudi pomena solidarnosti in šir

jenja pozitivne komunikacije. Zato smo 
tudi letos mali in veliki združili naše 
moči in spretnosti. Otroci so izdelali 
unikatne voščilnice, s katerimi so staro
stnikom podarili delček sebe. Ob tem 
niso pozabili na dobre želje, saj so jih ob 
pomoči vzgojiteljev »zapisali« v voščilni
ce.
Bodimo prijazni drug z drugim in ne 
pozabimo na sočloveka!

Vzg. Sanda Kandrič,
koordinatorica projekta

Voščilnice za starejše 
Foto: arhiv vrtca

Obiskali smo gasilce
V sklopu meseca požarne varnosti so nas gasilci PGD Lesko
vec povabili v gasilski dom. Prikazali so nam gašenje požara, 
reševanje ponesrečenca iz avtomobila in nam pripravili »zip 
line«, nad katerim so bili otroci navdušeni.

Katja Stoklas

Otroci iz vrtca na obisku pri leskovških gasilcih ... Foto: arhiv vrtca
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Igranje na instrument
—gw--------  --------

KS Leskovec je vrtcu podarila instrumente (metalofon, ksilo
fon, zvončki). Z igranjem nanje si popestrimo naše dejavnosti.

Strokovne delavke vrtca

Otroci v vrtcu so bili navdušeni nad novimi instrumenti. 
Foto: arhiv vrtca

Vrtčevski otroci na plavalnem tečaju
Iuhuhu, plavalni tečaj! Razveselili 

J so se ga otroci vrtca Videm, z eno
tama Leskovec in Sela. Udeležili so se 
plavalnega tečaja vTermah Ptuj, ki je 
potekal v tednu od 11. do 15. okto
bra.

Plavanje otroku omogoča različne vodne 
užitke, socialno interakcijski in gibalni 
razvoj. Otroci so bili razvrščeni v sku
pine glede na njihovo plavalno predzna
nje, ki so ga nato prek igre ter s spod
bujanjem in motiviranjem plavalnih 
učiteljev nadgradili. Tako so se nekateri 
neplavalci naučili samostojnega plava
nja, hkrati pa izgubili predhoden strah 
pred potapljanjem in skoki v globoko 
vodo.
Posebno doživetje je bila tudi vožnja 
z avtobusom, saj so se nekateri otroci 
z njim peljali prvič. Otroci so se med

Najmlajši iz vrtca Videm, z enotama Leskovec in Sela, so v ptujskih termah obiskovali pla
valni tečaj. Foto: arhiv vrtca

vožnjo pogovarjali o plavanju, se šalili in želeli, da bi vse skupaj trajalo dlje. 
si prepevali. Na poti domov so od utru- Smiljana Štrucl,
jenosti nekateri tudi zaspali. Vsi pa so si vzgojiteljica
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Teden otroka v vrtcu Videm
\ /Tednu otroka, ki je potekal od 4. do 8. oktobra, smo 
V se v našem vrtcu igrali, ustvarjali in se veliko novega 

naučili. Teden otroka je potekal pod geslom Razigran uži
vaj dan.

Želeli smo, da so otroci v tem tednu še posebej razigrani, zato 
smo pripravili raznolike dejavnosti. Izvedli smo kros za otro
ke, šli na dolg pohod v gozd, kjer smo se igrali gibalno-mate- 
matične igre, spremenili smo se v prave kuharske mojstre in

Teden otroka v vrtcu

spekli sladke dobrote iz jabolk, ki smo jih nato z veseljem tudi 
pojedli.
Strokovni delavci smo otrokom izdelali različne didaktične 
igre in igrače, s katerimi so se igrali, učili in urili različne spre
tnosti. S tem smo jim želeli pričarati drugačen teden in jih 
spodbuditi, da so še z večjim veseljem prihajali v vrtec, kjer je 
njihov vsakdan razigran in nasmejan.

Tea Simonič,
vzgojiteljica

Novoletne želje 3. b
Želim si, da bi bili vsi ljudje na sve
tu zdravi in srečni in da ne bi bilo več 
korone. Rad bi imel dobre ocene.

Lan, 3. b

Vesel sem, da živim. Rad bi bil prijazen 
in uspešen. Hvaležen sem, da sem na 
svetu in da imam vse.

Dorian, 3. b

Želim si, da se moja družina razume in 
da bi se imeli vsi radi. Rada bi dolgo 
živela.

Tjaša, 3. b

Želim si novo kolo, da bi mi šlo v šoli 
dobro, da bi se ati in mami imela rada 
in da bi imele vse družine po svetu hra
no. Hvaležen sem, da imam sestrico, 
mamico in atija.

Lionel, 3. b

Želim si, da se moja starša ne bi ločila. 
Želim si tudi, da ne bi bila moja babi 
žalostna in revna in da bi se imela z 
dedijem rada. Ponosen sem, da imam 
dom in družino. Zame pa srečno dru
žino. Želim videti svojo sestrično, ki je 
v Kanadi.

Patrik, 3. b

Moje novoletne želje so: da bi imeli vsi 
otroci sveta hrano, da bi bila čim več 
otrokom omogočena šola in moja naj
večja želja je, da ne bi bilo covida-19. 
Hvaležen sem, da imam omogočeno 
šolo.

Vid, 3. b

Moje želje so: da bi imeli vsi ljudje 
hrano in da bi bili zdravi, da bi imeli 
svoj dom in da bi bili prijazni. Hvale
žna sem, da imam topel dom, da lahko 
hodim v šolo, da imam hrano in druži
no.

Vida, 3. b

Želim si, da bi imeli vsi na svetu hrano 
in šolo. Hvaležen sem, da imam mamo, 
atija, sestro in psa Astona.

Svit, 3. b

Želim si, da bi bili s sestrico Laro prija
teljici, da bi mamico nehala boleti noga, 
da bi imel ati več denarja in da bi imeli 
otroci po svetu dovolj hrane. Želim si, 
da bi živel moj zajček.

Pia, 3. b
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Želim si, da bi bili vsi ljudje prijatelji 
med seboj. Hvaležna sem za svoje starše, 
za dom, muco, za hrano, ki jo jem, za 
oblačila in da lahko živim. Vsem otro
kom sveta želim, da bi imeli dovolj hra
ne, topel dom in oblačila. Hvaležna sem 
za vse igrače, za posteljo, da imam knji
ge in da lahko hodim v šolo.

Alja, 3. b

Želim si, da bi lahko pomagala, da bi 
imeli otroci v Afriki hrano, da bi ostalo 
veliko otrok zdravih, da bi tudi zlobneži 
postali dobri ljudje. Želim si tudi lego 
kocke. Hvaležna sem, da imam dom, 
hvaležna sem za zdravje, za hrano in da 
imam Rockija.

Neva, 3. b

---- HH^i Stran 41

Hvaležen sem, da sem na svetu. Želim 
si, da bi imeli vsi ljudje hrano, tudi 
bolni, in da bi jih obiskala Miklavž in 
Božiček.

Urban, 3. b

Želim si, da se imata ata in mama rada, 
za vse otroke zdravje in veselje, za dedija 
in babico si želim dolgo življenje, za vse 
bolne upam, da si opomorejo. Hvaležen 
sem, da imam dobro družino.

Teo, 3. b

Vrtec Sela od septembra do decembra
V enoti Vrtca Sela 
je deca vsa vesela.
Nas združil je september, 
zdaj je pa že december.
Veliko smo počeli
in kljub korona krizi smo se lepo imeli.
Ker smo vsi lepi, mladi, 
smo bili na Bučijadi.
Zelišča smo nabrali in jih v herbarij dali.
Potem pa proti kašlju še sirup smo dodali.
Recepta ne izdamo, ga samo mi poznamo, 
če pa bi fejst kašljali, pa vam ga bomo dali.
Narisali zelišča, naslikali smo buče, 
jih dali na razstavo, zares, ne za zabavo.
Potem pa na odprtju smo peli in plesali, 
bili smo res pogumni, prav nič se nismo bali.
Hitro po Bučijadi Jesen je šla na pot, 
prijazna stara tetka prinesla nam dobrot.
Komaj smo stopili v ta jesenski raj, 
že so najstarejši šli v Terme na tečaj.
Oktober bil je poln res vseh sort stvari:
delavnice s kostanji, kros, dan v gozdu, pravljična urica ...
in kot se spodobi, smo še h gasilcem šli.
Ker pa brez tradicije v vrtcu res ne gre, 
tradicionalni zajtrk novembra se poje.
Smo tudi mi pojedli med, maslo, mleko, kruh 
in smo še danes zdravi od nogic pa do uh.

V moči te super hrane odprli smo bazar, 
saj je že december, nam kaže koledar.
Ker ga bo kmalu konec, želimo iz srca, 
naj bo novo leto mirno, brez gorja.
Naj sončece vam sije v srcu vsak dan, 
zdravi ostanite in dlan naj najde dlan.

Za konec naj dodamo, da radi vas imamo, 
vsak dan hvaležno mislimo na atija in mamo. 
Za babice in dedke pa spekli smo piškote, 
naj preko njih okusijo malih src dobrote.

Ana Trafel
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Prazniki so pred vrati
Praznike sem že pogrešal in končno je prišel ta čas. Lahko se 
bomo družili ob božični jelki in skupaj odpirali darila. Vendar 
darila niso najpomembnejša. Pomembnejše je, da se imamo 
vsi radi. Najboljše je takrat, ko si govorimo šale in se sku
paj veselimo. Zelo se veselim Miklavža, parkljev pa nekoliko 
manj. Lepe praznike vam želim!

Luka Perger, 3. a

Vesela sem, ko v letu pride december, saj je to družinski 
mesec. Vsaj zame. Veselim se, ko zapade sneg, ko me obišče
jo Miklavž in parklji, Božiček in dedek Mraz. Takrat dobim 
darila. V hiši imamo praznično vzdušje. Rada opazujem lučke 
okoli sebe. Vsi smo veseli. Poslušamo božične pesmi in gremo 
na obisk k sorodnikom.

Zala Kralj, 3. a
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Dragi Miklavž!
Zg. Leskovec, 30. 11. 2021

To leto sem bila zelo pridna. Zelo sem se izboljšala, saj 
sem se začela redno učiti. Ampak nekaj sem naredila tudi 
narobe. Nisem poskrbela, da bi imela ošiljene barvice in 
svinčnike. To bom izboljšala tako, da se bom takoj, ko 
pridem domov, spomnila in si ošilila barvice in svinčnike. 
Ker je zunaj že precej hladno, te prosim za par toplih 
nogavic.

Lepo te pozdravlja 
Vita, 4. e

Foto: TM

Božič je moj najljubši praznik. Božiča se veselim, ker bo 
stanovanje okrašeno in moj ati ne bo šel v službo. Z mami
co bova spekli piškote. Vsi skupaj bomo okrasili smreko. V 
novem letu želim, da bi bila moja družina zdrava in srečna.

Semijana Macanovič, 3. a

Vesela sem, ko se z družino zberemo in praznujemo božič in 
novo leto. To sta moja najljubša praznika. Najbolj sem vesela 
takrat, ko z mami pečeva piškote in krasiva stanovanje. Hva
ležna sem, da me ima vsa družina zelo zelo rada in da mi vsi 
pomagajo na različne načine. Srečna sem, da imam tako lepo 
in prijazno družino.

Ema Karaš, 3. a

Oktober - mednarodni 
mesec šolskih knjižnic
Oktober je že vrsto let mednarodni mesec šolskih knji
žnic. Letošnje geslo je bilo »Nekoč pred davnimi časi 
...«. Naša želja je, da vedno znova opozarjamo na pomen 
šolskih knjižnic, ki so nujno potrebne pri razvoju učnih 
spretnosti in kritičnega mišljenja. Knjižnica naj bi bila 
središče informacij na šoli in hkrati edina, v katero vsto
pi prav vsak človek oz. učenec v času svojega šolanja. 
Vsekakor ima torej šolska knjižnica pomembno vlogo v 
razvoju vsakega učenca. Želimo si, da bi učence velikokrat 
pot zanesla v knjižnico in da branje knjig ne bi pomenilo 
samo pridobivanja znanja, ampak tudi užitek.
Že več let se z različnimi dejavnostmi pridružujemo pro
jektu mednarodnega meseca šolskih knjižnic. V oktobru 
smo se največ družili ob jutrih, ko so se nam pridružili 
naši najmlajši bralci. Privoščili smo si celo branje pod 
šotorom, ki smo ga naredili kar v knjižnici. Izpeljali smo 
pravljične urice z delavnicami, ki so pritegnile veliko 
otrok, tako da smo se morali razdeliti na manjše skupine. 
Že septembra so prvošolčki prvič obiskali šolsko knjižni
co, kjer smo se pogovarjali o namenu in pomenu šolske 
knjižnice, branja in pripovedovanja. Tudi letos so učenci 
dobili knjigo z naslovom Ponikalnice avtorja Miroslava 
Košute. Starejši učenci so lahko ustvarjali na temo noč 
čarovnic ali pa ilustrirali svojo najljubšo zgodbo. Domi
šljiji je bila odprta pot.
Veseli december pa prinaša še več veselja v šolsko knjižni
co. Praznično okrašena bo nudila učencem prijetno delov
no in tudi sprostitveno okolje.

OŠ Videm
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Planinski pohod v Bistriški vintgar
Stran 43 _

Tokrat nam je čisto zares uspelo, in kot je dejal eden od ude
leženih staršev, prav vsi smo bili zmagovalci. Ni bilo preprosto 
po dolgem času, zato smo morali združiti zadnje atome moči, 
da smo premagali končni vzpon. Vendar je bilo vredno, saj

smo bili poplačani s čudovitim razgledom in daljšim počit
kom.

Besedilo in foto: OŠ Sela

Sprejem prvošolcev v selsko solsko
skupnost
Prvošolci šole Sela so postali člani šolske skupnosti. Obljubili 
so, da se bodo trudili po najboljših močeh biti vestni učenke 
in učenci. Skrbno bodo pisali domače naloge. Prijazni bodo 
do sošolk in sošolcev. Spoštovali bodo starejše ljudi. Pazili 
bodo na svojo varnost in varnost drugih ter na šolsko opremo. 
Trudili se bodo, da bodo prijateljice in prijatelji.
Na sprejemu je bila prisotna tudi nova predsednica šolske 
skupnosti, petošolka Mia Marinič, ki je vzorna učenka, rada 
pomaga mlajšim učencem in učenkam, vedno zna spodbuditi 
z lepo besedo in dobrim zgledom.

Besedilo in foto: TM
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V znamenju dneva slovenske hrane tudi 
na OŠ Sela

ZZ Stran 44 ZZ

Lep jesenski dan je bil na šoli Sela še lepši, dišeč, okusen 
Vrtel se je namreč okrog tradicionalne slovenske hrane. Od 
zajtrka, malice, sladice do kosila. Poudarek smo tokrat dali 
jabolkom. Prvošolci in drugošolci smo pripravili oblečena 
jabolka, tretješolci jabolčni zavitek, četrtošolci in petošolci pa 
jabolčno pito. Vmes smo se sprehodili in zabavali na svežem 
zraku ter spoznavah jabolka kot zakladnico zdravja. Vrhunec 
dneva je bila pokušina pripravljenih sladic. Naš trud je bil 
vsekakor poplačan.

Besedilo in foto: OŠ Sela

Projekt »Jabolčni štrudelj«

N la Osnovni šoli Videm pogrešamo druženje. Zunanji 
I obiskovalci nas lahko kontaktirajo le še prek interne
tnih omrežij, s pomočjo aplikacij za pogovor in telefonov. 
Z namenom kreativnega druženja smo z učenkami 7. b 
OŠ Videm dobile idejo, kako se varno družiti. S kmečkimi 
ženami smo se zapletli v prav poseben projekt »Jabolčni 
štrudelj«.

Odločili smo se, da jih ujamemo s kamero. Poprosili smo 
kmečke žene Društva kmetic Občine Videm, da nas naučijo 
speči pravi domači jabolčni štrudelj. Skupaj smo pripravili 
posnetek, ki je služil kot vodič vsem učencem, ki so ob nara
voslovnem dnevu nato zavitek pekli na šoli.
Za naše snemanje smo našli prostor na skrbno urejeni Petrovi 
domačiji v Šturmovcih. Upravitelj domačije in kmečke žene 
so nas prijazno sprejeli. Mojstrice domače peke Ana Hrga, 
Marija Pečnik, Danica Spevan in Marija Kolednik Črnila so

Skupaj smo ustvarjali na Petrovi domačiji v Šturmovcih. 
Foto: arhiv OŠ Videm

nas pričakale s svojimi že pečenimi zavitki. Spekle so nam 
jabolčni zavitek, kvašeni sirov zavitek in brezglutenski jabolč
ni zavitek.
Najprej smo se vsi testirali na covid-19 in se nato navdušeno
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lotili peke. Kmečke žene so v tradicionalnih narodnih nošah 
predajale svoje znanje iz peke tega čudovito dišečega zavitka 
naslednji generaciji. Razkrile so recept, natančno pripravo in 
vse drobne skrivnosti dobre priprave domačega jabolčnega 
štrudlja.
Vse skupaj je na kamero ujel učitelj Žan Žnidar, ki mu je 
spretno upravljanje kamere šlo prav dobro od rok. Ob tem 
druženju smo zelo uživali in se nehote opomnili, daje jabolč
ni štrudelj del naše tradicije, del naše kulture in ne nazadnje 
tudi del nas.

Tamara Vamberger 
in učenke predmeta Vzgoja za medije — televizija

Elizabeta Zavec, 1. e

Stran 45 _

Dan slovenske hrane na OŠ Videm
etos smo bili na Osnovni šoli Videm postavljeni pred 

Lizziv, kako izpeljati naravoslovni dan z naslovom Dan 
slovenske hrane, ki ga ob tradicionalnem slovenskem 
zajtrku obeležimo vsako leto na tretji petek v novembru. 
Običajno nas takrat obišče veliko članic različnih društev 
kmečkih žena, babic, lokalnih pridelovalcev hrane in 
čebelarjev. Zaradi koronskih ukrepov smo morali biti ino
vativni.

Nekaj zunanjih pomočnikov, ki nam vsako leto priskočijo na 
pomoč ob organizaciji tega dne, smo ujeli na kamero. Posneli 
smo namreč pripravo jabolčnega zavitka na Petrovi domači
ji v Šturmovcih, kjer so nam pri peki pomagale kmečke žene 
Društva kmečkih žena Občine Videm. Nato smo se na šoli, 
po razredih, s pomočjo posnetka lotili priprave tega čarobno 
dišečega zavitka.
Pri peki nam je šlo zelo dobro in šola je čudovito zadiša
la. Ob tem podvigu smo uživali še v tradicionalnem sloven
skem zajtrku ter ob pripravi sadnih in zelenjavnih smutijev, 
ki so jih letos za nas pripravljali člani zeliščarskega krožka OŠ 
Videm. Učenci so si pred šolo ogledali priložnostno tržnico in

Ekološka tržnica domačega sadja in zelenjave

4. a pri peki jabolčnega zavitka

v Pobrežju ribogojnico Berlek. V delavnicah so ustvarjali na 
temo lokalno pridelane hrane.
Kot novopečeni zelenjavni in sadni navdušenci smo se pre
izkusih še v sestavljanju ugank. Preverite, ah vam je kakšna 
morda všeč.

Besedilo in foto: OŠ Videm

2. b na ogledu ribogojnice Berlek
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Zeliščarski krožek
Ob dnevu slovenske hrane smo se predstavili tudi mladi člani 
zeliščarskega krožka: Zoja, Hana, Adam in Daniel. Predstavili 
smo šolsko »lekarno pod Tranekom«, ki je bila ustanovljena 
leta 2019 pod okriljem Marije Kolednik Črnila in njene pra
vljice Kaj skriva haloški veter.
Ker je bil letos na dan slovenske hrane poudarek na zdravilnih 
učinkovinah sadja, smo zeliščarji v prvih treh razredih pred
stavili piramido zdravega načina življenja, potem pa učencem 
pripravili dva sadna smutija, zelenega in rožnatega. Oba sta 
bila učencem zelo všeč, še bolj zeleni smuti, ki smo mu dodali 
surovo špinačo. Naj še kdo reče, da otroci ne marajo špinače! 
Za vas smo izbrali dva recepta, na spletu pa jih najdete še več.
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Zeleni smuti
*yt(za dve osebi)

1 olupljeno jabolko - -
1 banana * 1 te* >
1 kivi
2 pesti špinačnih listkov
1,5 dl jabolčnega soka
Vse sadje olupiš in narežeš na manjše kose.
Vse sestavine vržeš v blender in zmešaš. Če nimaš blenderja,
gre tudi s paličnim mešalnikom.

N jami!

Jagodni smuti
(za dve osebi)

pest jagod (lahko zamrznjenih)
1 banana
1,5 dl mandljevega mleka (lahko tudi kravjega)
Sadje olupiš, narežeš, vržeš v blender in zmešaš.
Če nimaš blenderja, gre tudi s paličnim mešalnikom.

N jami!
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Ob 109. rojstnem dnevu naše šole
Stran 47 ___

K I aša šola je 5. novembra praznovala 109. rojstni dan. 
I Sliši se veliko, a hitro je minilo od takrat, ko so prvi 
učenci prestopili šolski prag. Nova šola je pred 109 leti v 
kraj prinesla veselje in upanje na lepšo prihodnost, ki ga 
prinašata znanje in z njim napredek.

Skozi leta se je kot vsaka dama tudi naša šola spreminjala. Pre
živela je veliko lepih in manj lepih trenutkov, eno pa je goto
vo: vzgojila in izobrazila je številne generacije učencev.

5. novembra je šola Leskovec praznovala 109. rojstni dan.

»Draga Šola, vse najboljše!
Želimo ti, da bi se po tvojih hodnikih sprehajalo čim več 
vedoželjnih in srečnih otrok, njihova sreča pa bo prešla na vse 
nas, ki smo del šolske zgodbe.«
Soli v čast smo prvi teden v novembru še posebej sledili ver
zom naše šolske himne: "Sola super je, če jo narišeš, šola super

Utrinki in lepe misli ob praznovanju na OŠ Leskovec 
Foto: arhiv OŠ

je, če jo opišeš, najboljša je, če jo 
obisces ...
Solo smo risali, opisovali, ji peli in 
ji posvetih radijsko uro, se sladkali 
z njeno torto, skratka praznovali!
In zakaj imamo našo šolo radi? 
Sola, radi te imamo, ker ...
... imaš lepo knjižnico, imam 
tukaj veliko prijateljev, imaš lepo 
telovadnico, so šolski prostori lepo 
urejeni, rad telovadim, imamo pri
jazne učitelje, imaš lepo jedilnico, 
imaš lepa igrala, se tukaj veliko 
naučimo, si zelo lepa.

Tvoji četrtošolci z razredničarko Ksenijo Širovnik

Vesoljec
Vsak dan znova si zaželiš, 

da v sanje poletiš.
Veliko dogodivščin doživiš 

in se vesel zbudiš.

Danes vesolje sem obiskal, 
jutri drugam bi odpotoval. 

Morda tudi mene obisk razveseli, 
samo da me iz sanj ne zbudi.

Jan Gabrovec, 5. e

Zelja
Vedno boš velik, 

vedno močan, 
a moraš biti pogumen, 
drugače je vse zaman.

Ela Kolednik, 5.e

Katja Spurej, 7. b
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SOLA
ŠOLA RES JE LEPA 

IN VEDNO TU STOJI, 
ČEPRAV SE NE POTEPA 

ZNANJE VSEGA SVETA DELL

NJENA GLAVA JE VELIKA 
IN ZNANJE VSE NAM DA.

ŠOLA RES NI SAMA, 
PRIJATELJE IMA,

NAS UČENCE IN UČITELJE, 
TUDI KUHARICE, ČISTILKE IN 

HIŠNIKA.

VSI JO RADI RES IMAMO 
IN UČENCI Z NJENO TABLO 

RADI KLEPETAMO.

RAČUNE IZRAČUNATI VSE ZNAMO 
IN PRI MATEMATIKI S 5 KONČAMO.

ZGODOVINA NAZAJ NAS ODVRTI, 
GEOGRAFIJA PA O ZEMLJI NAS UČI.

ZDAJ PA DOVOLJ, PIKA IN KONEC, 
ČEPRAV ZNAMO DOBRO BRATI VSI, 

DA NE BO PESEM PREDOLGA,
ŠE PIKA NA £ .

I
Klara Kolednik, 6. e

V šoli sem jaz doma
V šoli se znanje rodi, 

to nas vse veseli.
V šoli znanje vsak dobi 

in se kulture nauči.

Med prijatelji mi je lepo, 
saj se radi šalimo.

Med poukom vsi poslušamo, 
si glave z znanjem polnimo.

Učitelji so nam vsem vzor, 
čeprav dajo kdaj ukor.

Učitelj biti je lepo, 
a velikokrat je kar hudo.

Učiteljem nič težko ni, 
to nas tudi veseli.

Z veseljem v šolo gremo vsi, 
za znanje prav nič težko ni.

V šoli sem res jaz doma, 
saj dobra tu je malica.

Da pa tehničnih problemov ni, 
naš hišnik prav lepo skrbi.

Res našo šolo rad imam, 
ker naredi mi lepši dan ...

Jaka Mužerlin, 6. e
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Kul šola v kulturi

8. a v prestolnici

Med 11. in 13. ter 13. in 15. oktobrom smo se osmošolci 
Osnovne šole Videm s podružnico Leskovec v dveh skupinah 
z vlakom odpravili v našo prestolnico, kjer smo preživeli izku
šnjo doživljanja kulture. Pripravili so nam bogat program. 
Ogledali smo si ustvarjalni laboratorij Krater, predstavo Vse 
je v redu, s katero so dijaki in dijakinje prikazali izzive, s kate
rimi se srečujejo v šolskem okolju, sprehodih smo se po lju
bljanskih ulicah po poteh kulture, si ogledali razstavo lutk na 
Ljubljanskem gradu, ob različnih delavnicah smo skozi gleda-
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liške in druge dejavnosti spoznavali tudi kaj o sebi in drug o 
drugem. Ob malo drugačni obliki nastanitve v Stari elektrar
ni smo videli, kako cenimo svoje domače postelje. Izkušnja je 
bila drugačna, zanimiva in nepozabna.

Besedilo in foto: OŠ Videm

Učenci 8. b in 8. e v Ljubljani, kjer so preživeli izkušnjo doživljanja 
kulture.

Komemoracija ob spomeniku
žrtvam NOB in osamosvojitvene vojne

Domovina je ena, 
nam vsem dodeljena 

in eno življenje 
in ena smrt.

To so besede našega velikega poeta Otona Župančiča. Iz teh 
verzov vejeta domoljubje in svoboda, vendar nič od tega ni 
bilo nikoli samoumevno. Svoj veliki delež k temu, da smo 
danes svobodni, so dodali mnogi junaki, katerim v čast smo 
postavili spomenike.
K nam je spet prišla jesen in vso pokrajino odela v pisane bar
ve. Kljub temu pa nas z meglenimi in hladnimi jutri opomi
nja na otožnejši čas, na čas, ko se spomnimo vseh tistih, ki 
smo jih imeli radi, a jih ni več med nami.
Tako smo v petek, 22. oktobra, z nekaj učenci iz sedme
ga razreda pripravili krajši kulturni program pri spomeniku 
ob šoli. Spomnili smo se vseh, ki so v vojnah žrtvovali svoja 
življenja za to, da lahko danes živimo v miru in svobodi. 
Učenci so spregovorili o tem, da se za tem in mnogimi dru
gimi spomeniki skriva veliko človeških usod, ki so izgubili 
najpomembnejše — svoje življenje. Velikokrat razmišljamo o 
svobodi in miru. V svetu, v katerem živimo, sta svoboda in

Bodočnost je vera!
Kdor zanjo umira, 

se dvigne v življenje, 
ko pade v smrt.

mir privilegij. Za to se lahko zahvalimo našim prednikom, 
ki so nam vse to priborih. Morda se sploh ne zavedamo, kaj 
pomeni biti rojen ter živeti v miru in svobodi. Prav je, da v 
sebi vedno nosimo ta spomin, spoštovanje, zavedanje in hva
ležnost. Se posebej danes v teh čudno razburkanih časih, ko 
na trenutke pozabimo, kako dragocen je mir in se počutimo 
nesvobodno.
Tisti, ki so dah svoja življenja, so nam omogočili, da lahko 
danes živimo svobodno, da častimo tudi svojo državo. Med 
nami jih ni, a v naših srcih bodo za vedno. Njim gre večna 
zahvala za to, kar so storili. Čeprav soočenje s ponavljajočimi 
se svetovnimi grozotami človeku včasih vzame pogum, je tudi 
res, da na tej poti miru šteje vsak drobec svetlobe. Tako smo 
naredili tudi mi. Z mislimi, usmerjenimi na vse padle v vojni, 
je gospod ravnatelj ob koncu programa prižgal svečo.

Tin Drevenšek

Svobodi predani 
za borbo smo zbrani, 

in kaj je življenje 
in kaj je smrt?
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Dan slovenske hrane v šoli Leskovec
»Učiteljica, danes pa že celi dan samo jemo.« To je bila izjava 
učencev 5- e v petek, 19. novembra, na dan slovenske hrane. 
Tretji petek v novembru je že od leta 2011 dan tradicional
nega slovenskega zajtrka, v zavodu OS Videm pa na ta dan že 
nekaj let izvajamo naravoslovni dan. Tudi letos je bilo tako. 
Slogan letošnjega leta je bil Zajtrk s sadjem — super dan.
V časih, polnih nepredvidenih dogodkov, je zelo pomembno,

Na podružnični šoli Leskovec so ob dnevu slovenske hrane pripra
vili naravoslovni dan in izpeljali tekmovanje v pripravi jabolčnega 
štrudlja. Foto: arhiv OŠ

da si sami pridelamo vsaj večino hrane, še zlasti pa, da se zave
damo prednosti, ki jih ima domača, slovenska, lokalno pride
lana hrana. Tega se zavedamo tudi v šoli, zato je ta dan, kot 
so učenci tudi izjavili, posvečen pogovorom o hrani, pripravi 
le-te, kar je v pogojih, kot so v šoli, mogoče, in seveda degu
staciji, kar je gotovo bil najboljši del dneva.

Na naši šoli smo dan začeli s skupnim zajtrkom. Tradicional
no je to domači kruh, maslo, med in jabolko. Potem je sledila 
priprava zdravih smutijev v prvi triadi in priprava jabolčnega 
zavitka ali »štrudlja« po domače, od 4. do 9. razreda. Učenci 
so pokazali več zanimanja in spretnosti, kot smo pričakovali. 
Vmes smo si ogledali lutkovno predstavo ali dokumentarec na

Skladbo Čebelar so harmonikarji zaigrali pred šolskimi vrati.

temo zdravja in zdrave prehrane. Sledili sta še malica in težko 
pričakovana degustacija.
Dnevu je bilo naklonjeno tudi vreme. Lep, topel sončni dan 
je dejavnosti še polepšal in omogočil, da smo pred zaključk
om dneva pred šolo izvedli še tekmovanje v tem, kateri zavi
tek je lepši za oči in okusnejši za brbončice. Komisija je bila 
mnenja, da so vsi zavitki ocenjeni z najvišjim številom točk. 
Kot je že po slovenski tradiciji, da ni veselega dogodka brez 
harmonike, je pesem Čebelar zadonela tudi pred našo šolo. 
Čudoviti vonj po »štrudlju« po vsej šoli, glas harmonike iz 
posameznih učilnic in skupno zaigrana pesem pred šolo, ki so 
jo spremljali glasni aplavzi učencev, so dokaz, da je dan zelo 
dobro uspel. Učenci bi rekli: »Takšen dan bi še ponovili.«

Dragica Majhen
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PGD Sela v letu 2021
HNelo gasilcev PGD Sela je bilo tudi v letu 2021 zazna- 
L/movano z epidemijo koronavirusa. Družabni dogod
ki v gasilskem domu in okolici se niso odvijali, prav tako 
je bilo skoraj v celoti prekinjeno delovanje tekmovalnih 
enot, zelo pa se je zmanjšal tudi čas, ki ga je gasilska mla
dina preživela v gasilskem domu na vajah in pripravah na 
tekmovanja.

Del aktivnosti PGD Sela se je prenesel v virtualno okolje, 
skozi leto pa so potekale le nujne aktivnosti v skladu s pripo
ročili pristojnih institucij. Zmanjšan obseg aktivnosti v druž
bi se je odražal tudi v manjšem številu intervencij, na katerih 
so selski gasilci posredovali v letu 2021. Kljub težkim časom 
pa delo v gasilskem domu vseeno ni zamrlo. Glavni poudarek 
v letu 2021 je bil na obnovi prostorov v prvem nadstropju 
gasilskega doma, kjer imata svoje prostore tudi KS Sela in DU 
Sela. V sklopu prve faze obnove gasilskega doma so se preno
vili prostori, ki so nekoč služili kot stanovanje, danes pa so 
dobili funkcionalnejšo podobo, ki bo služila namenu poslova
nja gasilskega društva, KS in drugih društev v kraju.

OBNOVA GASILSKEGA DOMA SE JE 
NADALJEVALA

V letu 2018 so gasilci v prvem nadstropju uredili večjo sejno 
sobo za okrog 40 ljudi, v letošnji obnovi pa so v prvem nad
stropju uredili še večjo pisarno, ki bo služila tudi kot pisarna 
in arhiv za potrebe PGD Sela, v celoti pa so se prenovili tudi 
prostori KS Sela in DU Sela. V sklopu te obnove se je v celo
ti uredila tudi električna inštalacija, v vse prostore gasilskega 
doma pa je bilo napeljano tudi komunikacijsko omrežje, ki 
bo društvom omogočalo sodobno poslovanje ter dostop do 
danes nepogrešljivega interneta. V zunanjosti je bil na zadnji 
strani gasilskega doma dograjen tudi nadstrešek. Drugo in 
tretjo fazo obnove nameravajo gasilci nadaljevati prihodnje 
leto, ko bi po načrtih dogradili še sobo za potrebe delovanja 
Kulturnega društva Sela, garažo za gasilsko cisterno in uredili 
fasado na celotnem objektu. S tem bi bil osrednji društveni 
objekt v KS Sela tudi v celoti urejen.
V zadnjih letih so v PGD Sela veliko časa namenjali tudi delu 
z gasilsko mladino. Zaradi epidemije se je način dela z mla
dino nekoliko spremenil. Druženja na mladinskih tekmova-

Katja Ovčar, 7. A
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Mladi gasilci PGD Sela na srečanju mladine Podravske regije

njih, na katerih je sodelovalo tudi več kot 300 otrok, so bila 
z marcem 2020, ko bi moral v organizaciji GZ Videm pote
kati regijski kviz gasilske mladine, prekinjena. Glavina dela z 
mladino je tako bila osredotočena na tabore gasilske mladi
ne, letošnji je potekal v avgustu, na virtualne zbore mladine, 
nekaj mladincev pa se je v septembru prvič udeležilo regijske
ga srečanja mladine Podravske regije v Moškanjcih. V sklo
pu srečanja so sodelovali na tekmovanju gasilskih dvojic Pire 
Combat za mladino, kjer so znova dokazali, da usvojenega 
znanja in spretnosti iz preteklih let niso pozabili. Gal Vidovič 
in Nejc Pauman pod mentorstvom Alojza Auerja sta v konku
renci 21 ekip dosegla 1. mesto. Čeprav je bilo srečanje dru
žabne narave, smo na dosežke mladine vedno ponosni. 
Omejitev sodelovanja na mladinskih tekmovanjih je selska 
gasilska mladina nadomestila z izobraževanjem. V sklopu 7. 
tabora gasilske mladine je bil organiziran prvi del izobraževa
nja za pridobitev naziva pionir I, v prvem oktobrskem viken
du pa še zaključni del izobraževanja. Izobraževanje je uspe
šno opravilo 18 mladih gasilcev, s tem pa tudi prvo polovico 
obveznosti, s katerimi bodo po končanem izobraževanju za 
pridobitev naziva pionir II pridobili tudi svoj prvi gasilski čin 
pionir.
Operativna enota se lahko pohvali, da je intervencij na obmo-

Izobraževanje Pionir I. Foto: arhiv PGD Sela

čju PGD Sela malo, kar se lahko zagotovo pripiše preventiv
nim aktivnostim in kakovostnemu delu z mladino. V letu 
2021 so selski gasilci posredovali na štirih intervencijah. V 
letu 2021 je operativna enota opremila dva gasilca z novimi 
intervencijskimi oblekami, posodobljenih pa je bilo še nekaj 
kosov orodja v gasilskih vozilih. Ob gasilskih vajah so opera
tivci največ časa posvetili delu pri obnovi gasilskega doma.

AKTIVNOSTI V MESECU POŽARNE VARNOSTI
Kljub omejitvam so stekle tudi aktivnosti v oktobru, mesecu 
požarne varnosti. Učencem iz OS Sela in otrokom iz vrtca 
Sela so gasilci pripravili demonstracijsko vajo s predstavitvi
jo gasilske opreme in PGD Sela. V nedeljo, 24. oktobra, je 
potekala društvena gasilska vaja, v soboto, 30. oktobra, pa 
so selski gasilci gostili tovariše iz društev GZ Videm, ki so na 
območju delovanja PGD Sela sodelovali na osrednji gasilski 
vaji GZ Videm. Skupaj je na vaji sodelovalo pet društev in 
okrog 70 gasilcev, ki so izmenjujoče opravljali naloge na petih 
operativnih točkah.

Predstavitev dela gasilcev učencem OŠ Sela

Leto, ki se izteka, je ponovno v delo gasilskega društva Sela 
prineslo nekaj omejitev, vendar imajo gasilci na Selih za pri
hodnost pozitivne obete. Čas, ki je onemogočal običajne 
gasilske aktivnosti, so usmerili v področja gasilstva, za katera 
je vedno premalo časa. Po koncu gradbenih del v gasilskem 
domu bosta v prihodnjem letu sledila urejanje arhiva gasilske
ga društva in izobraževanje gasilske mladine. Ob izteku leta 
se zahvaljujemo vsem članom, ki so aktivno sodelovali pri 
vseh dejavnostih, posebna zahvala pa gre tistim, ki so veliko 
ur prostovoljnega dela namenili obnovi prostorov gasilske
ga doma. Posebna zahvala gre tudi Občini Videm in županu 
Branku Mariniču, ki sta prisluhnila našim željam po obnovi 
gasilskega doma.
Zahvala izrekamo tudi vsem krajanom, ki nam že leta stojijo 
ob strani in podpirajo naše delo.
Vsem, krajanom naših vasi in tudi občanom v letu 2022 želimo 
normalizacije življenja in druženja, tudi na gasilskih veselicah.

MK, PGD Sela
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Oktober - mesec požarne varnosti
Z^ktober je mesec požarne varnosti. Hkrati pa je ta 
VVmesec priložnost, da občane opozorimo, da smo za 
požarno varnost odgovorni prav vsi. Ko nekdo pade na 
izpitu iz požarnih ukrepov, so na potezi gasilci z interven
cijo. Oktober je tudi priložnost, da gasilci opozorijo na 
tveganja, ki jih prinašata naše življenje in delo, ki ga opra
vljamo.

Ne glede na vse napisano je letos že drugo leto zapored okto
ber povsem drugačen. Gasilci opravljamo aktivnosti, ki so 
povezane z ljudmi, aktivnosti z druženjem, delom v skupinah, 
z delom, kjer ni možno upoštevati socialne distance, so poti
snjene ob stran. Izvajajo se le nujne in neizogibne naloge.
Ob tej priložnosti smo v okviru vaj in letnega preverjanja 
opravili operativno preverjanje pri PGD Sela. Na vaji smo si 
zadali tiste delovne točke, ki se v življenju pojavljajo največ
krat. Scenarij vaje je bil potres, ki je postregel z mnogimi raz
ličnimi izzivi. Gasilci so reševali na množični nesreči, poma
gali ponesrečenim iz globin, reševali na vodi, bila je nesreča 
v gozdu in treba je bilo reševati ljudi iz ruševin. Pri tem smo 
upoštevali covid ukrepe in pravila PCT, pri čemer je vsaka 
gasilska enota delovala kot svoj mehurček.
Vaja je pokazala vse razsežnosti velike nesreče, ko gasilci ob 
intervenciji nimajo takoj na razpolago vseh reševalnih in dru
gih služb, a se morajo kljub temu znajti. V tem primeru niso 
le gasilci, so reševalci iz različnih okolij pa tudi bolničarji za 
tiste, ki to pomoč potrebujejo.
Vajo sta si ogledala tudi župana Občine Videm in Občine 
Podlehnik Branko Marinič in mag. Sebastijan Toplak.
Tema letošnjega meseca požarne varnosti je »Ob potresu 
lahko zagori!«. Vsa PGD so izvajala propagandno dejavnost 
s plakati in zloženkami. Namen je ozaveščati občane, da ne 
počnejo stvari, ki bi bile preveč nevarne, oz. morajo najprej 
poskrbeti za ustrezno varnost. Ko smo med preventivo in 
ogroženostjo občanov, opozarjamo na vsa možna tveganja. 
Požari na objektih so največkrat povezani s kuhanjem brez 
nadzora in požari dimovodnih naprav, pri požarih v naravi pa 
z neustreznim pristopom h kurjenju v naravi. Vsega tega ne bi 
bilo, če bi ravnali pravilno.
Ker je korona pustila svoje posledice tudi v kadrovskih vrstah 
pri gasilcih, je oktober priložnost, da gasilci naredijo promo
cijo in povabijo vse, ki bi se jim želeli priključiti. Se posebej 
želijo animirati mlade, ki so težišče gasilskega kadrovanja. Če 
gasilcem slednje ne uspe, pa ni odveč ozaveščanje za varno 
življenje, kajti včasih je potrebno le malo in smo lahko ob vse. 
Gasilski domovi so v oktobru dobili posebno podobo, saj so 
člani poskrbeli, da so uredili vse tisto, za kar med letom ni 
bilo časa. Opravili so mnoge naloge vzdrževanja in čiščenja, 
marsikje so bili opravljeni tudi večji posegi, ki imajo vedno za 
cilj izboljšati delovne pogoje in ambient. Mesec požarne var
nosti je tudi čas za vzdrževanje in ureditev gasilske tehnike in

Po potresu 
lahko tudi zagori!

Vet informacij: 
www.gov.sl

opreme in vsega, kar sodi k potrebam gasilstva.
Urejeni domovi, orodišča in oprema nudijo priložnost, da se 
gasilska dejavnost predstavi javnosti — občanom in še posebej 
mladim. Tokrat gasilci niso mogli pokazati vsega, zato naj ta 
izziv ostane za neki drugi čas. Cilj promocije dejavnosti je, da 
se v tem ogledalu vidijo vsi — tisti, ki pomoč in sodelovanje 
ponujajo, in tisti, ki to pomoč potrebujejo. Prav bi bilo, da v 
tej ponudbi in povpraševanju rešimo čim več, kajti lahko se 
pojavi, da povpraševanje preseže ponudbo.
Čeprav je vse manj videti gasilce s sirenami, vse manj je vaj, 
vse manj se vidimo, ker nas pravila potiskajo v hiše, ne poza
bimo, da moramo pri vsakem delu upoštevati pravila varnosti. 
Tako se učimo, tako ravnamo preventivno in tako varujemo 
to, kar nam je najdražje. Varujmo svoje zdravje in svoje pre
moženje na vsaki potezi — le tako bomo srečni.
Ob tem, ko govorimo o mesecu požarne varnosti, naj ne 
bo odveč ugotovitev, da je ta mesec le pika na »i« in da je ta 
mesec vsak dan, kajti tveganje za neopravljeno delo nas lahko 
pokliče že danes. Zato ne čakajmo z izzivi na jutri. O ustre
zni varnosti je treba misliti že takrat, ko jo imamo, in ne 
šele takrat, ko smo ogroženi. Naj ne bo odveč poudariti, da 
za mnogo dejavnikov svoje varnosti odgovarjamo sami in da 
neodgovoren odnos za marsikoga ali marsičesa pomeni pogu
bo, prepozna spoznanja pa izgubo.

Mag. Janez Merc, 
predsednik GZ Videm

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - DECEMBER 2021



Jesenske aktivnosti PGD Tržeč

V PGD Tržeč so stare gasilske čelade zamenjali z novimi čeladami Rosenbauer Heros Titan 
v odsevni rumeni barvi. Foto: arhiv društva

xz
^*lani Prostovoljnega gasilskega 
V—društva Tržeč smo bili aktivni 
tudi to jesen. Oktober je že po tradi
ciji mesec požarne varnosti. Tako smo 
skupaj z gasilci PGD Videm sodelovali 
pri predstavitvi vozil in opreme učen
cem v Osnovni šoli Videm.

Izvedli smo interno gasilsko vajo na 
temo posredovanja ob prometnih nesre
čah. Konec oktobra smo sodelovali na 
operativnem preverjanju Gasilske zveze 
Videm, ki je letos potekalo na več delov
nih točkah na Selih in v okolici.
Na področju intervencij beležimo od 
začetka septembra do 10. decembra 
šest intervencijskih posredovanj. 7. sep
tembra smo pomagali gasilcem s Sel pri 
gašenju požara strnišča na njivi pri kro
žišču na Selih. 23. septembra smo dva
krat posredovali pri dimniškem požaru 
v Sovičah, skupaj z gasilci PGD Videm. 
11. novembra smo pomagali gasilcem 
PGD Leskovec v iskalni akciji pogrešane 
osebe v naselju Veliki Okič. 27. novem
bra smo posredovali v Lancovi vasi pri 
gašenju dimniškega požara, 3. decembra 
pa smo pomagali pri reševanju splava 
v lasti Etnografskega društva Tržeč iz 
deroče Dravinje pri mali hidroelektrarni 
vTržcu.

Po dolgih letih nam je v oktobru uspelo 
zamenjati stare, dotrajane gasilske čelade 
z novimi. Kupili smo 26 novih gasilskih 
čelad Rosenbauer Heros Titan v odsev
ni rumeni barvi. S to posodobitvijo 
bodo naši operativni gasilci veliko bolj 
zaščiteni ob opravljanju gasilskih nalog.
V naslednjih letih želimo zamenjati 
tudi dotrajane intervencijske obleke in 
zaščitne škornje. Gasilskih vozil imamo 
dovolj, prav tako imamo zdaj urejen 
gasilski dom. V naslednjih letih se bomo 
tako intenzivno posvečali osebni zaščitni 
opremi gasilcev, gasilskemu podmladku 
in pridobivanju novega operativnega 
kadra.
V začetku decembra smo z GZ Videm 
izpeljali tudi nov projekt ureditve doda

tnega dopolnilnega sistema aktiviranja 
operativnih gasilcev. Vseh šest društev v 
GZ Videm je tako prešlo na nov dopol
nilni sistem aktiviranja operativnih 
gasilcev prek portala Emergency Assist. 
Sistem omogoča boljšo odzivnost gasil
cev, geolociranje lokacij intervencij, 
navigacijo vozil na kraj dogodka in dru
go, kar bo zelo pripomoglo k operativ
nemu delu pri interveniranju.
Člani PGD Tržeč se iskreno zahvaljujemo 
vsem občanom, ki ste nam do zdaj stali ob 
strani, in se priporočamo še za naprej. V 
novem letu 2022 vam želimo vse dobro, 
da najdete srečo v malih stvareh ter da 
tudi v teh časih korone ostanete zdravi in 
dobre volje!

PGD Tržeč

Kljub težkim časom
za videmskimi gasilci pestra i

1 /tem letu smo se že dodobra navadili na vse predpise 
V in omejitve, ki nam preprečujejo oziroma omejujejo 
brezskrbno delovanje. Konec letošnjega leta smo večino 
aktivnosti namenili izobraževanju in preventivi. V društvu 
smo se tako odločili, da bomo pregledali in preizkusili 
celotno hidrantno omrežje na našem požarnem rajonu 
ter poročilo poslali na Občino Videm in Komunalno pod
jetje Ptuj.

V znanju je moč in tega se zelo dobro zavedamo, zato se je 
kar nekaj naših članov dodatno izobraževalo na različnih gasil
skih specialnostih, dva člana pa sta opravila vozniški izpit za 
C-kategorijo. Naši člani so se tako udeležili tečaja za izolirni Gasilska vaja - delovna nesreča s traktorjem
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dihalni aparat (1), tečaja za inštruktorja (1), gašenje notranjih 
požarov — modul A (2), gašenje notranjih požarov — modul 
B (2) in tečaja informatik (1). Kar sedem naših članov trenu
tno opravlja tečaj za višjega gasilca, ki se izvaja v GZ Videm 
v soorganizaciji več zvez, dva člana pa sta na Ptuju uspešno 
opravila sprejemne izpite in začela tečaj za vodjo enote.
V društvu se zavedamo, da je usposobljenost ključna za uspe
šno posredovanje na intervencijah, zato dajemo veliko pou
darka vajam in preventivnim aktivnostim. Znanje, ki smo ga 
pridobili skozi usposabljanja in vaje, smo s pridom izkoristili 
na letošnjih dvanajstih intervencijah. V oktobru smo se ude
ležili operativnega preverjanja v sklopu GZ Videm. Skupaj s 
PGD Tržeč smo učencem OS Videm organizirali predstavitev 
gasilstva in njihovega dela.
Ob koncu letošnjega leta smo s strani Uprave za zaščito in 
reševanje RS dobili nameščeno novo sireno, ki zamenjuje sta
ro, nedelujočo. Ta v zadnjem času namreč ni zagotavljala jav

nega alarmiranja občank in občanov Občine Videm.
Srečno, uspešno predvsem pa zdravo novo leto 2022 vam želimo!

PGD Videm

Skupinska fotografija z društvene vaje s tehničnim posredovanjem 
ob delovni nesreči s traktorjem. Foto: Timotej Drevenšek

Planinski utrinki iz PD Haloze

Na pohodu po naših Halozah

ležilo osem pohodnikov; letos sicer brez Miklavža, bilo pa je 
precej mrzlo. Posebno doživetje je bila lepa zimska idila, saj 
je bila pot pokrita skoraj s 50 centimetri snega; ker pa je bila 
noč, so si pohodniki svetili z lučkami.
Ne smemo pozabiti na pridne markaciste. Ob pomoči doma
činov in članov društva vsako leto pridno vzdržujejo in obna
vljajo markacijske točke po Poti med vinogradi. Čeprav vsaka 
taka delovna akcija zahteva kar nekaj truda in energije, ki jo 
mora vsak prisoten vložiti v delo, ne pozabijo na druženje in 
poskrbijo za dober zaključek uspešnega dela.
Za konec leta jim je ostal samo še Stefanov pohod, ki poteka 
vsako leto 26. decembra. Z njim v PD Haloze tudi končajo 
leto vseh pohodov in aktivnosti. Upam, da se bodo razmere s 
korono vsaj malo uredile, da še to izpeljejo po svojih željah in 
končajo še eno lepo zgodbo tega leta.
Leto se počasi približuje h koncu, zato se zahvaljujejo vsem 
članom in simpatizerjem za dobro sodelovanje, obenem pa 
vas vabijo k sodelovanju tudi v prihodnjem letu.
Naj bo varen, predvsem pa zdrav vsak korak, prehojen v priho
dnjem letu. Srečno, zdravo in pozitivno v leto 2022!

VP

1 /zadnjih treh mesecih tega leta so bili planinci PD 
V Haloze spet aktivni na svojih pohodih, povsod pa so 
upoštevali navodila in ukrepe. Najprej so v začetku okto
bra obiskali Bosno in Hercegovino, kjer so osvojili najvišji 
vrh BiH - Maglič.Tam so si med drugim ogledali tudi spo
menike padlih partizanovTjentište, borb na Sutjeski.

Kmalu je sledil spominski pohod po naših prelepih Halozah. 
Čeprav jim tisti dan vreme ni bilo najbolj naklonjeno, so 
pohod izpeljali, kot so si ga zamislili. Med pohodom ni manj
kalo dobre haloške kapljice, prigrizkov in pogostitev, ki so jih 
pripravili znanci in prijatelji. Posebej sta se potrudila Jakec in 
Micika iz Sovič, za kar se jima prav lepo zahvaljujejo. Ustavili 
so se tudi v muzeju pri Korpičevih, kjer so razstavljene starine. 
Vmes so odkorakali po Bračičevi poti, prehodili del Mustrove 
poti, skratka, bilo je aktivno. Zadnji mesec tega leta so začeli 
z nočnim Miklavževim pohodom na Mrzlico, ki se ga je ude-

Markacisti na delu po Poti med vinogradi. Foto: arhiv PD
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Novičke iz PD Naveza
Leto se počasi poslavlja in vsem korenskim težavam navkljub 
nam je uspelo realizirati kar dobršen del letošnjega načrta. 
Čeprav smo se na pohode podajali v bolj okrnjeni obliki, smo 
vendarle bili zadovoljni, da smo lahko spet skupaj zadihali 
svež gorski zrak.
V septembru smo se podali na Dovško Babo. Pot smo zače
li na Dovjem in se po dokaj strmih poteh povzpeli na njen 
1891 metrov visok vrh. Vrh ponuja razglede daleč naoko
li, zagotovo pa je od tod eden najlepših razgledov na Julijce. 
Sestopih smo prek Erjavčevega Rovta nazaj do izhodišča. 
Mesec dni kasneje, oktobra, je bil pa na vrsti Kraški rob. Iz 
vasi Hrastovlje smo se najprej povzpeli na dokaj neizrazit vrh 
Veliki Gradež, se od tam spustih do vasi Zazid in spet povzpe
li na najlepši del poti, na Kraški rob. Tukaj so se nam ponu
jali čudoviti razgledi na Kras, Istro, Obalo, navduševal pa nas 
je tudi ruj s svojimi čudovitimi ognjeno obarvanimi listi. Z
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Oktobra je bil na vrsti Kraški rob. Foto: Marko Vino

V novembru na vrhu Nanosa. Foto: Ignac Topolovec

roba smo sestopili do vasi Podpeč, kjer smo se ustavili še pri 
obrambnem stolpu, zgrajenem vil. stoletju, ter se nato med 
vinogradi in nasadi oljk vrnili do Hrastovelj.
Novembra smo ponovno osvajali Nanos, tokrat po rednem 
načrtu. Z Razdrtega smo se na vrh podali po zahtevnejši, 
strmi poti. Po okrepčilu in počitku v koči smo do izhodišča 
sestopih po lažji poti mimo znamenite cerkvice sv. Hieroni
ma. Ker Nanosa ni brez burje, nas je tokrat dodobra napihala, 
predvsem na grebenu Pleše, kjer se ob močnejših sunkih ni 
dalo niti stati, kaj šele normalno hoditi.

POVABILO NA TRADICIONALNI NOVOLETNI 
POHOD NA BOČ

Za prihodnje leto so vodniki že oblikovali načrt pohodov, v 
katerem boste zagotovo našli kaj zase. Lahko pa vas že sedaj 
povabimo na tradicionalni novoletni pohod na Boč. Več 
informacij najdete na naši spletni strani www.pd-naveza.si. 
Želimo vam miren božic in vse dobro v novem letu!

Marko Vinko

Vladimir Sitar,
zaslužni športni delavec, predan kikboksu

NA
^ port ima v naši občini dolgo in bogato tradicijo, prav 
O ta ko pa je iz nje izšlo kar nekaj vrhunskih športnikov, 
športnih delavcev in funkcionarjev. Le redki pa se lahko 
pohvalijo s takim športnim življenjepisom, kot ga premo
re Vladimir Sitar. Njegova strast so borilni športi, še pose
bej kikboks, ki mu je zapisan domala že vse življenje.

Z borilnimi športi se ukvarja že od leta 1975, ko je začel v 
Karate klubu Ptuj, današnjem Klubu borilnih veščin (KBV) 
Ptuj, trenirati veščino budokai. V tedanji skupni državi je 
osvojil sedem naslovov državnega prvaka v kikboksu, v letih 
1978—1987 je bil član jugoslovanske reprezentance, v letih 
1981—1982 pa je tekmoval tudi v tajskem boksu, boksu in 
karateju. Leta 1982 je v Hamburgu postal evropski prvak

Vladimir Sitar, ki je pred kratkim postal podpredsednik VVAKO, 
Mediteranske kikboksing zveze. Foto: Tadej Podvršek
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WBU (Svetovna budokai zveza), dve leti pozneje pa je na 
evropskem prvenstvu naj večje svetovne organizacije kikbo- 
ksinga WAKO v Gradcu osvojil 3- mesto. Je nosilec nazi
va mojster borilnih veščin črni pas, 7- dan. Izpite je polagal 
v naslednjih organizacijah: Budokai, WKO (Svetovna karate 
organizacija) in WAKO. Aktivno kariero je sklenil leta 1987. 
Kot dolgoletni glavni trener KBV Ptuj (od 1982) in selektor 
državne reprezentance Kikboksing zveze Slovenije (KBZS) 
(1994—2009) je »vzgojil« kar nekaj svetovnih in evropskih 
prvakov in prvakinj. Ob trenerskem delu je zelo aktiven v šte
vilnih domačih in tujih športnih organizacijah. Letos je pred 
kratkim v Lido di Jesolu v Italiji svoji bogati zbirki funkcij 
dodal še eno, sila prestižno. V tem italijanskem letoviškem 
mestecu blizu Benetk je namreč potekala generalna skupšči
na WAKO Mediteranske kikboksing zveze. Na volitvah je bilo 
izbrano novo vodstvo, podpredsednik pa je postal Vladimir 
Sitar. Prav tako je organiziral tekmovanja posameznih disci
plin borilnih športov v Sloveniji, v okviru KBZS pa je vrsto 
let vodil šolanje in licenciranje trenerjev. Je tudi avtor dveh 
knjig s področja kikboksa. Za svoje dosedanje športno delo 
je bil že velikokrat nagrajen, med drugim je tudi prejemnik 
Bloudkove nagrade. Z družino živi v Vidmu, kot samostojni 
podjetnik pa dela na Ptuju. Več kot dovolj razlogov za pogo
vor z Vladimirjem Sitarjem.

Pred kratkim ste postali podpredsednik WAKO, Medite
ranske kikboksing zveze. Se ena funkcija v nizu ali nova 
obveznosti
Vladimir Sitar: »Predvsem nova obveza, saj moramo sedaj, ko 
nas je priznal Mednarodni olimpijski komite kot polnopravnega 
elana, še bolj dokazovati našo organiziranost in kakovost na vseh 
področjih.«

Morda za splošno razumevanje — kakšna borilna veščina 
je kikboks in kakšne veje tega športa poznamoi 
Vladimir Sitar: »Kikboksing (oz. kickboxing, op. a.) je tekmo
valni borilni šport. Vkikboksingu tekmujejo tekmovalci iz raz
ličnih borilnih športov, stilov in veščin (karate, tae kwon do, pon 
do kwan, budokai, kungfu, boks idr.). Ze v začetku ustana
vljanja organizacije WAKO je bil cilj, da se lahko tekmovalci iz 
različnih stilov pomerijo med seboj pod enotnimi pravili. Zato je 
tudi več disciplin: pointfighting, light kontakt, full kontakt, kick 
light, lom kick in KI. Imamo pa titdi tekmovanje v katah.«

Na Ptuju delujete v Klubu borilnih veščin. Kako poteka
jo treningi pri vas in kdo se lahko ukvarja s kikboksom? 
Vladimir Sitar: »Na Ptuju naš Klub borilnih veščin deluje že od 
leta 1975- V klubu potekajo treningi po starostnih kategorijah in 
glede na disciplino. Pri nas trenirajo člani od 5 let in do trenutno 
najstarejšega 64-letnega člana.«

Kateri so največji uspehi vaših tekmovalcev v zadnjem 
obdobju?
Vladimir Sitar: »Izpostavil bi predvsem naslednje uspehe: Patrik

Stran 57 —

Ptujčani na letošnjem EP v kikboksu v Budvi (Vladimir Sitar drugi z 
leve). Foto: arhiv Kikboksing zveze Slovenije

Sulek, evropski prvak 2019, 3- mesto na Svetovnem pokalu 
2019, Tilen Repina, zmagovalec Evropskega pokala 2019, 2. 
mesto na Svetovnem pokalu 2019, Lara Vuzem Vajda, 2. mesto 
na Svetovnem pokalu 2019, in Taja Šibila, 2. mesto na Evrop
skem pokalu 2019-«

Ali so tudi iz Občine Videm prišli in prihajajo uspešni 
tekmovalci v kikboksu?
Vladimir Sitar: »Iz Občine Videm je v našem klubu treniralo 
ogromno članov. Tudi rezultati so bili fantastični! Naj naštejem 
najboljše: Nadja Šibila, evropska in svetovna prvakinja ter zma
govalka tekem za Svetovni pokal, Matej Šibila, svetovni prvak in 
zmagovalec tekem za Svetovni pokal, Andrej Vindiš, zmagova
lec tekem za Svetovni pokal, Matjaž Vindiš, zmagovalec tekem 
za Svetovni pokal, in Renata Polanec, 3- mesto na Svetovnem 
prvenstvi.i.«

V kikboksu delujete lokalno, nacionalno in mednarodno. 
Kaj vse praktično počnete?
Vladimir Sitar: »Izpostavil bi predvsem dejstvo, da sem že vrsto 
let glavni trener v Klubu borilnih veščin na Ptuju, že tretji man
dat sem predsednik Kikboksing zveze Slovenije, drugi mandat 
sem predsednik Balkanske kikboksing zveze, član predsedstva 
Mediteranske kikboksing zveze in eden od podpredsednikov.«

Kikboks je bil sprejet med olimpijske športe. Kaj to 
pomeni za vašo športno panogo?
Vladimir Sitar: »Ogromno! To so bile sanje vsakega od nas. Šte
jem si v veliko čast, da sem bil v času priprave dokumentov in 
vsega spremljajočega za sprejem v MOKčlan predsedstva svetovne 
organizacije VLAKO in sem tudi sam veliko delal na tem podro
čju. Vesel sem za naše mlade športnike, saj lahko vsak upa na 
nastop na olimpijskih igrah. S tem so se mi uresničile sanje, da 
smo popeljali kikboksing do takšnega priznanja.«
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Bili ste in ste še dejavni v kar nekaj športnih klubih (tudi 
lokalno), zvezah, komitejih idr. Lahko poveste še kaj o tem? 
Vladimir Sitar: »Da, bil sem predsednik in ustanovitelj Športne 
zveze Videm. Bil sem tudi predsednik Športne zveze Ptuj. V Slo
veniji pa sem bil elan Nadzornega odbora Olimpijskega komiteja 
Slovenije. Trenutno sem že tretji mandat elan Strokovnega sveta 
za vrhunski šport pri OKS in član Strokovnega sveta Republike 
Slovenije za šport.«

V videmski občini je glavna športna panoga veliki nogo
met, v zadnjem obdobju pa sploh pri mladih narašča zani
manje tudi za druge športe. Kaj mladim, ki se želijo ukvar
jati s športom, lahko pove oz. svetuje tako izkušen športni 
delavec, kot je Vladimir Sitar?
Vladimir Sitar: »Naj naši mladi izkoristijo vsako priložnost, 
ki sem jim nudi ne glede na to, s katerim športom se ukvarjajo.

na Tj

Če kdaj, zagotovo sedaj potrebujemo športna društva in klube, 
ki nudijo naši mladini svoje usluge. Ko se naši mladi začnejo 
ukvarjati s športom, so že zmagovalci, ne glede na tekmovalni 
rezultat.«

Kakšne so vaše osebne in športne želje v prihajajoče, gle
de na to, da smo o v prazničnem času?
Vladimir Sitar: »Zdravje, zdravje, šport ter v tem času predvsem 
prijateljstvo in spoštovanje ljudi v družbi okrog nas.«

Tadej Podvršek

Vid Jeromel po uspešni sezoni odhaja
novim izzivom naproti
V
■^e v naših preteklih številkah smo 
^—pisali o Vidu Jeromlu, 18-letni- 
ku iz Pobrežja, ki že več let uspešno 
kolesari za Kolesarski klub Perutnina 
Ptuj. Po nekoliko slabši lanski je bil 
v letošnji sezoni Vid prvo ime eki
pe starejših mladincev ptujskega 
moštva. Za njim je kar nekaj odličnih 
rezultatov, nedvomno pa je vrhu
nec 2. mesto na DP v vzponu v Ilirski 
Bistrici.

Odlični hribolazec je že v lanski sezoni, 
ki zanj, kot že rečeno, ni bila najuspe
šnejša, napovedal, da verjame, da bo 
letošnja boljša, kar se je tudi uresničilo:

Vid med pogovorom za Naš glas 
Foto: Tadej Podvršek

»Če bi lahko letošnjo sezono ocenil z oce
nami do 10, bi ji dal oceno 8. Vsekakor 
sem uresničil cilje in tekmoval precej bolje 
kot lani in zato sem zadovoljen.«
Vid je dosegel nekaj precej odmevnih 
rezultatov, polega omenjenega 2. mesta 
na Sviščakih je bil na DP v cestni dirki 
v Kopru sedmi, kar sta njegova najod
mevnejša domača dosežka, ob tem pa 
mu je predvsem 2. mesto odprlo vrata 
reprezentance, s katero je v svoji sta
rostni kategoriji nastopil tako na sve
tovnem v Leuvnu kot tudi evropskem 
prvenstvu v Trentinu. Žal se mu tam ni 
izšlo po željah, saj je imel smolo s pad
cem in odstopom, a že sama izkušnja je 
bila neprecenljiva. Z nacionalno vrsto 
je nastopil še na dirkah Giro del Friu- 
b v Italiji, na Dirki miru na Češkem 
in dirki Giro del Liguani, prav tako v 
Italiji. O tem, katera izida in dirki mu 
letos v klubskem in reprezentančnem 
dresu pomenita največ, Jeromel izstreli 
kot iz topa: »Nedvomno 2. mesto v Ilirski 
Bistrici (Sviščaki, op. a.) in Dirka miru 
na Češkem, kjer sem bil najboljše uvrščeni 
Slovenec.«
Vid bo ob izteku letošnjega koledarske
ga leta po sedmih uspešnih letih zapustil 
vrste matičnega kluba in se prvič v kari
eri preizkusil drugje. Oblekel bo dres

Vid Jeromel v reprezentančnem dresu. 
Foto: arhiv Vida Jeromla

Kolesarskega kluba Sava Kranj, saj bo 
prerasel status mladinca, na Ptuju pa že 
kar nekaj let nimajo članskega moštva. 
Tako je bil 18-letnik praktično »primo
ran« poiskati srečo drugje, novega izzi
va pa se že veseli. »Vesel sem, da je moja 
nova ekipa prejela "Continental" licenco, 
kar pomeni, da bomo lahko nastopali tudi 
na dirkah višjega ranga. Pravih pričako
vanj v prvi sezoni med člani nimam, saj

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - DECEMBER 2021



želim le tekmovati, se učiti in tako nabirati dragocene izkušnje. 
To od mene pričakujejo tudi vodilni v novi sredini in name ne 
nalagajo prevelikega bremena. Dirke sicer začnemo že marca, 
grem iz dirke v dirko, potem pa bomo videli.«
Perspektivni Pobrežan bo član kranjskega kluba od 1. januarja 
2022 naprej, v vsakem primeru pa želi končati šolanje na Ptu
ju, saj je dijak 4. letnika Strojne šole.
Ob koncu se je želel Vid Jeromel zahvaliti vsem, ki so mu v

BLzLj

zadnjem obdobju na njegovi športni poti največ pomagali in 
s katerimi je bil največ v stiku: »Iskreno se zahvaljujem svojemu 
dosedanjemu klubu Perutnina Ptuj, trenerju Gorazdu Mohor
ku, klubskim sotekmovalcem Žanu Gorjancu, Andreju Majniku, 
Primožu Kirbišu, Maticu Marčiču in Marselu Bohaku ter seveda 
svojim staršem, še posebej očetu Mihu.«
Vidu v novi sredini želimo, da bi čim bolje vrtel pedale.

Tadej Podvršek
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V NŠ Klopotec s prvim tekmovalnim polletjem
zelo zadovoljni

K la srečo so teze mnogih strokovnjakov o tem, kako 
IM hitro bo propadla novoustanovljena Nogometna 
šola Klopotec, le še oddaljen spomin, saj pogumna odlo
čitev športnih, predvsem pa nogometnih zanesenjakov 
Vidma,Tržca in Podlehnika že žanje prve sadove.

Kljub številnim težavam v uvodu delovanja lahko z gotovo
stjo trdimo, da je bila skupna NŠ Klopotec za klube, ki so 
se pod tem imenom združili v mlajših selekcijah, zadetek v 
polno, čeprav je šele dobrega pol leta od začetka delovanja. 
NŠ Klopotec se lahko trenutno po številu otrok kosa z mar
sikaterim slovenskim drugoligašem, čeprav je v tem segmentu 
še daleč od dejanskega domicila. Šola ima kar 10 selekcij in 
z njimi usposobljen trenerski kader. Najmlajše U7 tako vodil 
Alen Paljnšek, U8 Gregor Cafuta, U9 Žiga Zdovc, U10 Vid 
Hrga, Ul 1 Nejc Kovačič, U12 David Zalar, U13 Jure Gojz- 
dnik, U15 Daniel Indjič, U17 Jernej Simonič in U19 Dami
jan Vinko.
Kljub uvodnim težavam s trenerji in tudi nekaterimi igral
ci se je nato kmalu vzpostavila kohezija in tako so prav vsa 
moštva uspešno »zajadrala« v prvenstva MNZ Ptuj. Nedvo
mno je glavni cilj vodstva šole, ki je s prvo tekmovalno pol- 
sezono izjemno zadovoljno, še nadgraditi določene stvari, ne 
nazadnje je Klopotec šele na začetku svoje poti. Osnovni cilj 
je pozimi dopolniti in okrepiti določene ekipe, ob tem pa bo 
logističen sistem šole treba dvigniti na še višji nivo. Po uvodu 
delovanja, o katerem je marsikdo odkrito dvomil, je to sladka 
skrb in v Klopotcu verjamejo, da bo pot naprej še bolj strmo 
vzpenjajoča. Mlajše selekcije so preteklo tekmovalno polsezo- 
no opozorile nase in predstavljajo najbolj zdrav temelj udej
stvovanja NŠ Klopotec. Bolj kot rezultati so v teh starostnih 
kategorijah do trinajstega leta starosti pomembni druženje, 
prijateljstvo in nasmeh na obrazu, česar se vodstvo šole skupaj 
s trenerji še kako dobro zaveda.
Selekcija Ul 5 je kljub dokaj številno skromnemu kadru poka
zala kar nekaj zavidljivih iger, nagrada za to pa je sredina 
lestvice. Zanimivo je, da je vodstvo NŠ pred začetkom tekmo
vanja imelo največ »pomislekov« glede selekcije kadetov oz. 
Ul7, predvsem na rovaš kadrovske stiske, ampak na koncu

Selekcija NŠ Klopotec Tržeč U 15 s trenerjem Danielom Indjičem

se je izkazalo, da je prav ta selekcija največje presenečenje, saj 
je iz kroga v krog igrala bolje in povsem upravičeno osvojila 
jesenski naslov. Zelo spodbudne predstave so kazali tudi mla
dinci oz. selekcija U19, kjer se morda zdi, da rezultati niso 
najboljši, a je ob tem treba poudariti, da jedro tega moštva 
tvori kadetska ekipa, ki bo svoj vrhunec verjetno doživela šele 
čez kaki dve leti.
Pred fanti je sedaj pavza, na žalost pa v tem trenutku zaradi 
zdravstvenih ukrepov ne morejo trenirati niti v telovadnicah, 
zato so treningi na zunanjih površinah potekali praktično do 
začetka decembra, kar sicer ni običaj. Za drugi del prvenstva 
je vodstvo NŠ Klopotec prepričano, da je pred njihovimi 
selekcijami lepa pomlad, obenem pa se želijo na tem mestu 
zahvaliti predvsem vsem staršem in skrbnikom otrok, ki so 
jim zaupali to pomembno, združeno vlogo.
NS Klopotec ob prihajajočih praznikih vsem ljudem dobre volje, 
predvsem pa staršem otrok, sorodnikom in prijateljem želi pred
vsem zdravja. »Vsaka beseda, vsak pogled, vsako dejanje in vsak 
nasmeh lahko prinese srečo drugim ljudem. Vsak trenutek je lah
ko nov začetek.«

Besedilo in foto: Tadej Podvršek
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ŠD Selan kljub specifičnemu letu zelo aktivno
v
^D Selan je zelo aktivno društvo malega nogome- 
«3ta, pravzaprav eno najuspešnejših tovrstnih društev 
naše občine. Tudi letos so bili člani društva nadvse dejav
ni, čeprav je bil sploh začetek leta nekoliko manj aktiven 
zaradi epidemioloških omejitev v zimskem in spomladan
skem obdobju.

Ta čas pa je bil koristno izkoriščen za dokončanje obnovitve
nih del v dotrajanih društvenih prostorih. Z adaptacijo sto- 
pniščnega dela so dela v grobem končana. S pomočjo dela 
članov društva in podpornikov so dosegli, da sta podoba in 
ambient končno društvu primerna. Kljub težkim razmeram 
so izvedli tudi nekaj družabnih aktivnosti, a v precej okrnje
nem obsegu: smučali so na Arehu, sodelovali v čistilni akciji v 
KS Sela, izvedli družabni večer in vaški turnir med vasmi KS 
Sela.

Vzorno urejeni klubski prostori. Foto: arhiv ŠD Selan

Skupinska fotografija domačih ekip na memorialu Srečka Tominca

V začetku poletja jim je uspel tudi osrednji dogodek — orga
nizacija tradicionalnega turnirja v malem nogometu na asfaltu 
na Selih — Memorial Srečka Tominca. Ob zelo uspešni tako 
organizacijski kot rezultatski izvedbi domačega turnirja so bili 
zelo dejavni tudi na drugih turnirjih v okolici, kjer ponov
no ni manjkalo uspehov. Na občinskem turnirju v Pobrežju 
so ugnali vso konkurenco, na izjemno močnem mednaro
dnem turnirju v Vitomarcih so dosegli nehvaležno 4. mesto, 
preizkusili so se tudi na turnirju v malem nogometu na travi 
v Gabrniku ter ga drugo leto zapored osvojili, v septembru 
pa so nastope sklenili v Mariboru na turnirju Ekosen open z 
osvojitvijo 3. mesta. Tudi v zimsko sezono 2021/22 vstopajo 
zelo ambiciozno. Aktivno že tekmujejo v študentski futsal ligi 
»Zdrava zabava« v Mariboru in zimski ligi malega nogometa 
pod okriljem MNZ Ptuj.
Osrednji letošnji dogodek ŠD Selan je bil organiziran in izve

den v soboto, 26. junija, ko je bil odigran 13. malonogometni 
turnir — Memorial Srečka Tominca. Tradicionalni poznoapril- 
ski termin so lani zaradi okoliščin prestavili na poletni in tako 
je ostalo tudi letos. Tudi tokrat je organizatorje pričakalo lepo, 
poletno vreme, kar je na Sela privabilo lepo število gledalcev. 
Ti so bili že tradicionalno priča dobro organiziranemu špor
tnemu spektaklu, saj so se na igrišču odvijali zelo zanimivi 
dvoboji številnih enakovrednih ekip, pestro pa je bilo tudi ob 
igrišču.
Na turnirju je sodelovalo 15 ekip, ki so po žrebu bile razde
ljene v štiri skupine. Iz vsake skupine sta se najboljši dve ekipi 
podali v izločilne boje in v boj za končno zmago. Že v sku
pinskem delu smo bili priča odličnim predstavam, kar je bila 
dobra popotnica za tekme v izločilnih bojih. Po prvem krogu 
le-teh so ostale štiri najboljše ekipe večera: Destrnik Virtuo
zi, ŠD As, ŠD Selan M2X in ŠD Selan Feri kebab Kidričevo. 
Na zadovoljstvo vseh domačih navijačev sta se v finale prebili 
prav obe domači ekipi, kjer so si končno zmago priigrali »sta
rejši Selani«, igralci ekipe ŠD Selan M2X.
Finale:
ŠD Selan M2X: ŠD Selan Feti kebab Kidričevo 3:1 
ŠD Selan M2X: Miha Pšajd (V), Alen Plajnšek, Žan Plajnšek, 
Jaka Vajda, David Škrabi, Domen Murko, Jaka Mesarič 
ŠD Selan — Feti kebab Kidričevo: Žiga Matoh (V), Miha 
Mesarič, Niko Šalamun, Jaša Bojnec, Niko Drevenšek, Luka 
Lovenjak, Alen Orlač

Tadej Podvršek
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Videm in Tržeč nista zadovoljna, Leskovcu se smeji

Člansko moštvo Leskovca je osvojilo naslov jesenskega prvaka v 2. razredu MNZ Ptuj. 
Foto: arhiv ŠD Leskovec

v
~~7e nekaj časa je preteklo, odkar so 

prvi del prvenstva končali klu
bi velikega nogometa iz naše obči
ne. Igralci so na zasluženem oddi
hu, uprave klubov pa čaka kopica 
zadev, da pripravijo vse potrebno za 
nemoten drugi del tekmovanja, ob 
predpostavki, da bo ta v splošni zdra
vstveni situaciji sploh odigran.

Izmed naših klubov že nekaj let najviš
je kotira Videm, ki nastopa v 3■ SNL — 
vzhod, Tržeč igra v 1. razredu MNZ Ptuj, 
Leskovec pa v 2. razredu MNZ Ptuj. Po 
jesenskem delu se zagotovo najbolj smeji 
Leskovcanom, ki so osvojili naslov jesen
skega prvaka, medtem ko Videm in Tržeč 
s svojima uvrstitvama ne moreta in ne 
smeta biti zadovoljna.

VIDEM: SOLIDEN PRVI DEL 
JESENI, NATO NERAZUMLJIV 
MRK

Videmčani, dolgoletna stalnica 3. SNL 
— vzhod, lahko prvi del jeseni strnejo v 
dva dela, prvega solidnega in drugega za 
v pozabo, s čimer se strinja tudi strateg 
Vidma Luka Gajšek: »Res je. Z izjemo 
uvodnih dveh krogov smo prvi del jeseni 
odigrali dobro, ne nazadnje smo nanizali 
kar šest tekem brez poraza. Mislim, da je 
nato bila ključna domača tekma s Pod
vinci, ki smo jo v končnici izgubili, odtlej 
pa je šlo vse samo še navzdol. Vzrokov za 
to je več, in sicer da smo imeli kvantiteto 
glede kadra, toda žal je manjkala kako
vost. Bolj je jesen šla h koncu, manj nas je 
treniralo, začele so se težave s kaznimi in 
poškodbami, pri nosilcih je prišlo do izčr
panosti, temu je posledično sledil še padec 
zbranosti, in zato menim, da smo prvi del 
končali slabše od pričakovanj.«
Strateg zeleno-rumenih je tako podal 
razloge za slabši prvi del, sedaj je čas za 
analize, kajti Videm zna in zmore višje. 
»Nedvomno se moramo čim bolje pripra
viti na drugi del prvenstva in se povzpeti 
na lestvici, ampak ekipe smo v srednjem 
in spodnjem delu zelo skupaj, zato mora
mo biti še kako pazljivi, saj se lahko hitro 
kaj zalomi. Priprave bomo začeli v dru

gem delu januarja in verjamem v uspe
šnejšo pomlad. Nekateri igralci so sami 
izrazilo željo po spremembi okolja, zato 
bomo morali poiskati adekvatne zame
njave. Verjamem, da se bomo okrepili s 
štirimi ali petimi posamezniki, ki bodo 
prinesli dodano vrednost moštvu. Vse seve
da z namenom, da dvignemo nivo igre,« 
je krajši pogovor v bolj optimističnem 
tonu končal prvi mož stroke tretjeligaša 
ob Dravinji.
Sicer pa v Vidmu gledajo tudi v priho
dnost, tako je izobraževanje in uradni 
naziv trener z licenco C — športni dela
vec 1. stopnje — uspešno končal Daniel 
Indjič, trenutno trener selekcije Ul 5 v 
NŠ Klopotec. ŠD Videm šteje največ 
članov v Občini Videm, vsaka organi
zacija tekme v 3. SNL predstavlja dogo
dek in promocijo naše občine in regije 
v Sloveniji, zato rumeno-zeleni upajo na 
dobro sodelovanje lokalne skupnosti in 
vseh podjetnikov v Občini Videm tudi 
v prihodnje. Ob koncu leta želijo vsem 
članom, navijačem, simpatizerjem in 
vsem v Občini Videm doživete božič
ne praznike in veliko uspehov v novem 
letu 2022.

TRŽEČ: TRENUTNO STANJE 
NA LESTVICI NI NJIHOV 
DOMET

Prav tako z jesenskim delom prvenstva 
ne morejo biti zadovoljni rdeče-beli iz

Tržca, ki so osvojili le šest točk in pre
magali zgolj Hajdoše in Rogoznico, 
moštvi, ki sta na lestvici za Tržcem. 
Moštvo s trenerjem Robertom Pečni
kom na čelu je nedvomno pričakova
lo več, a po odigranih sedmih krogih 
prikazano ni bilo dovolj za odmevnej
ši rezultat. Razlogov za slabši prvi del 
prvenstva je več, vodja trenerskega štaba 
Pečnik pa je o njih povedal: »Vsekakor 
s trenutno uvrstitvijo nismo zadovoljni. 
Zaradi poškodb, bolezni, tudi korona 
ukrepov smo ves jesenski del odigrali zelo 
oslabljeni in smo posledično zato osvojili 
premalo točk. Zelja Trževčanov je tako za 
drugi te sezone povezana s tem, da se prvi 
del ne ponovi več.«
Kako pa bodo rdeče- beli skušali to 
doseči? O tem Pečnik pove: »Nedvomno 
se želimo primerno pripraviti na spomla
danski del sezone in se nato dvigniti vsaj 
med najboljše tri na prvenstveni lestvici. 
Ob tem si najbolj želimo, da nam služi 
zdravje, računamo na obstoječi kader, ob 
tem pa smo v dogovoru z dvema igralce
ma, ki se nam bosta najverjetneje priklju
čila, pogovori pa potekajo še dvema nogo
metašema. «
Žal tudi Trževčani ne bodo mogli upo
rabljati telovadnice, kar je določen hen- 
dikep, a upajo, da se situacija spremeni 
na bolje. V Tržcu bodo sicer na glavnem 
igrišču to zimo končno opravili peska
nje igrišča, kar bo pripomoglo k izbolj-
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- ;: travnate ruše, večji vpojnosti terena in s tem boljšim 
pogojem za igranje nogometa. Tudi v naslednjem letu imajo 
rdeče-beli smele načrte, povezane z aktivnostmi ob zelnici, saj 
sta med obema igriščema v načrtu izgradnja odbojkarskega 
igrišča na mivki in fitnesa na prostem. Rdeče-beli želijo v teh 
prazničnih dneh vsem igralcem, simpatizerjem in prijateljem 
kluba vesele božične praznike ter zdravo in uspešno novo leto.

LESKOVEC: OSTATI NA MESTU, KI GA 
TRENUTNO ZASEDAJO
Ce Videmčani in Trževčani z izkupičkom jeseni ne morejo 
biti zadovoljni, pa je povsem drugače pri ekipi Leskovca, ki 
je osvojila naslov jesenskega prvaka v 2. razredu MNZ Ptuj 
in je tako na dobri poti, da se spet vrne v 1. razred MNZ 
Ptuj, kar je tudi cilj haloškega nogometnega kolektiva. Lesko
vec je jesen preživel brez večjih prask, zmagali so šestkrat in le 
enkrat igrišče zapuščali sklonjenih glav, kar jih je ustoličilo na 
trenutno 1. mesto, kjer želijo tudi ostati. »Sprvim delom sezo
ne smo lahko nedvomno zelo zadovoljni, saj smo osvojili jesenski 
naslov. Ta še nič ne pomeni, a verjamem, da bomo nadaljevali v 
tem slogu in na tej poziciji ostali tudi po koncu prvenstva ter se

Gibanje za zdravje
1 /prejšnji številki glasila sem v besedi predstavil skrb 
V vzbujajoče stanje otrok zaradi slabe telesne aktivnosti 

pri osnovnošolcih, ki je v času pandemičnih covid ukre
pov še v porastu. Pandemija se nadaljuje, torej je stanje 
skrajno resno.

Otroci se redijo, gibalna sposobnost se jim zmanjšuje, upada 
jim mišična masa, ki jo znotraj ITM (indeksu telesne mase) 
v visokem odstotku telesne teže nadomešča, pri zdravju pa 
ogroža maščevje. Prav zaradi tega vam predstavljam pred krat
kim na novo izdano poročilo NI JZ o čezmerno prehranjenih 
otrocih v naši Občini Videm. V Podravju smo med 25 obči
nami na 23. mestu in daleč nad slovenskim povprečjem! 
Zaženimo kolesje zdravega življenjskega sloga in se zgledujmo 
po uspešnih iz sosednjega okolja s skoraj enakim standardom 
in prehranskimi navadami.
Starši, skrbniki, šola, zdravstvo, lokalna skupnost, društva, 
glede na videne rezultate ni več šale. Že jutri je treba spreme-
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uvrstili rang višje, kar je tudi naš cilj«, je z nasmeškom na obra
zu razlagal Tomaž Bratušek, strateg Leskovca, ki se bo pozimi 
umaknil z mesta prvega trenerja in bo pomočnik Davorinu 
Fridauerju, ki bo odslej prvi mož stroke Leskovca. Tako je pri
šlo le do manjše rošade znotraj ekipe, saj je bil Fridauer doslej 
pomočnik Bratušku.
Kako pa dosedanji trener razmišlja naprej: »Menim, da se 
bomo za naslov prvaka borili z Makolami, marsikaj pa bo raz
kril že prvi spomladanski krog, ko se bomo doma pomerili z nji
mi. Verjamem, da bomo na koncu uspešni, zato bomo skušali 
ekipo tudi okrepiti. Zal nam je le, da zaradi ukrepov čez zimo 
ne moremo nadaljevati treningov v telovadnici, a tovrstne težave 
imajo tudi drugi.«
V Leskovcu pa ni dejavna zgolj članska ekipa. V klubu so zelo 
ponosni na svoje tri mlajše selekcije — U13, ki so jo zaradi 
potreb Zavrča odstopih nekdanjemu prvoligašu, Ul 1 in naj
mlajše U7, selekcijo, ki je šele v fazi nastajanja, a že trenira, 
tekmovanja pa bo najverjetneje začela naslednje leto.

Tadej Podvršek

Skrbeti moramo za gibalne aktivnosti tudi za otroke predšolskega 
obdobja, aktivnega prebivalstva in starostnikov.

Izsek z lestvice predebelih otrok v Sloveniji od 6. do 14. leta starosti (vir NIJZ)

Občina v Podravju Leto 2019 Leto 2020 Mesto v Podravju
Juršinci 37,50 % 41,33 % (raste) najslabše — 25. mesto
Videm 36,03 % 37,25 % (raste) 23. mesto
Žetale 27,59 % 21,11 % (zelo upada) 2. mesto
Markovci 21,12 % 20,91 % (upada) 1. mesto
Slovenija (povprečno) 24,30 % 24,49 %
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niti življenjski slog z vključevanjem dnevnega gibanja v vsako
dnevni urnik, ukinjati je treba sladkor in gazirane sladke pija
če, konec je z McDonaldsi, ocvrtimi krompirčki in majonezo 
in večurnim sedenjem za računalnikom. Sprehodi, pohodi, 
sankanje, smučanje na bližnjem griču ter igre na snegu od 
prihoda iz šole pa do mraka naj postanejo razvada in nava
da naših otrok. Sledi še obisk kakšne dejavnosti v športnem 
klubu in bo stanje popravljeno. Pozor, pred nami je nevarnost 
praznikov in prenajedanja! Za isti strošek si privoščite aktivni 
vikend in otroci bodo namesto zgleda dolgočasja imeli videz 
radoživosti in rdeča lička.

NEKAJ KORISTNIH NASVETOV
Skrbeti moramo tudi za gibalne aktivnosti otrok predšolskega 
obdobja, aktivnega prebivalstva in starostnikov.
Ostareli in upokojeni zaradi kratkega dneva ne bi smeh imeti 
izgovorov, da se ne lotimo rekreativne hoje ali zgolj sprehodov 
in razgibavanja v domačem okolju. Vremenskim in zimskim 
razmeram primerna obleka in obuvalo ter pohodne palice v 
rokah so že zadostni pripomočki, da opravimo dnevni spre
hod. Nekaj vaj za moč, raztezanje in gibljivost našega telesa 
pa lahko opravimo doma pri jutranjem prezračevanju hiše že 
pred zajtrkom, če je preveč slabo vreme, to še čez dan nekaj
krat ponovimo. Obračanje glave levo, desno, polaganje na 
ramena in brade na prsni koš, počasno dviganje rok v vseh

smereh končamo s kroženjem, s trupom in boki zakrožimo 
ali zanihamo levo in desno ob upori na stol. Da ostanemo sta
bilni pri vadbi spodnjih okončin, ostanemo ob stolu. Sledijo 
predkloni do vodoravnega položaja trupa in stegnjenih rok 
ter počepi v obliki usedanja na stranišče, počasno odmikanje 
in primikanje noge vstran, nazaj in morda še nekaj kroženja 
v kolenih. Potem se na stol usedemo in iztegujemo noge do 
vodoravnega položaja, kjer zakrožimo s stopalom enkrat v 
levo, drugič v desno in za konec še v izteg in primik stopala. 
Ce smo vsako vajo ponovili vsaj od 6- do 8-krat, smo poskr
beli za osnovno zbujanje in razgibanost telesa. Ob slabem 
vremenu, ko hiše ne zapuščamo, lahko vadbo ponovimo vsaj 
pred vsakim obrokom. Tako bo naša gibalna aktivnost ob pre
ostalih dnevnih opravilih zadostna.
Ob lepih, posebej pa sončnih dneh se odpravimo tudi na vsaj 
polurni ali celo enourni sprehod. Ce se utrudimo, lahko med 
potjo tudi posedimo, se predamo sončnim žarkom, da nas 
oskrbi z naravnim vitaminom D, še kako potrebnim za ohra
njanje zdravja.
Naj nas novi val pandemije ne ustavi. Bodite v naravi ali v okvi
ru družine in cepite se. Le to je pogoj, da z veliko verjetnostjo 
ostanete zdravi infit!

Besedilo in foto: FL
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NASVETI ZA VEC ZDRAVJA

Zimska virusna obolenja dihal
Pred nami je zimski čas, ki prinaša obolenja dihal — prehlad, 
gripo, »po novem« tudi covid-19. Skupno vsem trem obo
lenjem je, da jih povzročajo virusi. Zakaj zbolimo pogosteje 
pozimi kot poleti? Zaradi mraza? Mraz sam po sebi ni vzrok, 
da zbolimo. Ce smo dlje časa na hladnem, to lahko oslabi naš 
imunski sistem. Poleg tega imajo ti virusi raje hladnejše kot 
toplejše dni.
Iz prehlada se ne more razviti gripa, ker ju povzročajo različni 
virusi. Antibiotiki pri teh obolenjih ne pomagajo. Učinkoviti 
so le proti bakterijam. Bakterije in virusi so si namreč različ
ni. Bakterije lahko živijo, se razmnožujejo samostojno, virusi 
potrebujejo gostitelja, npr. človeka. Protivirusna zdravila se v 
splošni praksi redko uporabljajo. Uporaba protivirusnih zdra
vil je (bila) omejena predvsem na imunsko oslabljene posa
meznike. Zato tudi nismo imeli preprostega zdravila proti 
covidu-19 v tabletah. Prehlad, gripo in covid-19 v glavnem 
zdravimo tako, da lajšamo simp torne/znak e bolezni, upora
bljamo torej zdravila proti vročini in glavobolu, proti zama
šenemu nosu oz. izcedku iz nosu, kašlju. Težji poteki bolezni 
se zdravijo še z drugimi pristopi. Se vedno pa nimamo veliko 
takšnih zdravil, ki bi vplivala na virus, ga uničila ali zavirala 
njegovo razmnoževanje, tako kot to »počnejo« antibiotiki z 
bakterijami.

Pomembno je, da med obolenji počivamo. Vročine ne sme
mo zniževati prehitro, je eden izmed obrambnih mehaniz
mov telesa, znižujemo jo, ko preseže 38 °C. Zakaj zbolevamo 
vsako leto znova? Tudi zato, ker se virusi hitro spreminjajo, 
nastajajo nove različice. Vendar si naš imunski sistem vsako 
okužbo »zapomni«, ustvari si celice, ki ob naslednjem stiku 
pripomorejo k boljšemu imunskemu odzivu. Prehlajeni smo 
bili že ničkolikokrat, sicer zbolimo, vendar blago, naše telo si 
je namreč zapomnilo vse prejšnje prehlade.
Tudi zato morajo otroci zgodaj v otroštvu priti v stik s šte
vilnimi virusi in drugimi mikroorganizmi in tako si »gradijo« 
svojo imunost. V življenju prebolimo več kot 200 prehladov. 
Gripa lahko povzroči več zapletov kot prehlad, imamo visoko 
vročino, bolečine v mišicah, sklepih, kot zaplet gripe se lahko 
razvije bakterijska pljučnica. Pred pojavom koronavirusa je v 
Sloveniji vsako leto za gripo zbolelo več kot 60.000 ljudi. Gri
pa je že stara bolezen, opisovali so jo že v času pred našim šte
tjem. Virusi torej sobivajo z nami že od nekdaj, covid-19 nas 
je spomnil, kako mogočni so lahko, čeprav veliki nekaj deset 
do sto nm (10'9 ali milijardinko metra).

Dr. Marjetka Korpar
Lekarne Ptuj
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POLICIJA SVETUJE

Petarda lahko vzame tudi roko
policisti v predprazničnih in prazničnih dneh že obrav

navamo prijave motenja javnega reda zaradi upora
be pirotehničnih izdelkov. Zato vnovič opozarjamo, da je 
prodaja pirotehničnih izdelkov dovoljena od 19. do 31. 
decembra, njihova uporaba pa le od 26. decembra do 1. 
januarja. Uporaba petard je prepovedana.

Dovoljena je samo prodaja pirotehničnih izdelkov kategorije 
Fl, katerih glavni učinek je pok, v to kategorijo pa spadajo 
ognjemetni izdelki, ki predstavljajo zelo majhno nevarnost in 
povzročajo zanemarljivo raven hrupa. Te izdelke je prepoveda
no uporabljati v strnjenih stanovanjskih naseljih, zgradbah in 
vseh zaprtih prostorih.

ke pravilno in tako, da s tem ne motite in ogrožate drugih.
Za kršitev določbe o uporabi pirotehničnih izdelkov je za 
posameznike predvidena globa od 400 do 1200 evrov.

ZAŠČITA PRED HRUPOM: KMALU BO POKALO 
-PREPOVED GOR ALI DOL

December je čas obdarovanja, praznikov, druženja s prijatelji, 
zadnji veseli mesec, preden stopimo v novo leto polni zaob
ljub in novih dogodivščin. Magični zadnji mesec leta je prav 
tako čas radosti in veselja, obenem pa je v tem času pod dolo
čenimi pogoji dovoljena uporaba pirotehničnih sredstev. Da 
decembrskih praznovanj ne bi skalili neljubi dogodki, bodi
mo pri uporabi eksplozivnih sredstev previdni in skrbni.

Vir: www.delo.si

PETARDA LAHKO VZAME TUDI ROKO
V prazničnih dneh se ponavadi poveča uporaba pirotehnič
nih izdelkov. Policisti vsako leto znova opozarjamo na previ
dnost pri ravnanju z njimi. Po splošnem mnenju je uporaba 
pirotehnike v zabavo le posameznikom, drugim pa je takšno 
početje neprijetno, prav tako pogosto vzbuja strah in občutek 
nelagodja. Nepremišljena in neprevidna uporaba pirotehnič
nih izdelkov lahko povzroči številne telesne poškodbe, po pre
teklih izkušnjah pa nesrečam botrujeta predvsem nestrokovno 
ravnanje in opustitev nadzorstva polnoletne osebe nad mla
doletniki in otroki, ki pri pokanju uporabljajo različne pripo
močke (smodnik, petarde, večje kose karbida, kovinske poso
de z jeklenimi pokrovi, bencin idr.).

Prav tako je njihova uporaba prepovedana v bližini bolnišnic, 
v prevoznih sredstvih za potniški promet in na površinah, na 
katerih potekajo javni shodi in javne prireditve. Kot še opo
zarjajo na Policiji, lahko mladoletniki do 14. leta starosti te 
izdelke uporabljajo le pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov. 
Prodaja, posest in uporaba pirotehničnih izdelkov kategorij 
F2 in F3, katerih glavni učinek je pok in med katere spadajo 
tudi petarde, so prepovedane. Izjema so tisti ognjemetni izdel
ki kategorije F2, ki predstavljajo majhno nevarnost, povzro
čajo nizko raven hrupa in so namenjeni uporabi na omejenih 
območjih na prostem.
Tipični izdelki te vrste so rimske svečke, majhna ognjemetna 
kolesa, bengalične bakle, baterije, rakete in podobno. Te izdel
ke lahko mladoletniki do 16. leta starosti uporabljajo le pod 
nadzorstvom staršev ali skrbnikov.
Policisti opozarjamo, da lahko nepremišljena, neprevidna in 
objestna uporaba pirotehničnih izdelkov povzroči tudi telesne 
poškodbe, kot so opekline, raztrganine rok, poškodbe oči in 
podobno, prav tako pirotehnični izdelki ne motijo le mnogih 
ljudi, temveč tudi živali in onesnažujejo okolje.
Zato svetujemo, da naj se pirotehnika ne uporablja, če pa se 
tej izkušnji ne morete upreti, uporabljajte pirotehnične izdel-

Vir: www.delo.si

Vsako leto prihajajo iz urgentnih blokov kliničnih centrov 
podatki o poškodbah kot posledicah nespametnega ravnanja s 
pirotehničnimi sredstvi, od manjših poškodb, kot so opeklin
ske rane, prek obsežnejših, kompleksnih poškodb, ki imajo 
funkcionalne in estetske posledice, saj gre za poškodbe kosti 
in mehkih tkiv (žile, živci, kite, mišice), tkiva lahko propade
jo tudi pozneje, zaradi umazanosti ran pa obstaja nevarnost 
okužb. Najhujše so visokoenergijske poškodbe, pri katerih
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funkcionalnosti žal ni več mogoče povrniti, sem sodita tudi 
izguba sluha in vida.

PREVIDNO S PIROTEHNIKO, DA NE BO 
NESREČE

Od 19. decembra dalje bo dovoljena prodaja pirotehničnih 
izdelkov, od 26. decembra do vključno 1. januarja pa tudi 
uporaba. Pristojni opozarjajo na omejitve uporabe, pred
vsem pa na možne hude posledice — tudi za vse življenje.
»Dve tretjini poškodovanih zaradi pirotehničnih izdelkov je 
starih od 10 do 20 let. Najstniki so torej izjemno ogrožena 
skupina. Večinoma gre za poškodbe rok in obraza, nekateri 
ponesrečenci, dva do trije na leto, bodo posledice čutih vse 
življenje. Preventivno delovanje se zagotovo izplača. Od začet
ka tisočletja, ko so se začele preventivne akcije na to temo, 
se število poškodovanih zmanjšuje. Po podatkih z oddelka 
za travmatologijo ljubljanske kirurške klinike jih je sedaj od 
deset do petnajst na leto.
Predelava pirotehničnih izdelkov zaradi povečanega učinka, 
uporaba pirotehnike v drugih predmetih, lastna izdelava in 
preprodaja so prepovedane. Prav tako so prepovedane petarde. 
Ce kupujete pirotehnične izdelke, to storite pri pooblaščenih 
trgovcih, pri čemer bodite pozorni na oznako CE. Uporabljaj
te jih v skladu z navodili proizvajalca in tako, da ne ogrožate 
zdravja in premoženja. Pri uporabi pirotehnike ni prostora za 
alkohol, nepremišljenost in objestnost. Policija bo pozorna na 
kraje, kjer se pirotehnika običajno pogosteje uporablja, in bo 
proti kršiteljem ukrepala.
Z nadzorom se ukvarja tudi inšpekcija. Nadzore opravljajo 
pri registriranih trgovcih s pirotehniko. Preverjajo morebitno 
prodajo teh sredstev brez ustreznih dovoljenj in prodajo pre
povedane pirotehnike, na primer petard. Vsako leto po vsej 
državi opravijo večje število nadzorov, tako v večjih trgovskih 
središčih kot posameznih trgovinah in tudi bolj odročnih 
mestih. Med drugim posebej preverjajo spoštovanje staro
stnih omejitev pri prodaji izdelkov, sicer pa Perko poudarja, 
da dosledno preverjajo vsako prejeto prijavo. Globe za kršilce 
so različne; za podjetnike od 2000 do 20.000 evrov, za pravne 
osebe od 5000 do 50.000 evrov, za odgovorne osebe pravne 
osebe in podjetnike pa od 400 do 4000 evrov.

Varnost v zasebnem okolju
N la pobudo župana Branka Mariniča bom v tej pred- 
I M praznični številki nanizal nekaj pogledov na varnost, 
ki je ne smemo zanemariti v javnem družbenem niti 
zasebnem življenju. V prvi vrsti se moramo zavedati, da 
je povzročanje kakršne koli nevarnosti ali opuščanje skr
bi za varnost s strani vseh pravnih oseb in države pravno 
regulirano.

Vir: www.delo.si

HUD STRES ZA ŽIVALI
Iz Društva za zaščito Živah opozarjajo na stres, ki ga zvočni 
in svetlobni učinki pirotehničnih izdelkov povzročijo živalim, 
tako domačim kot divjim. Lastnikom psov svetujejo, naj jim 
v stanovanju pripravijo varno zavetje, kamor se bodo lahko 
skrili. To velja tudi za vse domače živali, ki sicer bivajo zunaj. 
Živalim naj ponudijo svojo bližino, ob pokanju pa naj jih ne 
tolažijo, saj s tem lahko še povečajo njihov strah. Za sprehode 
psov naj izbirajo manj obljudene kraje in ure, ko zunaj ni veli
ko ljudi. Psi naj bodo na povodcih.
Preveriti je treba neoporečnost povodcev, oprsnic in ovratnic, 
saj se lahko žival ob poku požene v brezglavi beg, poškodo
vana oprema pa lahko popusti. Ce pes ah druga hišna žival 
vseeno pobegne, naj čim prej obvestijo zavetišče, za objavo pa 
zaprosijo različna društva in medije. Psi pa še zdaleč niso edi
ni, ki trpijo v tem času. Pirotehnika povzroča dezorientacijo 
divjih ptic in sprošča strupene emisije, ki jih lahko zadušijo. 
Negativne posledice čutijo tudi Živah na kmetijah in drugi 
hišni ljubljenčki, zato pozivajo, da se v korist Živah piroteh
niki raje odrečemo. Naj bo ta praznični čas čim lepši tudi za 
živali, ne samo za nas!
Srečne in zadovoljne, uspehov polne ter predvsem varne praznike 
vam želi kolektiv Policijske postaje Podlehnik!
(Viri: www.policija.si,sl.wikipedia.org, www.delo.si)

Stanko Vinko, 
vodja policijskega okoliša

Zaradi neupoštevanja predpisanih standardov varnosti v zako
nodaji in predpisih smo lahko kaznovani ali obsojeni. Nevar
nosti lahko povzročimo na nezavedni in zavedni ravni, zaradi 
malomarnosti, v skrajnem primeru pa tudi zaradi naklepa. 
Osredotočil se bom le na nekaj pogledov na varnost v doma
čem okolju. Nezgode so pogoste pri delu, igri ah pa z opu
stitvijo dolžnih ravnanj pri gradnji ali vzdrževanju objektov. 
Prihaja do telesnih poškodb, od najblažjih in celo do smrtnih
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Lovsko parkiranje v nepreglednem ovinku, ki bi se mu lahko pravno 
reklo tudi povzročitev splošne nevarnosti.

primerov. Pogosto se zgodi materialna škoda ali celo uničenje 
imetja.
Varnost je tesno povezana z vzgojo. Za varnost otrok skrbi
jo starši. Starši kot najbolj odgovorni v procesu vzgoje vedno 
določamo varnostne standarde otrok in se o kršitvah z njimi 
pogovarjamo. Lahko jim določimo celo vzgojne ukrepe pre
povedi gledanja TV, igre s prijatelji, vožnje s kolesom idr. O 
nevarnih početjih odraščajoče mladeži nas pogosto obveščajo 
tudi sosedje in sovaščani. Na opozorila vaščanov ali članov šir
še družine o ravnanju otrok ne smemo reagirati zaščitniško ali 
opustiti pogovora z njimi. Otroke moramo že od prve samo
stojnosti na igrišču naprej naučiti pravil igre in vedenja, kako 
ukrepati in kako poklicati na pomoč ob kakršni koli nezgodi 
ali zgolj nevarnosti doma ali kjer koli pač so.
Posebej se moramo zavedati, da moramo skrbeti za varnost 
tudi ob družinskih praznovanjih, na fantovščinah/dekliščinah, 
porokah. Vedno naj bo organizator ah nekdo od najbližjih 
(družina, najožji sorodnik, prijatelj) pozoren na morebitna 
nevarna početja. Po potrebi se opozarjamo tudi medsebojno, 
in to že preventivno, ko opazimo nevarna dejanja v škodo 
zdravja ali druge splošne nevarnosti udeležencev in okolja.

SKRB ZA VARNOST
Pravočasna opozorila, pomiritveni pogovori, ustavitev čezmer
nega razgrajanja, pijančevanja, zasvajanja z opojnimi sredstvi, 
želji po vožnji domov v stanju hude utrujenosti, pijanosti idr. 
Vse to je osebna kot tudi skupna odgovornost vseh udeležen
cev, ki lahko s svojim odgovornim ravnanjem lahko prispeva
jo k umiritvi stanja in skrbi za varen zaključek zabave brez sla
be vesti. Jok in stok zaradi nezgod med zabavo in po njej sta 
pogosta posledica neodgovornega odnosa do sočloveka, prija
telja, tudi tujca. V našem okolju je že tradicionalno znano, da 
sta ob slavju poroke za potek in varnost skrbela starešina in 
družica, naj tradicija tudi ostane. Zabava bo zares dobra, če se 
bomo spomnili vseh prijetnih dogodkov, in ne le tega, da smo 
na druženju menda bili.
Skrb za varnost sta tudi primerna telesna priprava in pripra

va opreme, namenjene za osebno, družinsko ah prijateljsko 
rekreacijo — dopust. Nikakor ne smemo na smučanje, na zim
ski pohod v hribe ali na morje na potapljanje brez predhodne
ga pregleda opreme in nazadnje tudi seznanjanja z okoljem, 
kjer bomo kar koli počeli, vsaj v dvoje seveda. Samotarstvo je 
lahko zelo nevarna igra, še posebej v neorganiziranih okoljih. 
Posebno pozornost glede varnost moramo posvečati tudi 
domu (hiša, stanovanje, vikend). Skrbimo za požarno var
nost, pred udarom strele, puščanjem plina, vdora vode, 
pred vlomom in ropom. Prav je, da imamo doma v objek
tu set prve pomoči, gasilni aparat dostopen telefon za klic na 
pomoč. Hitro ukrepanje, če znamo in zmoremo, in klic na 
pomoč na 112 in soseda ... so najboljši odziv. Skrb za varnost 
pomeni tudi skrb za premoženje in osebno varnost v primeru 
ropa. Hišo, stanovanje tudi gospodarske objekte in avtomo
bil zaklepamo, še posebej v nočnem času ali ob odsotnosti od 
doma, četudi samo pol ure. O daljših odsotnostih obveščamo 
soseda, bližnjega sorodnika.
Nikakor pa v domačem okolju ne smemo pozabiti na varnost 
pri delu. Vsa opravila moramo opravljati v primernem psiho
motoričnem stanju in s primerno ročno ah strojno opremo. 
Sekire, motorne žage, električne krožne žage, kose, kosilnice 
itd. ne uporabljamo samostojno, če nismo seznanjeni s pro
cesom upravljanja in potrebnimi varnostnimi standardi. Prav 
tako sami ne odhajamo na delo v gozd ali na popravilo strehe 
in podobno.
Ta varnostni esej končujem prednovoletno. Veliki in mah 
otroci, darilo niso petarde in ognjemeti. Ce pirotehniko že 
kupimo, da je dogodek praznovanja bolj barvit, doživet, pa 
moramo z njo skrbno ravnati po navodilih proizvajalca in 
zakonskih predpisov v varnem okolju. Ne vznemirjajmo živali 
(za vse gre, domače in divje), malih otrok in obolelih staro
stnikov. Tudi stres, strah ah celo stanje groze pri človeku kot 
vsakem živem bitju je lahko huda nevarnost za zdravje ali celo 
šok, ki lahko povzroči smrt.
Dodajam še nekaj priporočil iz zakonodaje in povezavo na 
spletno stran: Uporaba pirotehničnih izdelkov kategorije 1, 
katerih glavni učinek je pok, je dovoljena le od 26. decembra 
do 1. januarja. Mladoletnikom do 14. oziroma 16. leta sta
rosti je dovoljeno uporabljati pirotehnične izdelke kategorij 
1 in 2 le pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov. Povezava: 
https://www.policija.si/svetujemo-ozavescamo/oosebna-var- 
nost/varna-uporaba-pirotehnike. Se fotografija hude poškod
be z urgence zaradi nepravilne uporabe pirotehnike. 
Blagoslovljeno praznovanje božiča in zdravo ter veselo v novo 
leto, ki ga bomo, kot vse kaže, tudi letos praznovali v okviru dru
žin. V skupni skrbi za dobro in varnost upoštevajmo navodila in 
priporočila NIJZ in vlade, cepimo se ter raje kot kupovanju raket 
namenimo denar za kakovost življenja in bivanja ter rekreacijo, 
tudi darujemo lahko.

Besedilo in foto: FL
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Božiček obiskal in obdaril otroke po vsej občini Videm
Dobri decembrski mož Božiček tudi letos v prazničnem 
decembru ni pozabil na otroke v občini Videm. V soboto, 
18., in v nedeljo, 19. decembra, jih je obiskal po vsej občini, 
ustavil se je v praznične barve odeta središča krajevnih sku
pnosti Pobrežje, Videm pri Ptuju, Tržeč, Leskovec, Soviče - 
Vare j a - Dravci, Lancova vas, Sela in Dolena. Darilne pakete 
so Božičku pomagali pripraviti sodelavci v videmski občinski 
upravi. Povsod so ga pričakali nasmejani obrazi naših najmlaj

ših in Božiček jim je obljubil, da se decembra 2022 zagotovo 
vidijo v videmski Cuker jami.
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